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Ple

ACTA de la sessió ordinària realitzada el dia 29 de juliol de 2022, en aquesta casa 
consistorial.

ASSISTENTS

President
Antonio Alfonso Francés Pérez

Membres del Ple
Lorena Zamorano Gimeno
Jordi Valentí Martínez Juan

Vanesa Moltó Moncho
Alberto Belda Ripoll
Jorge Silvestre Jover
Teresa Sanjuan Oltra

Maria Aranzazu De Gracia Gomis
María Baca Nicolás
Raúl Llopis Palmer

Carolina Ortiz Pineda
Jorge Gabriel Segura Alcaraz
Juan Enrique Ruiz Domenech
Lirio María García González

Francisco Canto Coloma
Amalia Paya Arsis

Mario Ivorra Torregrosa
Elisa Guillem De La Cruz

Rosa María García González
Aaron Ferrándiz Santamaría

Pablo González Gimeno
Mauro Colomina Soler 

David Andrés Abad Giner
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Marcos Eduardo Martínez Coloma

Interventora
Nuria Aparicio Galbis

Secretària
Sonia Ferrero Cots

-------------------
En la Ciudad de Alcoy, siendo las 09:33 horas, del día 29 de julio de 2022 se reúnen en la 
Casa Consistorial, en primera convocatoria, presididos por el Alcalde-Presidente, el señor 
Antonio Francés Pérez, los señores concejales arriba mencionados, miembros del Pleno, a 
los cuales legalmente se han convocado.

Excusa su ausencia: 
Cristian Santiago De Jesus

Da fe del acto la Secretaria de la Corporación, Sonia Ferrero Cots.

La sesión se retransmite por streaming a través del Canal “Ajuntament d’Alcoi Comunicació”, 
en YouTube

Asisten de forma telemática dos interpretes de lenguajes de signos, pertenecientes a 
FESORD.

Sr. alcalde:
Bon dia a totes i tots. Benvinguts al saló del plenari. Saludem també a tots aquells que ens 
segueixen a través de les xarxes socials de l’Ajuntament d’Alcoi. 
Iniciem la sessió ordinària.

Abierto el acto se procede al examen de los asuntos contenidos en el orden del día, 
adoptándose los acuerdos siguientes:

1. 22095/2022 SECRETARIA GENERAL 
PRESA DE POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDOR DEL SENYOR MAURO COLOMINA 
SOLER
Se ha producido una vacante de Concejal de este Ayuntamiento por la renuncia de la señora 
Sandra Obiol Francés, de la que quedó enterada la Corporación en la sesión ordinaria del 
Pleno de 14 de julio de 2022 y en consecuencia,  la Junta Electoral Central ha expedido la 
credencial a favor del siguiente candidato de la lista de GUANYAR ALCOI-ESQUERRA 
UNIDA SEGUIM ENDAVANT (GA-EUPV SE), el Señor Mauro Colomina Soler, tras la 
renuncia expresa a ser proclamada electa de Tània Aznar Soler.
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Acreditada su personalidad y cumpliendo lo que dispone el artículo 75.5 de la Ley 7/85 de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local, sobre declaración de bienes, causas 
de posible incompatibilidad y de actividades, el Señor Mauro Colomina Soler, toma posesión 
del cargo de Concejal de este Ayuntamiento, previa promesa de acatamiento a la 
Constitución: 

“Jo, Mauro Colomina Soler, promet per la meua consciència i honor complir fidelment les 
obligacions del càrrec de regidor de l’Ajuntament d’Alcoi, amb lleialtat al rei, per imperatiu 
legal i guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia com a normes fonamentals 
de l’estat i del País Valencià.”

Sr. alcalde:
En nom de tota la Corporació done la benvinguda a Mauro Colomina. Ens coneixem des de 
fa temps i conec la seua capacitat i els seus valors. Li desitge el millor en aquesta 
experiència. Entra en la fase final de la legislatura, però estic segur que entre tots farem que 
aquests 10 mesos siguen intensos i apassionants, i espere que gaudisca d’aquesta gran 
experiència que suposa representar al poble d’Alcoi. 

2. 20345/2022 SECRETARIA GENERAL 
PROTOCOL, CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS 
Sr. Alcalde:
Traslladem la felicitació de la Corporació municipal a la patinadora alcoiana Andrea Silva 
Pascual que ha aconseguit la plata en patinatge artístic als jocs mundials de Birmingham.

Igualment felicitem a Laura Casanova Garcia, subcampiona d’Espanya de gimnàstica 
artística al campionat disputat a Pamplona.

3. 21018/2022 PRESSUPOSTOS I COMPTABILITAT 
DONAR COMPTE DE PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT I DE LES OBLIGACIONS 
PREVISTES EN LA LLEI 15/2010, DE 5 DE JULIOL, DE MODIFICACIÓ DE LA LLEI 
3/2004, DE 29 DE DESEMBRE, PER LA QUAL S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA 
CONTRA LA MOROSITAT EN LES OPERACIONS COMERCIALS, SEGON TRIMESTRE 
DE 2022 
De conformidad con lo establecido en la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la 
Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la 
morosidad en las operaciones comerciales la Concejalía de Hacienda da cuenta al Pleno de 
la Corporación, en cumplimiento de lo establecido en el art. 4º de dicha Ley del informe de 
Intervención sobre el cumplimiento de los plazos previstos en esta Ley para el pago de las 
obligaciones de este Ayuntamiento.

Asimismo, tal y como exige la Orden HAP/2105/2012, se da cuenta del detalle del periodo 
medio de pago a los proveedores global del periodo correspondiente, cuyo cálculo se 
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efectúa de acuerdo con la metodología establecida por el R.D. 634/2014, de 25 de julio.  
Dicha información deberá publicarse, además, en la página web del Ayuntamiento según 
dispone el propio Real Decreto.

De igual modo, se dará cuenta al órgano competente de la Comunidad Autónoma, así como 
al órgano competente del Ministerio de Economía y Hacienda, de conformidad con lo 
establecido en el art. 4º, apartado 4º.

El Pleno de la Corporación queda enterado.

4. 18352/2022 PERSONAL 
MODIFICACIÓ PARCIAL DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL 2022, PER 
INCLUSIÓ DE NOUS LLOCS
En fecha 11 de marzo de 2022, el Ayuntamiento Pleno aprobó la vigente Plantilla de 
Personal, expuesta con carácter provisional en el Boletín Oficial de la Provincia de Alicante 
n.º 50, de 14 de marzo de 2022, y con carácter definitivo en el n.º 70, de 11 de abril de 2022.

El citado acuerdo plenario, entre otros puntos, aprobó la creación de las siguientes plazas, 
que no tienen soporte de puesto en la vigente Relación de Puestos de Trabajo:

PLAZA Código
ADMINISTRATIVO/A 1 3 006 102
ADMINISTRATIVO/A 1 3 006 103
ADMINISTRATIVO/A 1 3 006 104
ADMINISTRATIVO/A 1 3 006 105
ADMINISTRATIVO/A 1 3 006 106
AUXILIAR SAD 1 5 114 16
AUXILIAR SAD 1 5 114 17
AUXILIAR SAD 1 5 114 18
EDUCADOR/A SOCIAL 1 2 165 09
EDUCADOR/A SOCIAL 1 2 165 10
EDUCADOR/A SOCIAL 1 2 165 11
EDUCADOR/A SOCIAL 1 2 165 12
PSICÓLOGO/A 1 1 099 06
PSICÓLOGO/A 1 1 099 07
PSICÓLOGO/A 1 1 099 08
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PLAZA Código
PSICÓLOGO/A 1 1 099 09
TECNICO/A INSERCION SOCIAL 1 3 202 03
TECNICO/A INSERCION SOCIAL 1 3 202 04
TECNICO/A INSERCION SOCIAL 1 3 202 05
TRABAJADOR/A SOCIAL 1 2 070 19
TRABAJADOR/A SOCIAL 1 2 070 20
TRABAJADOR/A SOCIAL 1 2 070 21
VICEINTERVENTOR/A 1 1 205 01
VICESECRETARIO/A 1 1 204 01

Vista la propuesta emitida por la Concejalía de Personal, de fecha 17 de junio, de creación y 
valoración de nuevos puestos de trabajo correspondientes a las plazas ya existentes en la 
Plantilla Municipal, extracto de la cual se transcribe a continuación:

“Por tanto, de las plazas mencionadas deben aprobarse sus correspondientes puestos de 
trabajo, según se indica a continuación:

PUESTO CÓDIGO DEPARTAMENTO Escala Subescala Clase Categ.

ADMINISTRATIVO/A 013 84 7 60 BIENESTAR SOCIAL AG Admin. Admin. Admin.

ADMINISTRATIVO/A 013 85 7 60 BIENESTAR SOCIAL AG Admin. Admin. Admin.

ADMINISTRATIVO/A 013 86 7 60 BIENESTAR SOCIAL AG Admin. Admin. Admin.

ADMINISTRATIVO/A 013 87 7 60 BIENESTAR SOCIAL AG Admin. Admin. Admin.

ADMINISTRATIVO/A 013 88 7 60 BIENESTAR SOCIAL AG Admin. Admin. Admin.

AUXILIAR SERVICIO AYUDA A DOMICILIO 040 14 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. P. Oficios Ayudante

AUXILIAR SERVICIO AYUDA A DOMICILIO 040 15 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. P. Oficios Ayudante

AUXILIAR SERVICIO AYUDA A DOMICILIO 040 16 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. P. Oficios Ayudante

EDUCADOR/A SOCIAL 174 09 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. Media Tit. Medio

EDUCADOR/A SOCIAL 174 10 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. Media Tit. Medio

EDUCADOR/A SOCIAL 174 11 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. Media Tit. Medio

EDUCADOR/A SOCIAL 174 12 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE S. Esp. Media Tit. Medio

PSICÓLOGO/A 046 06 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Superior
Tit. 

Superior
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PUESTO CÓDIGO DEPARTAMENTO Escala Subescala Clase Categ.

PSICÓLOGO/A 046 07 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Superior
Tit. 

Superior

PSICÓLOGO/A 046 08 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Superior
Tit. 

Superior

PSICÓLOGO/A 046 09 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Superior
Tit. 

Superior

TECNICO/A INSERCION SOCIAL 247 03 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Auxiliar
Bachiller/
Técnico

TECNICO/A INSERCION SOCIAL 247 04 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Auxiliar
Bachiller/
Técnico

TECNICO/A INSERCION SOCIAL 247 05 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Auxiliar
Bachiller/
Técnico

TRABAJADOR/A SOCIAL 048 18 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Media Tit. Medio

TRABAJADOR/A SOCIAL 048 19 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Media Tit. Medio

TRABAJADOR/A SOCIAL 048 20 7 60 BIENESTAR SOCIAL AE Técnica Media Tit. Medio

VICEINTERVENTOR/A 249 01 8 20 INTERVENCIÓN HN Int/Tes Segunda Entrada

VICESECRETARIO/A 250 01 1 07 SECRETARÍA GENERAL HN Secretaría Segunda Entrada

Todos los puestos mencionados corresponden a plazas de personal funcionario, y su forma 
de provisión será la de concurso.

Se hace constar que los puestos de Viceinterventor/a y Vicesecretario/a están pendientes de 
clasificación por parte de la Dirección General de Administración Local, habiéndose 
aprobado propuesta mediante acuerdo plenario de 6 de mayo de 2022.

Estos nuevos puestos de trabajo serán valorados de acuerdo con los puestos más similares 
existentes en la vigente RPT, proponiéndose la aplicación de los siguientes conceptos:

PUESTO RPT Grupo
Nivel 

CD

Resp. 

Reperc.
Direcc.

Especial 

Respons

Dif. 

Técnica
Peligr. Penos. Toxic. Imcomp Dedic

Jorn. 

partida

% CE 
TOTAL

CE 12 meses

ADMINISTRATIVO/A C1 18 18 0 12 5 4 1,5 0 12 0 0 52,5 5.729,54

AUXILIAR SERVICIO AYUDA 

A DOMICILIO
C2/E 14 14 0 12 5 8 7,5 3 12 0 7,5 69 6.157,25

EDUCADOR/A SOCIAL A2 23 23 0 12 5 9 4,5 0 12 0 0 65,5 9.589,19

PSICÓLOGO/A A1 26 26 0 12 5 9 3 0 12 0 0 67 11.557,49

TECNICO/A INSERCION 

SOCIAL
C1 18 18 0 12 5 9 4,5 0 12 0 0 60,5 6.602,60

TRABAJADOR/A SOCIAL A2 23 23 0 12 5 9 4,5 0 12 0 0 65,5 9.589,19

VICEINTERVENTOR/A A1 30 30 6 12 5 4 1,5 0 12 60 0 130,5 22.511,23

VICESECRETARIO/A A1 30 30 6 12 5 4 1,5 0 12 60 0 130,5 22.511,23
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Se hace constar que todos los puestos creados, con la misma denominación, poseen la 
misma valoración.”

Resultando que el asunto ha sido negociado sindicalmente, siendo aprobado por 
unanimidad en sesión de la Mesa General de Negociación de fecha 13 de junio de 2022.

Vistos los informes emitidos al respecto por el Departamento de Personal, la Secretaría 
General y la Intervención Municipal, que constan en el expediente incoado al efecto.

A la vista de lo anterior así como del dictamen favorable de la Comisión Informativa de 
Gobernación y Régimen Interno, el Pleno de la Corporación, por mayoría, con los votos a 
favor de los concejales del grupo municipal SOCIALISTA (12) y la abstención de los 
concejales de los grupos municipales PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), 
CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (2) y VOX (1) y el concejal no adscrito el 
Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta los siguientes acuerdos:

Primero.- Aprobar la inclusión de los puestos que se citan a continuación en la Relación de 
Puestos de Trabajo de este Ayuntamiento, según la redacción que a continuación se 
describe:

PUESTO RPT A B DEPARTAMENTO Escala Subescala Clase Categoría Grupo CD CE

Administrativo/a 013 84 Bienestar Social AG Admin. Admin. Admin. C1 18 5729,54

Administrativo/a 013 85 Bienestar Social AG Admin. Admin. Admin. C1 18 5729,54

Administrativo/a 013 86 Bienestar Social AG Admin. Admin. Admin. C1 18 5729,54

Administrativo/a 013 87 Bienestar Social AG Admin. Admin. Admin. C1 18 5729,54

Administrativo/a 013 88 Bienestar Social AG Admin. Admin. Admin. C1 18 5729,54

Auxiliar Servicio Ayuda a 
Domicilio

040 14 Bienestar Social AE S. Esp. P. Oficios Ayudante C2/E 14 6.157,25

Auxiliar Servicio Ayuda a 
Domicilio

040 15 Bienestar Social AE S. Esp. P. Oficios Ayudante C2/E 14 6.157,25

Auxiliar Servicio Ayuda a 
Domicilio

040 16 Bienestar Social AE S. Esp. P. Oficios Ayudante C2/E 14 6.157,25

Educador/a Social 174 09 Bienestar Social AE S. Esp. Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Educador/a Social 174 10 Bienestar Social AE S. Esp. Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Educador/a Social 174 11 Bienestar Social AE S. Esp. Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Educador/a Social 174 12 Bienestar Social AE S. Esp. Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Psicólogo/a 046 06 Bienestar Social AE Técnica Superior Tit. Superior A1 26 11.557,49

Psicólogo/a 046 07 Bienestar Social AE Técnica Superior Tit. Superior A1 26 11.557,49

Psicólogo/a 046 08 Bienestar Social AE Técnica Superior Tit. Superior A1 26 11.557,49

Psicólogo/a 046 09 Bienestar Social AE Técnica Superior Tit. Superior A1 26 11.557,49

Tecnico/a Insercion Social 247 03 Bienestar Social AE Técnica Auxiliar Bachiller/Técnico C1 18 6.602,60
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PUESTO RPT A B DEPARTAMENTO Escala Subescala Clase Categoría Grupo CD CE

Tecnico/a Insercion Social 247 04 Bienestar Social AE Técnica Auxiliar Bachiller/Técnico C1 18 6.602,60

Tecnico/a Insercion Social 247 05 Bienestar Social AE Técnica Auxiliar Bachiller/Técnico C1 18 6.602,60

Trabajador/a Social 048 18 Bienestar Social AE Técnica Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Trabajador/a Social 048 19 Bienestar Social AE Técnica Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Trabajador/a Social 048 20 Bienestar Social AE Técnica Media Tit. Medio A2 23 9.589,19

Viceinterventor/a 249 01 Intervención HN Int/Tes Segunda Entrada A1 30 22.511,23

Vicesecretario/a 250 01 Secretaría General HN Secretaría Segunda Entrada A1 30 22.511,23

Las columnas A y B se refieren a la codificación numérica del puesto de trabajo.

La columna CD se refiere al nivel de Complemento de Destino asignado al puesto y la 
columna CE al importe del Complemento Específico, valorado durante 12 meses.

Todos los puestos mencionados corresponden a plazas de personal funcionario, con jornada 
completa, y su forma de provisión será la de concurso.

Segundo.- Continuar la tramitación legal de este expediente en cuanto a su publicación, y 
dar cuenta de este acuerdo a la Intervención de Fondos y al Departamento de Personal en 
orden a su ejecución, y a las centrales sindicales para su conocimiento y efectos oportunos.

5. 3305/2022 I.G.S. 
ADOPCIÓ DELS ACORDS RELATIUS A LA RESOLUCIÓ DE CONCLUSIÓ 
D'ACTUACIONS D’INVESTIGACIÓ DE L'EXPEDIENT NÚM. 2020/G01_01/000076 
INSTRUÏT PER L'AGÈNCIA VALENCIANA ANTIFRAU
Dada cuenta del expediente relativo a la propuesta de “Adopción de los acuerdos relativos a 
la resolución de conclusión de actuaciones de investigación del expediente n.º 
2020/G01_01/000076 instruido por la Agencia Valenciana Antifraude”.

En el expediente constan los siguientes documentos:

1. “Resolución de conclusión de actuaciones de investigación” del expediente seguido 
por la Agencia Valenciana Antifraude n.º  2020/G01_01/000076 relativo a 
“irregularidades concesión del servicio de suministro de agua” en el Ayuntamiento de 
Alcoi de fecha 30 de marzo de 2022

2. Informe económico de fecha 18 de julio de 2022  en el que se actualiza (hasta el 
ejercicio de 2021) la cantidad asumida por el Ayuntamiento por los gastos de las 
estacioneros de bombeo de San Antonio y del Arsenal, por un importe de 570.395,56 
euros, correspondientes al bombeo de San Antonio (salvo actualizaciones 
posteriores dependientes de la fecha efectiva del cobro).

3. Informe Jurídico de fecha 7 de julio de 2022, encargado por el Ayuntamiento a la 
consultoría “Noguera Abogados y Asesores”, relativo a la resolución n.º 
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2020/G01_01/000076 de la Agencia Valenciana Antifraude, el cual sirve de 
motivación a  la presente propuesta de acuerdo.

A la vista de los antecedentes que obran en el expediente y fundamentalmente al informe a 
que se ha hecho mención en el párrafo anterior y visto el dictamen favorable de la Comisión 
Informativa de Gobernación y Régimen Interno, el Pleno de la Corporación, por mayoría, con 
los votos a favor de los concejales del grupo municipal SOCIALISTA (12), la abstención de 
los concejales de los grupos municipales PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI 
(2), CIUDADANOS (1) y VOX (1) y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), y el voto en contra de los concejales de los grupos municipales PODEM (1) y 
GUANYAR ALCOI (2), adopta los siguientes acuerdos:

Primero:  Incoar, sobre la base de la aceptación del apartado primero de la 
recomendación primera de la resolución n.º  2020/G01_01/000076 de la  Agencia 
Valenciana Antifraude, el procedimiento de reclamación patrimonial a la mercantil 
concesionaria del contrato de abastecimiento de agua potable (FCC AQUALIA, SA) de las 
cantidades asumidas por el Ayuntamiento, correspondientes a los gastos del servicio 
municipal de agua potable del Bombeo de San Antonio, por un importe de de 570.395,56 
euros.

Segundo: Incoar, sobre la base de la aceptación del apartado segundo de la 
recomendación primera de la resolución  n.º  2020/G01_01/000076 de la  Agencia 
Valenciana Antifraude, el procedimiento de reclamación patrimonial a la mercantil 
concesionaria del contrato de abastecimiento de agua potable (FCC AQUALIA, SA) de los 
ingresos percibidos en concepto de indemnización compensatoria por la gestión del canon 
de saneamiento por parte de la EPSAR por un importe de 432.276,88 euros 
correspondientes a los ejercicios 2006 a 2020.

Tercero: Desestimar, del apartado tercero de la recomendación primera de la 
resolución  n.º  2020/G01_01/000076 de la  Agencia Valenciana Antifraude, relativo a que se 
reclame a la adjudicataria (FCC AQUALIA, SA), el abono estimado de las obras de 
renovación del sector “Eixample” de la red de agua potable, solicitando a la Agencia 
Valenciana Antifraude el archivo del procedimiento de seguimiento respecto de esta 
recomendación.

Cuarto: Requerir sobre la base de la aceptación de la recomendación segunda de la 
resolución n.º 2020/G01_01/000076 de la  Agencia Valenciana Antifraude, a la entidad 
concesionaria del contrato de abastecimiento de agua potable (FCC AQUALIA, SA) a que 
presente en el plazo de diez días hábiles la documentación que sea procedente a los 
efectos de aprobar las liquidaciones anuales definitivas pendientes; y en concreto, los 
estados financieros de la unidad contable independiente correspondiente a la concesión, 
certificados por la persona responsable de la contabilidad o persona u órgano competente 
externo de la entidad concesionaria, relativos a cada período.

Quinto: Desestimar la recomendación tercera de la resolución n.º  
2020/G01_01/000076 de la  Agencia Valenciana Antifraude, relativa a que se regule la forma 
de gestión y reunión de la convocatoria de la Comisión de Seguimiento y Control del 
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Servicio, atendiendo a la situación contractual actual y, por ende, no proceder a modificar la 
figura de dicha Comisión, sin perjuicio de tenerlo en cuenta en la futura licitación, solicitando 
el archivo del procedimiento seguimiento respecto a esta recomendación.

Sexto: Se aceptan las recomendaciones cuarta y quinta de la resolución n.º  
2020/G01_01/000076 de la  Agencia Valenciana Antifraude, relativas a los expedientes de 
“actualización de tarifas” y a la “contratación conjunta de elaboración de proyectos y 
ejecución de obras”, sin que dicha aceptación suponga un seguimiento específico por parte 
de la Agencia dado que se trata de recomendaciones de buenas prácticas antifraude de 
carácter general.

Séptimo: Conceder un plazo de diez días de audiencia a la mercantil concesionaria 
del contrato de abastecimiento de agua potable de Alcoi (FCC AQUALIA, SA) a los efectos 
de que manifieste lo que considere oportuno respecto a los acuerdos primero y segundo 
anteriores relativos a las reclamaciones de cantidad por los conceptos expresados de 
570.395,56 euros y 432.276,88 euros respectivamente.

Octavo: Conceder un plazo de diez días a la mercantil concesionaria del contrato de 
abastecimiento de agua potable de Alcoi (FCC AQUALIA, SA) para que presente la 
documentación a que se refiere el acuerdo cuarto anterior.

Noveno: Solicitar a la Agencia Valenciana Antifraude en relación al expediente  
2020/G01_01/000076 el archivo respecto a los acuerdos tercero y quinto de esta propuesta.

Décimo: Notificar los presentes acuerdos a la mercantil concesionaria del contrato 
de abastecimiento de agua potable de Alcoi (FCC AQUALIA, SA).

Undécimo: Comunicar los presentes acuerdos a la Agencia Valenciana Antifraude a 
los efectos oportunos dentro del expediente  2020/G01_01/000076.

Sr. Alcalde:
Supose que hi ha intervencions...

Sr. González:
Moltes gràcies. Molt bon dia a totes les persones que ens segueixen per xarxes i als que 
estem ací presents. 
Nosaltres ens alegrem, en aquest punt, que l’Ajuntament, per fi, reconega que Aqualia ens 
ha estat devent diners durant anys; que s’ha quedat diners que no li pertocaven, quan ho 
sabia. Fa un poc de vergonya que hagen passat tants anys per haver d’arribar ací; que quan 
alguns grups polítics, i sobretot la societat civil, alerta dels incompliments existents, des del 
govern s’hagen negat moltes vegades els plantejaments que reclamaven beneficis per a la 
ciutadania i s’hagen defés els plantejaments de l’empresa que buscava només el seu 
benefici econòmic. I més vergonya ens fa que haja hagut de ser l’Agència Valenciana 
Antifrau la que haja donat la raó a les demandes de col·lectius ciutadans. I també veure que, 
si no fora per anys d’obstinació d’aquestes persones per reclamar el que creien just i que, 
ara, l’Agència Antifrau ha recomanat a l’Ajuntament el que ha de fer, que el govern n’hauria 
fet cas omís i hauria continuat mirant cap a un altre lloc.
Així i tot, l’acord que es pretén aprovar hui ens sembla que segueix afavorint Aqualia en 
compte dels interessos d’Alcoi, perquè... bé, hi ha diversos punts... No s’hi parla de reclamar 
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interessos; uns interessos que, després de tants anys, podrien haver pujat... Podrien pujar a 
quantitats importants. I és que, quan li devem diners des de fa anys a Fomento, per 
exemple, li paguem interessos, però quan ens en deuen a nosaltres, els perdonem. No s’hi 
parla tampoc de quins incompliments de contracte s’hi han produït, ni de com es qualifiquen 
aquestes infraccions, ni de quines sancions hi corresponen. Es continua insistint a dir que 
les despeses d’energia elèctrica que no ens abonaven repercuteixen en la tarifa directament. 
I no és cert, perquè el plec de condicions diu que aquestes despeses formen part d’una 
fórmula polinòmica on el més determinant és el preu del kWh. I, per exemple, en anys on el 
kW no haguera augmentat o augmentara per sota dels costos salarials o de l’IPC – una cosa 
que ha passat del 2013 al 2017 i al 2020 o el 2021, per exemple-, doncs resulta que, seguint 
aquesta fórmula polinòmica, una major despesa d’energia faria que es reduïra l’increment de 
les tarifes, i creiem que caldria un estudi econòmic per a veure les repercussions reals en les 
tarifes. 
Es dona per bo també l’argument que la despesa elèctrica del (...) nacional és ínfima sense 
que hi haja cap documentació que ho avale, es proposa reclamar la indemnització 
compensatòria del cànon de sanejament només des de l’any 2006 al 2020, no es diu res 
dels anys anteriors -del 2000 al 2005- i l’Agència Antifrau demanava que es determinara 
l’import total en els informes necessaris, però el que acordem és demanar a l’EPSA que ens 
diga només una estimació. Creiem que es podria fiscalitzar millor inspeccionant tota la 
documentació relacionada. Es renuncia a reclamar els 50.000 euros, o al voltant de 50.000 
euros, pel sobrecost de renovació de la xarxa de l’Eixample i es decideix que, en comptes 
de fer els informes tècnics i econòmics necessaris per a determinar l’import ajustat que 
pertoca i reclamar-lo, doncs es diu que ja ha passat molt de temps i que..., no?, és molt 
complicat de saber ara i de no reclamar. No s’extrau cap conclusió tampoc davant de les 
dades inexactes que facilitava Aqualia ni tampoc de la falsedat de comptes presentats dels 
anys 2015 al 2019 -perquè no n’han presentat més tampoc, tot i que era obligat segons el 
contracte. Com a mínim, esperàvem que es determinara quines són les conseqüències 
legals de presentar uns comptes falsejats a l’Ajuntament. I després de veure aprovats tots 
aquests incompliments durant anys, es decideix que, a pesar que ho posa el contracte 
també i que ho recomana l’Agència Antifrau, no és necessària una comissió de seguiment 
específica per a aquest assumpte, no? Potser si s’haguera anat convocant aquesta 
comissió, ens hauríem trobat aquestes irregularitats abans. Al final, tenim la sensació que és 
com si furten, no? i ens avisen que ens furten, però passem anys negant que ens furten i 
seguim deixant fer als que ens furten. I, quan els pillen, resulta que demanen als lladres que 
ens conten que els han furtat i ho donem per bo, i creiem que no té massa sentit això. I, 
després, no sé si es voldran repartir, des del govern, culpabilitats i dir que no és una cosa 
només, que hi ha hagut altres grups polítics en el govern i que no s’ha fet res. Però això 
només fa que deixar clar, primer, que sí que es reconeix que s’ha fet mal, no? i, segon, que 
durant els anys que s’ha governat en solitari se’ls ha informat i reclamat sobre els perjudicis 
que comportava i no s’ha fet res al respecte, quan se sabia. 
Nosaltres votarem en contra. Després hi haurà grups que es queixaran de com s’ha fet, però 
que al final votaran a favor de les reclamacions que van fer al·legant responsabilitat -entenc 
jo- i per dir que gràcies a ells es reclamen els diners que ens pertoquen als alcoians, i diran 
que nosaltres votem en contra de reclamar aquests diners i que ens paguen, però creiem 
que qui vote a favor d’aquest acord -que és clarament incomprés, incomplet i imprecís-, i 
acabe ja, estarà votant a favor de fer que no ens paguen una part; és a dir, estarà votant a 
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favor que ens furten una part del que ens pertoca, no? I, al final, la responsabilitat i voler el 
benefici de la ciutadania seria paralitzar aquest acord per poder estudiar totes les 
reclamacions de forma completa i poder reclamar el que ens pertoca. Per la nostra part, 
només ens queda donar l’enhorabona a la iniciativa Aigua Pública per la feina feta durant 
anys i per haver aconseguit que es reconeguen les seues demandes. 
Gràcies.

Sr. Ferrándiz:
Gràcies, alcalde. 
Bon dia als companys i companyes i a totes les persones que ens segueixen. 
Bé, primer de res voldria donar la benvinguda a Mauro Colomina, company de Guanyar, que 
ha pres avui possessió. 
I, bé, per parlar del tema de l’aigua, bé, sabeu que des de Podem hem estirat des de l’inici 
de legislatura per tractar de recuperar el servei, un servei que és un servei bàsic, és un dret 
humà. I, com sempre hem dit, els serveis bàsics estan per a acomplir una funció social, per 
a garantir drets i -ho hem dit moltes vegades-, no per a generar beneficis a cap empresa 
privada. Com hem dit aquests últims mesos, hem treballat de valent per tractar d’aconseguir-
ho, per tractar de convéncer el govern de quin era el model que pensàvem que era més, 
més, més convenient i que defensava millor els interessos de tots i de totes. Però, com 
anem dient, no ho hem aconseguit. I, també -com déiem al bus- estem, al cap i a la fi, 
perpetuant un model obsolet que -com deia- no respon als interessos de la ciutadania i, 
també -com ha comentat el company de Guanyar-, estem perpetuant un model i un 
contracte que, durant molts anys, ens ha donat molts problemes, que ha permés que es 
cometeren abusos molt grans contra l’Ajuntament i, per tant, contra els interessos dels 
alcoians i alcoianes i, per tant també, no hi podrem donar suport.

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. Alcalde. 
Benvingut, company de la Corporació, senyor Colomina, i a la resta de gent que ens segueix 
per les xarxes socials. 
Des de Compromís, estem contents del que ha passat amb el tema de l’Agència Valenciana 
Antifrau, que haja posat sobre..., blanc sobre negre les resolucions i les queixes que 
diferents grups d’aquest ajuntament han manifestat durant molt de temps. S’han fet queixes 
al respecte, que estaven, pensàvem que no estaven fent-se bé i hui s’han posat damunt de 
la taula. Es van posar damunt de la taula i ens han donat, en part, la raó. 
Nosaltres -no tornaré a explicar el que ha explicat el company de Guanyar perquè seria 
tornar a reiterar- alguns dels aspectes- estem totalment d’acord en el que ha dit. Pensem 
que hauríem de fer algunes coses més: el tema de l’Eixample -com havia dit-, el tema dels 
interessos que s'haurien de reclamar... Hi ha molts aspectes, hi ha moltes visions, hi ha 
molts punts que s’haurien de tractar. I pensem que aquest document, per part de 
l’Ajuntament, hauria de ser més incisiu i s’hauria de treballar una miqueta més. El que sí que 
tenim clar és que no ens oposarem, no votarem en contra, perquè pensem que és beneficiós 
per a la ciutat d’Alcoi i el que necessitem és que continuen treballant en aquest aspecte, 
perquè pensem que els interessos d’Alcoi estan per damunt de qüestions partidistes o 
qüestions de l’empresa. El nostre vot: mantindrem el vot d’abstenció, però el que sí que li 
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demanem al govern és que continue demanant i continue exigint a l’empresa el que és de 
tots els alcoians.

Sr. Ruiz:
Gràcies Sr. Alcalde. 
En primer lloc, donar la benvinguda al nou company de Corporació i també donar la 
felicitació al company Cristian Santiago, que recentment ha sigut pare, i crec que això ens 
obliga també a treballar a tots per un futur millor per al seu fill i per als fills dels alcoians que 
ara mateix aspiren a tindre una ciutat en millors condicions. 
El nostre grup es va pronunciar en el seu moment per tal de reclamar que l’Ajuntament 
atenguera quines eren les disposicions i el que marcava l’Agència Antifrau respecte de totes 
les qüestions que no quedaven clares sobre el servei de l’aigua i, en conseqüència, amb 
aquell vot favorable. Hui, veient que no es compliran totes les disposicions i tots els 
requeriments de l’Agència Antifrau, el Partit Popular optarà per l'abstenció. 
Gràcies.

Sr. Jordi Martínez:
Moltes gràcies. Bon dia a tots. 
Mauro, benvingut a la Corporació i molta sort en el treball que et ve per davant. 
A veure, contestant un poc a les qüestions a què s’ha fet referència, contestar-li al Sr. 
González que... Mire, jo tinc una teoria, i és que l’Agència Antifrau té un component que crec 
que és equivocat, i és que has de demostrar-ne la innocència. Nosaltres hem rebut moltes 
denúncies de partits polítics, de col·lectius en l’Agència Antifrau que, damunt, són anònimes. 
Quan venen ací donen per bona la denúncia que fas sense cap comprovació. Entra per 
registre un escrit que coneix tot el món i al qual tots poden accedir i t’acusen de tot el que 
volen, i tu, després, has de dir que això no..., això és al revés ací hi ha molta gent que crec 
que són lletrats. És al revés del que sol passar, tu has de demostrar-ne la innocència, no? 
Hauran de demostrar la teua culpabilitat. Ací passa al revés. Però, bé, dit açò de l’Agència 
Antifrau, jo crec que l’Agència Antifrau ha fet una sèrie de recomanacions en les quals -ho 
vam explicar al seu dia-, en unes són el bombeig de Sant Antoni que vosté ha dit, del 
consum elèctric i, que si es fixa, en el nou plec continua sense entrar perquè entenem que 
és una millor mesura, no? Agarre-ho des d’ací. I no pagar-li el benefici industrial a l’empresa 
és una decisió que hem pres, però que serà una despesa que després vindrà repercutida. 
És a dir, sí, sí, li hem exigit a Aqualia els 400.000 euros, aproximadament, d’aquesta 
despesa, però és que l'endemà vindran i ens diran: «Bé, jo pagaré aquesta despesa, però us 
la repercutiré», que és el que passa en aquest contracte, que totes les despeses que tenen 
les endossen a l’Ajuntament. En el cas de l’EPSAR, en què també es parla d’una quantitat 
similar, hem fet aquesta reclamació. I estic jo completament segur, Sr. González, que açò 
acaba en un contenciós, i quan acabe en una contenció, ja no sé que... Ací ja no sé què puc 
dir-li, perquè malgrat que puguem creure tots que tenim molta raó, igual un jutge dictamina 
el contrari. Jo crec que cal esperar a quan dictaminen per a parlar de robar, de furtar i tot 
això del que es parla. Jo crec que cal esperar-se un poc a quan acabe això. I sobre el tema 
del fet que vosté posa en dubte els sobrecostos de l’època del Partit Popular -tot i que és de 
l’època del Partit Popular-, hi ha informes municipals que diuen que aquesta obra està 
correctament feta, de funcionaris d’aquesta casa, i que nosaltres creiem que és el que toca 
fer ací. Després va vindre ací la Universitat Politècnica de València i, en un estudi -que 
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podria ser qüestionable- va dir que hi havia un sobrecost de 200.000 euros. Crec que era 
que l’Agència Antifrau, i sense cap estudi, va determinar que eren 50.000. Jo crec que  
aquesta rigorositat que a vegades parlem dels..., de l’Ajuntament que ha de tindre, en alguns 
casos també les podrien exigir. 
Vosté felicitava la iniciativa per l’Aigua Pública, doncs s’ho hauria de fer mirar, perquè això 
ha sigut una deixadesa seua. Si això ho ha hagut de fer un grup ciutadà, vosté, en aquest 
cas, durant tots aquests anys, fins i tot governant -perquè vostés han estat governant en 
aquest ajuntament-, amb la responsabilitat de l’aigua, i no han fet res per evitar-ho. Jo, 
contestant-li al Sr. Ferrándiz de Podem, que el servei de l‘aigua és bàsic i és un dret humà i 
això ho garanteix aquest ajuntament, l’aigua és d’Alcoi. Ací el que estem, pròximament 
licitant, serà el manteniment de la xarxa. És que, això, jo crec que cal dir-ho, i si volem que 
l’aigua siga gratuïta ho decidim ací i ja està. Però l’aigua és un dret, i és dels alcoians i de 
les alcoianes, i seguirà sent-ho. Una altra cosa és el manteniment de la xarxa que, per cert, 
sí vostés, que són amics del fet que es municipalitze i que a vegades ens donen sempre 
l’exemple de Xàbia, vostés creuen que Xàbia no fa contractes? Xàbia fa contractes del 
manteniment de la xarxa. Vol dir que beneficia a empreses. Enten el que vull dir-li, que el 
que vosté diu: «És què vostés fan que es beneficien empreses de l’aigua», i a Xàbia, i en 
una empresa municipal, clar, és que hi ha professionals que es dediquen a açò i que tenen 
uns interessos. I és que l’economia funciona així, amb el benefici industrial es meneja 
l’economia del nostre país. Jo, al Sr. Ivorra, vosté, pregunte-li a Joan Ribó, què pensa de 
l’Agència Antifrau, pregunte-li i vorà que en pensa. No, no, li ho dic, no li ho dic en cap mal 
to, pregunte-li al Sr. Ribó què pensa de l’Agència Antifrau; jo no li dic res més. Li ho comenta 
si té relació amb ell i vorà vosté que un poc vindrà a la raó d’això. Per què ho dic? Perquè 
pareix que això de l’Agència Antifrau siga una sentència que ens haja fet... obligat... No, ha 
fet unes recomanacions que nosaltres hem dut endavant en algun cas i que, després, 
tindran un procés jurídic, probablement. Per tant, entenc que s’han fet unes recomanacions 
que poden ser, al cap i a la fi, beneficioses per alcoians i alcoianes, i així ho farem, però que 
no es creguen que açò és cap sentència ni que ens han obligat a res: hem pres una sèrie de 
decisions que portem ací i m’estranya que alguns s’abstinguen o... En el cas de Guanyar no 
m’estranya que voten en contra, però és una decisió que, si és pel bé dels alcoians, haurien 
de votar afirmativament.

Sr. Alcalde:
Hi haurà una segona intervenció?

Sr. González:
Gràcies. 
Bé, aprofite aquesta intervenció per donar l’enhorabona al meu company Mauro, que abans 
ni això! La confiança, al final, és el que té. I aprofite també per donar l’enhorabona a Cristian 
i Naiara pel naixement de Dídac, no? 
Crec que, com deia, crec que l’Agència Antifrau no porta endavant qualsevol cas, no?, 
Entenc que, si no hi ha dades, no portarà endavant tots els casos. Si no estan d’acord amb 
el que hi ha, i si vostés no estan d’acord amb l’existència d’un òrgan extern que reculla 
dades, que analitze i faça recomanacions, doncs, diguen-ho, que ho diguen i intenten que es 
desfaça o no sé... Però vull dir, entenc, a mi em sembla, en sembla útil. Després, de les 
despeses d’electricitat, ja ho he dit abans, no es repercuteixen directament i formen part 
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d’una fórmula polinòmica. No és tan directe com... tan simple com paguen això de llum i es 
paga en el rebut. I, al final, respecte a això de furtar, o si és un lladre o no, jo ho he dit, ho 
vaig dir una altra vegada ja i ho torne a repetir: si algú s’emporta diners que no són seus, 
saben que no són seus, i se’ls avisa i no..., Vull dir, entenc, per a mi això és furtar. Però bé, 
cadascú tindrà la denominació que vulga posar-li. I, al final, això, el que deia abans, es 
reparteixen culpabilitats, es reconeix que s’ha fet mal i, al final, resulta que la culpa és dels 
qui han governat fa 11 anys. Uns quants anys, no? Jo no governe ara mateix, però si 
haguera de recollir les responsabilitats d’algú, al final, el que no han fet els meus companys 
anteriors, si vol dir-ho així, és defendre els interessos de l’empresa, i defendre’ls 
públicament quan se’ls ha avisat, no? Al final, creiem això que aquest acord, aprovar açò, no 
és que vaja va a favor de, -com estan dient els meus companys-, va a favor dels alcoians, 
perquè, sí, reclamarem uns diners, però jo crec que va en perjudici perquè deixarem de 
reclamar-los-en molts més i, al final, no?, el que farà és que estem votant a favor que ens 
seguisquen furtant el que ens pertoca, no? Creiem que només podem votar en contra. 
Gràcies.

Sr. Ivorra: 
Una coseta, simplement. Ens agradaria saber per què no demanem els interessos dels 
diners que no ens havia pagat l’Ajuntament i per què no podem demanar-los. 

Sr. Jordi Martínez:
A veure, en el procés que hem iniciat, assessorat per l’assessoria jurídica de l’Ajuntament, 
primer es fa aquesta petició i, quan es liquide, és vorà si s’han de demanar interessos o no. 
Per aclarir-li la qüestió. 
I, després, li torne a dir, senyor González: vosté sap com funciona l’Agència Antifrau? Li ho 
dic jo? Mire, presenten un escrit, faig la denúncia, anònima, d’una persona o d’un grup o 
d’un col·lectiu, i l’envien a l’ajuntament i la passen pel registre, amb totes les calamitats que 
puga contar aquest informe. Perquè, en aquest ajuntament, han entrat denúncies de tota 
mena, de tota mena: que tal funcionari, amb noms i cognoms, en la denúncia, que jo no sé 
això fins a quin punt, era amic de tal persona, de tal empresa, que després va guanyar el 
concurs, sense provar res... però així: «amigos», en aquests termes. I la denúncia d’aquest 
particular, l’Agència Antifrau, escriu i et diu: «Mira, m’han denunciat això», literal. A tu que et 
pareix? Bé. Tens..., això que ell dona per fet, perquè sempre ho donen per bo, no hi ha cap 
que diga: «No, aquesta no hi ha entrat». Sempre ho donen per bo, al·lega el que hages de 
fer, que és al·legar la teua innocència. I tu li has de dir a un funcionari de la casa: «Tu eres 
amic d’aquest, perquè és que t’han denunciat perquè eres amic d’algú». Aleshores, clar, jo 
crec que no són tan rigorosos com haurien de ser, en les matèries tan delicades com les que 
fan ells. Que siga un bon instrument? No li dic jo que no; és un bon instrument si ho fan bé. 
El que no has de fer és anar, jo crec que, al revés de tot el dret. Amb tot el dret, tu has de 
defendre, no la teua innocència -jo no he de defendre la innocència de cap funcionari de la 
casa si és amic o no-, ho ha de provar qui ho denuncia; però, ací, anònimament, es pot 
denunciar tot el que es vulga. El dia que vulga, accedeix a tots els expedients de l’Agència 
Antifrau que han vingut ací i ho vorà. I vorà després quin trasllat han tingut, en aquest cas...
No, no, no, però és que no n’hi ha un de l’aigua, ací n’hi ha molts que l’Agència Antifrau ha 
decidit enviar-te. 
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Quan va ser el contracte menor i vam fer ací una roda de premsa que canviaria la història 
d’aquest poble, dos grups polítics... I resulta que, en què ha quedat això? Vostés saben en 
què ha quedat? En res, perquè era impossible demostrar que un contracte menor era il·legal 
-perquè ací es fiscalitza tot-, però, bé, el contracte menor era il·legal. Ací hi havia una 
martingala i això ix a la premsa, vostés ho exploten i queden molt bé, però quan després 
s’arxiva, ací no ix. Vostés diuen: «Mire, es veu que ens vam equivocar». Això no ho fan mai; 
vostés és denunciar i posar en la picota a tots, sí, però després reconéixer... Perquè quan 
acabe aquest procés, si un jutge diu que no ens han furtat els diners, què hi fem? O, vosté, 
què dirà? Vosté no dirà res, vosté no dirà res, vosté no dirà res: «Ens vam equivocar aquell 
dia»... Perquè no ho han dit mai; vostés, en tot aquest procés, no ho han dit mai. I jo no li 
lleve responsabilitats a aquest govern, el que estic dient jo és que, quan un governa, s’és 
corresponsable de moltes coses. I vostés han governat molt ací, vostés han governat molt 
ací; bé, vostés no, però... Vostés, jo pujava al despatx on estava... els companys que 
estaven, que estaven... Sí, sí, jo l’he vist, jo l’he vist; i ací ens coneixem tots, Sr. González, 
ací ens coneixem tots... Vostés venen d’Esquerra Unida, venien dalt, venien als plens, i 
participaven de les decisions perquè participen d’eixos òrgans -que a mi em pareix perfecte, 
jo no soc ningú per a dir res-, però vostés tenen una part de responsabilitat en la gestió 
d’açò. Que jo no estic dient que jo m’eximisca d’açò: s’ha gestionat el que teníem, un 
contracte complicat, molt complicat, de fa 20 anys, i el que hauríem de fer ara és intentar 
que en el pròxim no ens torne a passar. I els anime a participar aportant, no fent com 
sempre, que després, ara, com jo només ho vull municipal..., jo ja no hi vaig... Només, res 
més... No, no, treballen també perquè els alcoians tinguen el millor servei possible.
 

6. 19750/2022 FESTES 
APROVACIÓ DELS DIES FESTIUS LOCALS PER A L’ANY 2023
Vist l’expedient de referència.

La demanda d'una part de la població és mantindre les dates tradicionals de les Festes de 
Moros i Cristians en honor a Sant Jordi en els dies 22, 23 i 24 d'abril; així com la fixació del 
23 d'abril com a festiu local per a la celebració del Dia de Sant Jordi, Patró de les Festes.

Les demandes plantejades per molts ciutadans i col·lectius de persones que desenrotllen els 
seus treballs fora de la nostra ciutat, cursen estudis en les universitats d'altres poblacions o 
tenen la seua residència en poblacions que no són Alcoi, a més dels distints interessos 
econòmics que existixen i que demanden que la trilogia festera se celebre en cap de 
setmana, pels beneficis econòmics que li reporten a la xarxa econòmica d'aquesta ciutat.

Aquests últims anys, les festes patronals de Sant Jordi es van celebrar els caps de setmana, 
i les superfícies comercials van fer ús de la seua llibertat d'horari exercint la seua activitat 
comercial així com l'obertura de les mateixes en els dies assenyalats com a festius locals.

Per tot allò, aquesta regidoria va demanar l’Asociación de San Jorge de Alcoy que, a la 
major brevetat, comunicaren l’acord de la seua entitat per als dies de celebració de les 
Festes de Moros i Cristians.
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Vist l'escrit del President de l'Associació de Sant Jordi, amb la proposta per a la celebració 
de la Trilogia de les Festes de Moros i Cristians en honor a Sant Jordi, els dies 22, 23, i 24 
d'abril de 2023, 

Consta l’informe del Secretari del Consell Econòmic i Social del dictamen favorable per al 22 
i el 24 d’abril de festius locals de l'any que ve.

Per la qual cosa, es necessita acord pel Ple d'aquest Ajuntament de la proposta com a 
festius retribuïts i no recuperables els dies 22 i el 24 d’abril per a elevar a la Conselleria 
d'Economia Sostenible, sectors productius, Comerç i Treball per aprovar el calendari de 
festes locals.

Aquest expedient s’ha d’aprovar pel Ple de la Corporació, previ dictamen de Comissió 
Informativa. 

Atès que l'equip de govern municipal té previst elevar la proposta al Ple d'aquest 
Ajuntament, el divendres, dia 29 de juliol de 2022.

Prèviament ha de dictaminar la Comissió Informativa de Governació en que està convocada 
sessió ordinària el pròxim dilluns 25 de juliol. Per tant, es necessita incloure aquest 
assumpte com a despatx extraordinari.

El Ple de l'Ajuntament d'Alcoi té competència per a proposar la designació i aprovació, per 
l'Organisme que corresponga, dels dos dies festius locals de conformitat amb el que establix 
l'article 22.2q) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.

Segons el que disposa l'article 14 de l'Estatut de l’Associació de Sant Jordi, i basant-se en 
que de forma tradicional en anys anteriors, excepte en ocasions, excepcionalment s'ha 
traslladat la celebració de la Trilogia Festera a dates diferents de les habituals, a 
conseqüència de la celebració de la Setmana Santa en data molt retardada, aquests s'han 
vingut celebrant de forma general, els dies 22, 23, i 24 del mes d'abril del respectiu any en 
curs.

Vists els articles precedents, així com els altres concordants i de aplicació general, els 
informes emets al respecte i el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Gobernació 
i Règim Intern, el Ple de la Corporació, per unanimitat dels seus assistents, amb els vots a 
favor dels regidors dels grups municipals SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), 
COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (2) i VOX (1) i 
el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta els següents 
acords:  

Primer.- Fixar els dies festius de caràcter local els dies 22, 23 i 24 d'abril de 2023, i com a 
festius locals seria dissabte 22 i dilluns 24.
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Segon.- Traslladar aquest acord plenari a Conselleria d'Economia Sostenible, sectors 
productius, Comerç i Treball, per a l'elaboració del Calendari Laboral de Festes per al 
pròxim any 2023.

Tercer.- Traslladar el present acord a l'Associació de Sant Jordi d'Alcoi. 

7. 20345/2022 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DES DE LA NÚMERO 3281 
FINS A LA NÚMERO 3746 DEL PERÍODE 2022
De conformidad con el artículo 42 del vigente Reglamento de Organización, Funcionamiento 
y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se da cuenta a la Corporación de todas las 
resoluciones de la Alcaldía adoptadas durante las siguientes fechas:

 Del 22 de junio de 2022, núm. 3281, al 20 de julio de 2022, núm. 3746

El Pleno de la Corporación queda enterado.

8. 22332/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
MOCIÓ CONJUNTA GRUPS MUNICIPALS COMPROMÍS, PODEM, GUANYAR, 
CIUTADANS I REGIDOR NO ADSCRIT MARCOS MARTÍNEZ PER IMPLEMENTAR 
MESURES DAVANT L'IMPACTE DE LA CRISI
Els grups municipals Compromís Alcoi, Podem, Guanyar Alcoi, Ciudadanos i el regidor no 
adscrit Marcos Eduardo Martínez Coloma, presenten la següent moció conjunta:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L'administració local és l’administració més propera als ciutadans, per tant és la que té més 
capacitats d’atenuar els impactes de les crisis. Ara per ara, la situació econòmica post Covid 
i els efectes del conflicte bèl·lic derivat de la invasió d’Ucraïna per part de Rússia, està 
derivant en pujades de preu de combustibles i cereals. Aquestes pujades acaben afectant 
els preus d’aliments, serveis bàsics, etc.

L’Ajuntament d’Alcoi s'ha d'avançar als possibles efectes de l’agreujament de la crisi 
econòmica que estem patint, durant els pròxims mesos, si la inflació segueix en uns nivells 
tant elevats i la crisi energètica empitjora davant de les noves mesures que es poden 
prendre fruit de la invasió russa a Ucraïna.

Per això, plantegem al govern municipal tota una sèrie de mesures a desenvolupar des de 
l'Ajuntament Alcoi, o reclamar a les administracions autonòmica i estatal, que s'haurien 
d'implementar amb la màxima agilitat a partir del mes de setembre per acompanyar les 
mesures que les administracions estatal i autonòmica estan aprovant per alleujar entre les 
famílies de les classes mitjanes i populars els efectes de la crisi.
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Des de Compromís creiem que hem d'aprendre dels errors de les anteriors crisis i avançar 
cap a una eixida de la crisi justa que no augmente desigualtats socials, no es perden drets i 
on aporte més qui més puga aportar, dirigint les ajudes als sectors de la societat que més ho 
necessiten. Així mateix, aquesta eixida de la crisi no és possible afrontar-la sense donar 
resposta a l'adaptació de la nostra ciutat a l'agenda de la transició ecològica que puga fer 
front a l'emergència climàtica i la nostra pèrdua de confort ambiental, especialment els 
mesos d'estiu.

Per tot el que s’ha exposat, des del grup municipal Compromís proposem els següents punts 
d’acord

ACORDS

PRIMER: - Que l’Ajuntament d’Alcoi realitze un fons per a bons socials alimentaris per a les 
famílies alcoianes que ho requereixen. Aquests bons sols podran utilitzar-se a qualsevol dels 
mercats municipals, potenciant així, l’accés a aliments frescs i saludables, i de quilòmetre 
zero. A més a més, fomentaria el consum al petit comerç local.

SEGON: - Que l’Ajuntament d’Alcoi realitze la coordinació per saber la capacitat d'ajuda i les 
necessitats de les entitats que gestionen ajudes d'emergència (aliments, pagament de 
factures d'aigua i llum...), i programe noves línies d'ajudes per si foren necessàries.

TERCER: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi agilitze el Programa municipal de rehabilitació i 
promoció del lloguer a la ciutat “Rehabita». Programa que pretén donar seguretat jurídica i 
ajuts a la rehabilitació als propietaris perquè introduïsquen al mercat del lloguer els seus 
habitatges buits, amb un preu màxim controlat que permeta l'accés a joves i famílies 
monoparentals .

QUART:-. Creació de l'Oficina Municipal d'Assessorament Energètic per a:

• Assessorament a la ciutadania i empreses de totes les línies d'ajudes socials i deficiència 
energètica de les administracions autonòmica i estatal.

• Impuls a la creació de comunitats energètiques locals i instal·lacions d'autoconsum.

• Anàlisi de les necessitats d'augment de les instal·lacions d'autoconsum energètic de la 
ciutat

• Estudi de la ciutat de les zones que poden albergar instal·lacions fotovoltaiques

CINQUÉ: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie oferir transport urbà d'autobusos gratuït durant 
els mesos de setembre a desembre del 2022, i estudie una possible rebaixa del 50% durant 
l'any 2023 si la crisi de les energies persisteix. Açò estimularà l’estalvi de combustible i la 
familiarització de tota la ciutadania amb el transport urbà, totes dos coses que milloren la 
qualitat de vida de la ciutadania en general.
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SISÉ: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a la Generalitat la gratuïtat del transport interurbà 
d'autobusos durant els mesos de setembre a desembre del 2022.

SETÈ: -.Que l’Ajuntament d’Alcoi reedite el bo municipal d'ajuts per fomentar la mobilitat 
sostenible i barata: 50% per a la compra de bicis elèctriques i patinets.

VUITÉ: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi agilitze el consens amb organitzacions empresarials i 
sindicats de serveis de transport públic als polígons industrials de la ciutat. Finalització de la 
connexió de carrils bici amb els polígons i instal·lació de pàrquings per a bicicletes amb 
videovigilància.

NOVÉ:-.Que l’Ajuntament d’Alcoi impulse, el més aviat possible, una línia extraordinària 
d’ajudes econòmiques directes destinades a PIMES, Micro PIMES, autònoms i el comerç 
local amb l’objectiu d’ajudar a pal·liar l’augment dels costos relatius als subministraments 
energètics, ampliant i complementant l’ajuda plantejada per a empreses que han vist reduïda 
la seua facturació. 

DÈCIM:-. Que l’Ajuntament d’Alcoi monitoritze i impulse a la digitalització del comerç de 
proximitat, mitjançant ajudes als comerciants.

ONZÉ:- Relaxar els requisits i criteris per poder optar al Bo social energètic ampliant així el 
nombre de famílies que poden ser beneficiàries per evitar que augmente el nombre de 
famílies vulnerables a la nostra ciutat.

DOTZÉ:- Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a Conselleria la creació d’un pla renove per a 
electrodomèstics més eficients que els permeten reduir els costos de la factura elèctrica.“

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde. 
Llegirem nosaltres la moció; però tancarà Podem perquè, com vam ser els dos partits que 
vam iniciar el procés, per tindre repartits els fets. Passe a llegir els punts d’acord ja amb les 
esmenes de tots els partits que han volgut col·laborar, i així és el punt que realment es 
portarà a terme i no anirem incorporant les esmenes a posteriori.

El senyor Ivorra, portaveu del grup municipal Compromís Alcoi, llig els següents punts 
d’acord,   en els quals s’incorpora l’esmena presentada pel grup municipal SOCIALISTA :

«PRIMER: - Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie la possibilitat de que els bons socials 
alimentaris per a les famílies alcoianes que ho requereixen siguen utilitzats a 
qualsevol dels mercats municipals, i petits comerços locals potenciant així, l’accés a 
aliments frescs i saludables, i de quilòmetre zero.

SEGON: - Que l’Ajuntament d’Alcoi realitze la coordinació per saber la capacitat d’ajuda i les 
necessitats de les entitats que gestionen ajudes d’emergència (aliments, pagament de 
factures d’aigua i llum...), i programe noves línies d’ajudes per si foren necessàries.
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TERCER: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi agilitze el Programa municipal de rehabilitació i 
promoció del lloguer a la ciutat “Rehabita». Programa que pretén donar seguretat jurídica i 
ajuts a la rehabilitació als propietaris perquè introduïsquen al mercat del lloguer els seus 
habitatges buits, amb un preu màxim controlat que permeta l’accés a joves i famílies 
monoparentals 

QUART:-. Creació de l’Oficina Municipal d’Assessorament Energètic per a: 
• Assessorament a la ciutadania i empreses de totes les línies d’ajudes socials i deficiència 
energètica de les administracions autonòmica i estatal.
• Impuls a la creació de comunitats energètiques locals i instal·lacions d’autoconsum.
• Anàlisi de les necessitats d’augment de les instal·lacions d’autoconsum energètic de la 
ciutat
• Estudi de la ciutat de les zones que poden albergar instal·lacions fotovoltaiques

CINQUÉ: -.Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite les línies d’ajuda oferides pel Ministeri 
que tenen la finalitat de finançar fins un 30% els bitllets de transport urbà 

SISÉ:-. Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a la Generalitat la gratuïtat del transport interurbà 
d’autobusos durant els mesos de setembre a desembre del 2022.

SETÈ: -.Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie reeditar el bo municipal d’ajuts per fomentar la 
mobilitat sostenible i barata, actualitzant els imports de les bases per a la compra de bicis 
elèctriques i patinets.

VUITÉ: -.Que l’Ajuntament impulse la connexió de carrils bici amb els polígons i 
instal·lació de pàrquings per a bicicletes

NOVÉ:-.Que l’Ajuntament d’Alcoi impulse, el més aviat possible, una línia extraordinària 
d’ajudes econòmiques directes destinades a PIMES, Micro PIMES, autònoms i el comerç 
local amb l’objectiu de pal·liar l’augment dels costos relatius als subministraments 
energètics, ampliant i complementant l’ajuda plantejada per a empreses que han vist reduïda 
la seua facturació.

DÈCIM:-. Que l’Ajuntament d’Alcoi monitoritze i impulse a la digitalització del comerç de 
proximitat, mitjançant ajudes als comerciants.

ONZÉ:- Que l’ajuntament inste al Ministeri per relaxar els requisits i criteris per poder 
optar al Bo social energètic ampliant així el nombre de famílies que poden ser beneficiàries 
per evitar que augmente el nombre de famílies vulnerables a la nostra ciutat.

DOTZÉ:- Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a Conselleria la creació d’un pla renove per a 
electrodomèstics més eficients que els permeten reduir els costos de la factura elèctrica.»

Sr. Alcalde:
Gràcies. 
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Iniciem el debat.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies, senyor alcalde. 
Bon dia als assistents, als que ens segueixen per les xarxes socials. 
Donar la benvinguda a Mauro Colomina i donar l’enhorabona també al company Cristian 
Santiago i a Naiara per tornar a ser pares. 
Bé, és una proposta que és evident. Tenim un problema, damunt, sobrevingut després d’una 
pandèmia que ja ens ha creat bastants problemes. Ara, aquesta crisi energètica i econòmica 
que tenim damunt fa que hàgem de reforçar el que ja estava fent-se, no? Si, per una banda, 
ja s’havien pres mesures al respecte, doncs ara s’hauran de proposar una sèrie de reforços 
per no deixar ningú al marge i poder pal·liar aquests problemes que ens venen sobrevinguts. 
La legislatura és la que ens ha tocat, per sort o per desgràcia, i aquests problemes,  
evidentment, estan damunt la taula, i jo crec que tots som conscients de la problemàtica que 
té la gent del carrer hui dia, i és una manera de voler pal·liar aquesta situació, d’ací que siga 
una moció conjunta prou amplia i que al final el que s’intenta és consensuar alguna cosa que 
tots pensem que s’ha de fer.

Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde. Bienvenidos a todos los presentes en el saló de pleno y a los que nos 
siguen desde casa. Felicitar a Mauro Colomina su incorporación a la Corporación y felicitar 
también a Cristian Santiago y a Naiara por su nueva paternidad. Bien, el Covid, y la guerra 
de Ucrania son para Compromis, Podemos y otros grupos, los culpables perfectos para 
excusar sus negligentes políticas. Es cierto que tanto el Covid como la guerra han influido en 
la crisis, pero también han dejado al descubierto las vergüenzas de este y otros partidos 
políticos que no han sabido gestionar de una  forma eficiente. Para ustedes, todo se 
soluciona con bonos y gratuidad. Evidentemente los bonos ayudan, pero para ello han de 
estar bien gestionados, deben cumplirse unos requisitos, y que se compruebe su veracidad. 
Evidentemente la sociedad esta bastante cansada ya que desde siempre son los mismos 
quienes reciben las ayudas y ademas de varias administraciones, de esta forma lo único que 
hacen es generar mas dependencia. Ustedes lo primero que hacen es crear un problema, 
con sus políticas asfixian a los ciudadanos que trabajan, a los que madrugan y que cumplen 
con sus obligaciones, y a los otros los rescatan ofreciéndoles ayudas, bonos y gratuidad, 
“pan para hoy y hambre para mañana”, y les repito, como en alguna otra ocasión, que todo 
no es gratis, todo se paga con el dinero de los impuestos de los ciudadanos que cumplen 
con sus obligaciones, pero claro, es mucho mas fácil tomar este tipo de decisiones con el 
dinero de los demás. Las pymes, micropymes y autónomos lo que quieren es trabajar, que 
les dejen trabajar, es la única forma de que la sociedad se sustente y así reducir el gasto 
social. El pueblo no necesita las ayudas del gobierno, lo que quiere es que el gobierno cree 
las condiciones para que puedan trabajar, y lograr  sus objetivos de vida con el fruto de su 
trabajo, lo que quieren es trabajar. Si se les ayuda por medio de bonos, subvenciones y 
gratuidad, les están ayudando a ser pobres toda la vida, esclavizándoles a ser pobres toda 
la vida. Y concluyo, el gasto social tiene una finalidad, que es desaparecer, así es,  porque 
lo que queremos es gente independiente no dependiente de ayudas, subvenciones y 
gratuidad. Por lo tanto, los incrementos del  gasto social no demuestran que vamos bien 
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sino que vamos mal. Realmente ustedes tienen una concepción de la realidad distinta de la 
de los demás i así nos va. Gracias.

Sr. Colomina: 
Bon dia a totes les persones presents. 
Gràcies també per la benvinguda.
Respecte a la moció, per les mesures, pel contingut, té el suport de la plataforma 
municipalista Guanyar Alcoi i del grup municipal. 
El que sí que ens agradaria... Aprofite també per..., bé, agarrant el que ha dit el Sr. Martínez, 
reivindicar que algunes d’aquestes propostes s’han estat presentant ja des de fa temps, no 
solament en aquesta legislatura, sinó en legislatures passades. I, ací, a l’Ajuntament, doncs 
o bé algunes vegades s’han rebutjat o bé s’han aprovat, però no s’han dut a terme, no?, 
sobretot fent referència una miqueta a allò que deia que, concretament Guanyar Alcoi, ens 
posarem a treballar. La veritat també és que feina en fem i, quan hem fet feina, també ens 
hem vist una miqueta..., moltes vegades, en la dinàmica que aquesta feina s’ha tirat 
directament per terra perquè, o bé s’ha aprovat en la moció... Jo recorde alguna vegada el 
senyor alcalde dir que les mocions no són vinculants i, per tant, en definitiva, fan el que 
volen, no? I, bé, crec que això no ajuda, diguérem, a tindre un ambient de reciprocitat i de 
confiança entre grups municipals. No obstant això, respecte a la proposta, com deia (....) que 
hauria sigut agradable i efectiu, a efectes pràctics de la gestió de la ciutat, que moltes 
d’aquestes propostes ja s’hagueren treballat i haguérem fet camí. 
M’agradaria també assenyalar la vital importància que ha de tindre la protecció de la 
ciutadania en aquestes situacions de crisi i la necessitat que tenim l’esquerra de donar 
resposta a aquesta situació. Perquè ja han vist el discurs que ha fet el senyor Abad de Vox 
culpabilitzant els sectors, els xicotets sectors de la població, els sectors vulnerables, 
concretament, perquè són, bé, doncs la seua, la seua punta de llança en aquest cas, no? 
Aleshores, una miqueta, remarcar la immensa responsabilitat que tenim i que té, sobretot, el 
govern de Toni Francés d’actuar de forma decidida i valenta al respecte. També la valentia 
d’assenyalar els responsables d’aquesta crisi, perquè jo entenc que el senyor Abad vol tirar 
balons fora Assenyala: «No, es que ustedes dicen de Ucrania, dicen de no sé qué y no sé 
cuantos»; però és que no li he escoltat res, per exemple, de la pujada del barril de petroli o 
que ara mateix el barril de petroli està en 105 euros, per exemple, i igual que costava al 
març d’enguany i ara la gasolina ens costa 40 cèntims més que al mes de març, i qui és el 
culpable? Doncs no és un xicotet sector de la població, sinó que el culpable són les grans 
petrolieres. Per què, mentre Repsol dobla els beneficis del primer trimestre i obté un benefici 
net de 1.235 milions d’euros, aleshores, senyor Francés, demanar-li polítiques públiques que 
vagen encaminades a donar-nos a l’Ajuntament d’Alcoi sobirania energètica i, en definitiva, 
serveis públics que aconseguisquen revertir aquestes situacions?

Sr. Ferrándiz:
Gràcies, alcalde. 
Bé, parlava el senyor Abad que tenim una visió ben distinta. I nosaltres que ens alegrem que 
siga així, perquè... perquè, vaja, està molt bé, per cert, que li diga la veritat a la gent i que li 
explique que no volen serveis públics. El que se li ha oblidat comentar és una coseta 
important, no? Són els beneficis multimilionaris que estan aconseguint, per exemple, les 
elèctriques: un 60%, gràcies a aquestes circumstàncies de dificultats i a costa d’incrementar 
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la factura de totes les persones i les majories socials. Està bé que vosté, de tant en tant, es 
desemmascare. 
Bé, la inflació i la crisi energètica costarà a les famílies, segons alguns estudis, al voltant de 
300 euros al mes, no? Mentre uns generen beneficis extraordinaris sense cap justificació, a 
altres els costa més cada vegada viure al mes. Més de 3.100 euros a l’any. Aquest escenari 
és evident que requereix que en el conjunt de les administracions es prenguen mesures per 
pal·liar i minimitzar els efectes d’aquesta crisi sobre les majories socials, com s’està fent des 
del Botànic i també des del govern de coalició i a diferència del que va fer la dreta en la crisi 
del 2018. Ara correspon fer el mateix també als ajuntaments, que som l’administració més 
propera a la ciutadania. Amb aquestes mesures, crec que tenim clar l’objectiu, que és 
ampliar la protecció a les famílies, a les xicotetes i les mitjanes empreses, als comerços de 
la nostra ciutat, i tractar d’afrontar amb les millors garanties el context actual. 
Volem aprofitar per agrair als companys i companyes de Compromís el treball conjunt que 
hem estat fent aquesta setmana per portar aquesta proposta conjunta, i també a la resta de 
grups que han volgut sumar-s’hi. I dir també que ens alegrem molt i que esperem -sabem 
que amb Vox no serà possible-, però esperem poder comptar també amb el suport del 
govern i de la resta de grups. 
Gràcies.

Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde. Es un placer poder iniciar un pleno con felicitaciones, bueno, y yo me 
quiero unir a los compañeros, felicitar por supuestísimo al compañero Cristian y a Naiara por 
esa valentía que han tenido a la hora de ampliar la familia, me parece que es un acto de 
valentía, como también me parece que es un acto de valentía y quiero darle la enhorabuena 
también a Mauro, el nuevo compañero, que es un acto de valentía estar en la política 
institucional, un acto de valentía y un acto de responsabilidad y nuestra responsabilidad es 
acompañar, intentar lo posible y lo imposible a la hora de intentar paliar los efectos de las 
crisis que se producen con nuestros conciudadanos, ¿no?, así que, por eso nos unimos a 
esta moción, por eso Ciudadanos la ha firmado también, y lo único que querría decir es que 
nos parece que las enmiendas que se han recibido por parte del gobierno local pues vienen 
a mejorar esta primera propuesta por varios puntos, en principio, el primer punto, al añadir a 
los pequeños comercios, me parece que lo complementaba, desde el principio, jo pensaba 
que no había que excluirlos, y después el resto de enmiendas tiene que ver con asuntos 
administrativos de los cuales el gobierno local pues tiene más información y lo que viene es 
a intentar que lo que estamos planteando aquí efectivamente se pueda llevar a cabo, por lo 
tanto reiterar que hemos firmado esta moción y que vamos a darle soporte.

Sra. Lirio García:
Si muchas gracias. Mauro bienvenido. Bien, esta moción se habla de inflación, se habla de 
como nos afecta la guerra de Ucrania, el aumento de precios energéticos, no es cierto que 
nuestra inflación sea similar a la de nuestros países vecinos como Francia, Portugal, 
Alemania, ellos también tiene una inflación elevada, pero más contenida, pero claro, ellos no 
tiene a Pedro Sánchez al frente. La inflación está provocando pérdida del poder adquisitivo, 
en las familias, perdida de competitividad en las empresas, en definitiva, empobrecimiento, y 
el gobierno de la nacional, al frente del PSOE y Podemos, han articulado un plan de 
recuperación, un plan de manera totalmente unilateral, sin tener en cuenta a los agentes 
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económicos y sin tener en cuenta sobre todo al principal partido de la oposición, el Partido 
Popular, y es una pena, porque el Partido Popular ha hecho una serie de recomendaciones, 
de propuestas, que están muy bien, que se pueden implantar de una manera fácil y rápida, 
propuestas como racionalizar el gasto burocrático y político, por que quizás tenemos un 
gobierno hiperdimensionado, y también la bajada de impuestos que se puede 
complementar, perfectamente, con las bajadas que ya ha hecho el Partido Popular en las 
comunidades autónomas donde gobierna, bajada del IRPF, el impuesto de sociedades, 
incluso una bajada temporal del IVA, en el gas y en la luz. En resumen, estamos viviendo y 
vamos a vivir una época complicada, y el gobierno central no está haciendo nada, la 
Generalitat Valenciana no está haciendo nada, no están a la altura, por lo tanto es el 
momento de la administración local, es el momento que los ayuntamientos arrimen el 
hombro y estén al lado del ciudadano, y entonces la pregunta es obvia: ¿está el gobierno de 
Alcoy a la altura para afrontar esta situación?

Sra. Moltó:
Senyora García... Bé, primer de tot, la benvinguda a Mauro. Ja vaig felicitar al seu dia 
Cristian; però, bé, doncs des d’ací també fer-los una forta abraçada als dos per la seua 
paternitat i la seua maternitat. 
Senyora García, començaré dient: «Lecciones vendo que para mi no tengo», no? Però, bé, 
mire, com bé diuen en la seua exposició, l’administració municipal, evidentment, és la més 
propera i la que més ràpidament pot arribar a la ciutadania, no? I ho sabem. I sabem també 
que els recursos de l’administració local, doncs, al final, són limitats; bàsicament ens nodrim 
dels impostos a la ciutadania en els nostres ingressos corrents, de subvencions i de 
préstecs. I, en aquest sentit, a mi sí que m’agradaria destacar la labor que... Fins i tot, ahir, 
el mateix secretari general d’Agenda Urbana ens recordava la labor que aquest govern fa 
aconseguint subvencions per a la nostra ciutat; de fet, les més ambicioses, crec que va dir 
de les més ambicioses de tots els ajuntaments d’Espanya, no? I ho dic també perquè, quan 
es parla d’ajudes, de paguetes, no?, i d’aquestes qüestions, també cal tindre en compte que, 
a banda de les ajudes de despesa social -que al final estem parlant de drets socials-, no 
estem parlant ni d’ajudes ni de paguetes ni de, simplement, ajudar a qui no treballa, perquè 
hi ha qui treballa i segurament no pot aconseguir la feina que li agradaria, no? Hem d'estar 
també al costat de totes aquestes persones. A banda d’això,  recordar que, per exemple, en 
el nostre ajuntament... enguany 20 milions d’euros vindran a aquesta ciutat. 
I li deia a la senyora García allò de «Lecciones vendo que para mi no tengo» perquè està 
molt bé parlar del senyor Pedro Sánchez, però jo me n’aniria més a prop, me n’aniria ací a 
Alcoi, perquè, fa uns mesos, com bé sabem, estàvem aprovant el pressupost municipal i no 
estàvem exempts d’estar en una situació complicada: fa 3 anys que arrosseguem una 
situació complicada; primer, amb la pandèmia, després, com ja bé saben, doncs ja ho hem 
comentat, la guerra, la crisi energètica, l’augment del preu de les matèries primeres... De fet, 
el pressupost que tenim sobre la taula és un pressupost que pensava ja en aquesta situació, 
en inversions importants per a la nostra ciutat, i moltes de les mesures que s’arrepleguen en 
aquesta esmena, jo crec que ja estan portant-se a terme. I jo crec que els grups polítics que 
precisament heu sigut els grups polítics que heu fet viable que, en l’ajuntament, en un 
moment de debilitat, tinguem un pressupost en vigor... doncs ja eren mesures que anàvem 
prenent, no? Que està bé que concretem determinades qüestions, determinades qüestions 
en les quals podem exigir més al ministeri, podem exigir més a les administracions, podem, 
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fins i tot, millorar gestions ja de qüestions que estem portant a terme; però això no vol dir 
que no hi haja mesures que no estiguen ja aplicant-se. 
I volia destacar la labor que tots els partits proposants heu fet, perquè també heu col·laborat 
en el pressupost al mateix temps, no? Precisament, les veus més crítiques -que són les del 
Partit Popular i Vox-,  doncs, precisament són els partits que en moments de dificultat, a 
pesar de donar la mà en moltes ocasions, de paraula, això sí, doncs no han estat al costat 
del seu ajuntament, no?, facilitant-nos que poguérem tindre un pressupost, que poguérem 
aconseguir inversions, que poguérem fer o dinamitzar econòmicament aquesta ciutat en una 
situació complicada. De manera que -com deia- no és cap novetat, als últims anys, ja hem 
creat ajudes per autònoms, pimes, artesans, comerciants... tan directes com realitzar 
inversions i, enguany, de fet, continuarem amb les ajudes INICIA, l’obertura de negocis a la 
ciutat, les ajudes per a autònoms, pimes i micropimes. També estem pendents d’una 
convocatòria energètica a eixos autònoms, pimes i micropimes; també ajudes per a fomentar 
la mobilitat i accessibilitat destinades als empresaris, que inclouran aparcaments per a 
patinets i bicicletes elèctriques, mantenim, a banda, ajudes a les famílies, de les quals es 
beneficien al voltant de 1.200 famílies.

Sr. Alcalde:
Vaja, vaja acabant.

Sra. Moltó:
S’incrementaran els imports de les ajudes socials per a pal·liar els preus de l’energia; tenim 
pressupostat el programa Rehabita, com bé saben; tenim ja diverses instal·lacions 
programades i, en alguns casos, estem pendents de fons europeus per poder-les portar a 
terme; fomentem ja la digitalització en les ajudes a les entitats, i n’estan contemplades ja les 
bases...

Sr. Alcalde:
Acabe, no li donarà temps a explicar-li tot el que fem; per tant, si vol, ho deixem ací i en la 
segona intervenció intenta resumir-ho.

Sr. Ivorra:
Gràcies, senyor alcalde. 
Primer de res, donar les gràcies a tots els partits polítics que hi han participat, que han fet 
les esmenes, que han intentat col·laborar i treballar per donar solucions a una problemàtica 
que, pensem, que creiem tots que veurem a partir... I esperem que no passe perquè la 
realitat és que el que estem intentant és posar la bena abans de la ferida. 
Malgrat que alguns pensen que hi ha alcoians de primera i de segona, que hi ha alcoians 
que es mereixen ajudes i altres que no, els partits que proposen la moció aquesta i tots els 
partits que hi han col·laborat, pensem que tots els alcoians es mereixen les ajudes quan les 
necessiten, quan els fa falta. Perquè no només els que mengen bellota són els bons, els 
altres també ho necessiten i també són alcoians i es mereixen les ajudes; perquè ací hi ha 
comerciants, hi ha empresaris, hi ha treballadors, hi ha gent major, i tota aquesta gent és  en 
la que hem de pensar i per la que hem de treballar; perquè, ací, fa uns anys, fa uns mesos, 
tots ens vam asseure i vam acordar unes mesures de cara a la Covid perquè pensàvem que  
era necessari, perquè era una situació vertaderament extraordinària i difícil per a moltíssima 
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gent. Però la situació actual econòmica d’aquesta guerra, que no és que l’haja provocada ni 
Compromís ni Podem ni el Partit Socialista ni Ciudadanos ni Guanyar ni el Partit Popular ni 
Vox, és una guerra que ha provocat un sàtrapa, un imperialista que ha volgut, per qüestions 
econòmiques i per qüestions geoestratègiques, viure i fer-nos viure una situació difícil i 
complicada. El món està passant una qüestió difícil i complicada per uns quants. El que hem 
de fer és posar mesures per a ajudar els que més ho necessiten. 
Com he dit abans, tant de bo no ens facen falta, però n’hem de posar i hem de... I la voluntat 
de Compromís en el seu moment, quan planteja aquesta moció fa unes setmanes -i la festa 
en si va a tots els partits-, no era trobar el bé mundial o la pau mundial, sinó que era ajudar 
les persones i ajudar els que possiblement els feia falta, i aquesta és la voluntat. I amb 
aquesta voluntat hem anat a compartir i a proposar que tots se sumaren; llàstima que alguns 
no vulguen sumar! perquè davant d’unes propostes que eren difícils d’assumir, per exemple, 
pel govern, Compromís no ha dubtat gens a retirar-les, perquè el que volíem era l’ajuda de 
tots, perquè el que volem és ajudar a tots els nostres veïns, perquè és important previndre la 
necessitat dels nostres veïns. 
Venen unes èpoques complicades; ens ho diu el govern, ho diu el Fons Monetari 
Internacional, ho diu la Unió Europea, ho diuen tots els indicadors; almenys la societat,  
l’administració més propera a les persones, haurà de prendre mesures ja a partir de 
setembre per a aquests possibles problemes. Aquesta és la necessitat. Nosaltres estem ací 
per a ajudar els nostres veïns, no per a traure banderes i no per a insultar o no, per dir que 
el que necessitem és treballar pels nostres veïns; i aquesta era la voluntat. I no és que 
Compromís haja volgut -si no ho fem extensiu i torne a dir, tornem a donar les gràcies a tots 
els que han col·laborat, perquè no és una moció de Compromís, és una moció de 
l’Ajuntament d’Alcoi per ajudar a tots els veïns d’Alcoi.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies de nou.
Bé, sí jo volguera destacar alguna cosa d’aquesta moció, no?, seria això, que en estranyes 
ocasions doncs som capaços d’asseure'ns, de dialogar, de xarrar i, quan és un interés o un 
bé general, fins i tot de posar-nos d’acord per a traure coses endavant, no? Jo crec que en 
el que ens hem de quedar és amb açò: que quan les situacions constrenyen i són 
excepcionals i cal fer alguna cosa al respecte, doncs, evidentment, és una mostra del que 
hem de fer, no? D’ajuntar-se, de xarrar, de consensuar i de buscar solucions entre tots, no? 
Jo crec que és una bona mesura i jo estic content de formar part d’aquesta moció. 
Gràcies.

Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde. Bien, Vox no está en contra de las ayudas y de los beneficios que 
pueda tener la sociedad, estamos en contra de la finalidad de estas ayudas, que es lo que 
consiguen con estas ayudas, no solucionan el problema, nosotros lo que queremos es crear 
soluciones, evitar los problemas, y los problemas se solucionan creando empleo, creando 
medidas que eviten que la gente tenga que depender de las ayudas, y así evitar el continuo 
subsidio diario, ese es el problema que tenemos la sociedad, hay gente que ya no se 
preocupa en trabajar, solamente con las subvenciones y las ayudas ya ganan más dinero 
que yendo al trabajo, y esto está en la calle en el día a día, asientan con la cabeza o no, 
claro, estamos comentando el no trabajar, eso es lo que mejor nos puede suceder a los 
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alcoyanos. Bien, Sr. Ferrándiz, decirle que, la mascara, jo creo que soy el único que no se 
ha puesto nunca la máscara, siempre he ido de cara y las cosas las he tenido que decir 
cuando se han tenido que decir. Y por lo que ha comentado el Sr. Ivorra sobre el “sátrapa”, 
aquí en España nos gobierna uno y así nos va. Muchas gracias.

Sr. Colomina:
Senyor David Abad, jo entenc que vulga defendre, defensar com ja va fer el seu president 
Santiago Abascal, el president Putin. Però, digam, per exemple, quan jo li llisc que 
l’Ajuntament d’Alcoi estudie la possibilitat que els bons socials alimentaris per a famílies 
alcoianes que ho requereixen siguen utilitzats per a..., siguen utilitzats en qualsevol dels 
mercats municipals i petits comerços locals amb la intenció de potenciar l’accés a aliments 
frescos i saludables i de km 0, digam: això en contra de qui va? Va en contra de la societat 
alcoiana? Si estem ajudant, aquesta moció va, precisament, va dirigida a ajudar les 
persones que estan passant dificultats. I vosaltres és poseu de perfil, vostés són els que..., 
Bé, els que tiren la pedra i amaguen la mà; els que demanaven l’estat d’alarma i després el 
porten al Constitucional; són els que demanen la mili, però després no volen fer-la... Eixos 
són, eixos són vostés. 
Simplement dir que lamentem que d’aquesta moció s’haja eliminat el punt respecte al foment 
del transport públic als polígons, en autobús, perquè entenem que era una proposta molt 
interessant, sobretot per a persones que treballen en les indústries d’Alcoi i  necessiten anar 
als polígons industrials i evitar el cotxe i el consum de gasolina, precisament pel preu tan 
elevat que té la gasolina. I també, bé, una xicoteta crítica: els 20 cèntims aquests que, en 
definitiva, doncs aprofita tant un propietari d’un Ferrari com el d’un Seat Ibiza, no? En 
definitiva, no obstant això, en valorem positivament el cos i el contingut, encara que, com 
sempre -i entenc que a tots els grups municipals-, ens hauria agradat que fora una miqueta 
més ambiciosa.

Sra. Rosa García:
Gracias Sr. Alcalde. Muy brevemente para decir que en la primera intervención he 
comentado que las enmiendas mejoraban la moción y así lo creo, decía que casi todas las 
enmiendas tienen que ver con temas administrativos, de posibilidad o menos posibilidad, 
nada que decir ahí por que ustedes como gobierno tienen más información, únicamente si 
que me gustaría decir que esas enmiendas lo que han hecho también es descafeinar 
bastante la primera moción que nosotros redactamos, por lo tanto, y ya que debe ser así, yo 
quería pedir a la Sra. Moltó, el resto del grupo del del Partido Socialista, que está en el 
gobierno, y también al Sr. Francés, al Alcalde de la ciudad, que se implementen todas, 
desde la 1 hasta la 12. Gracias. 

Sr. Ivorra:
Gràcies, senyor alcalde. 
Estàveu comentant que voleu evitar les ajudes i que calia donar solucions: en 3 anys que 
estem ací, encara no li he sentit donar cap solució a qüestions econòmiques d’aquesta 
ciutat, cap!, cap de trellat, cap d’envergadura, cap que puga donar solucions a la feina 
d’aquest poble. Bàsicament i normalment, es basen en banderes, insults i en altres 
qüestions que no són bàsicament de la ciutat. 

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613744716057105627 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

Mire, és cert que ens hauria agradat que la moció fora més... i anara més enllà. Per tal de 
poder arribar a un consens, ho acceptem tot -com hem dit abans- per intentar posar 
mesures a partir del últim trimestre, de setembre a desembre. 
El que sí que creiem i volen deixar palés és que, possiblement, calguen més mesures i la 
voluntat d’aquest partit. I entenc que, per part de tota la Corporació, a partir setembre, si la 
situació és molt complicada, que ens tornem a replantejar la possibilitat de continuar 
plantejant solucions als nostres veïns, i que puguen aplegar i que ningú es quede enrere, 
perquè la part més important d’aquesta Corporació, d’aquest govern i dels partits de 
l’oposició, és que cap es quede enrrere i puguem donar solucions i ajudes a tots els nostres 
veïns. 

Sra. Lirio García: 
Si, gracias. Vamos a apoyar esta moción y bueno, podemos estar más o menos de acuerdo 
en alguna de las cuestiones que ya se plantean pero entendemos que este es el momento 
de trabajar y de ir a la par por que ya tenemos bastante con el gobierno que tenemos y con 
la inflación, entonces esa es nuestra idea, ¿no?, apoyar y trabajar. Y es reconfortante que el 
gobierno apoye esta iniciativa y lo más reconfortante esla enmienda que ha realizado, por 
que ha cambiado la moción, los acuerdos, y los ha dulcificado, los ha dulcificado tanto con 
terminología como “estudiar la realización”, “estudiar la posibilidad”, esta tan, tan atenuado 
que, ya más que acciones, más que acuerdos, son intenciones muy leves que posiblemente 
se diluyan con el tiempo. Y también nos llama mucho la atención la enmienda del punto 
número 8. Que curioso que el gobierno de la participación y de la transparencia haya 
eliminado directamente el consenso con las organizaciones empresariales y sindicales, 
vamos, ahí lo dejo. El problema real, el problema real es que para el Ayuntamiento de Alcoy, 
la situación que estamos viviendo va a ser mucho más dura que para otros ayuntamientos y 
la culpa es única y exclusivamente del gobierno que tenemos, y ¿el problema cual es?, pues 
que no hay ahorros, y bueno, enganchando con lo que decía la Sra. Moltó, del presupuesto, 
si pensamos en el término de remanente de tesorería positivo, ahorro, que es equivalente a 
ahorro, este término que el Alcalde básicamente no le da importancia, y fíjese si tiene 
importancia, que si tuviéramos un remanente de tesorería positivo, tendríamos dinero y 
estas iniciativas se podrían llevar a cabo sin ningún problema. Igual no es el momento de 
Rodes, igual no es el momento de inventos fallidos como la peatonalización, igual no es el 
momento de presupuestos llenos de mentiras e improbables, igual no es el momento de 
utilizar recursos, la maquinaria propagandística, igual que si que es el momento de ponerse 
a trabajar, de ponerse a gestionar, y de ganar el sueldo que nos pagan todos los alcoyanos. 
Y una vez por todas reaccionen, y vuelvo a hacer la pregunta: ¿creen que van a ser 
capaces?, seguramente me van a responder que sí y seguramente van a utilizar el comodín 
de que el Partido Popular tuvo, tiene o tendrá la culpa por algo que hizo o dejó de hacer, 
pero ya empieza a ser, con 11 años de gobierno, con 11 años de gestión, utilizar el comodín 
del Partido Popular es grotesco, incluso para ustedes. 

Sr. Alcalde:
Del que sí que és el moment, després de 3 anys com a regidora, és de saber un poquet del 
funcionament del pressupost, perquè dir que es poden deixar de fer inversions per a 
destinar-les a despesa corrent, és no saber res després de 3 anys.
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Sra. Moltó:
Bé, jo sí que contestaré al Partit Popular que más vale tarde que nunca, no? Vostés han dit 
que ara s'arromangaran, se sumaran. Más vale tarde que nunca, perquè, com deia al 
principi, la crisi no és que haja vingut ara: fa 3 anys que afrontem una situació dificultosa en 
la qual, precisament, el Partit Popular no ha estat. I el fet cert és que la moció, jo crec -no sé 
si m’han escoltat abans, perquè estava dient un poc totes les accions que han fet- que, si 
ens adonem, bàsicament, quasi totes les accions que es demanen en aquesta moció estan 
ja portant-se a terme o estan pressupostades. Vull dir que, no és que ens posem a treballar 
ara -que està molt bé, no?-, que al final la moció redunde en accions que ja estan portant-se 
a terme des de l’ajuntament, en la major part dels casos, i que puguem millorar en l'àmbit de 
gestió en allò que puguem i, per això, estem disposats a treballar-ho i vam anar també a 
parlar amb tots els grups. 
No és la nostra intenció descafeïnar res. De fet, la paraula estudiar, com vosté diu: «aparece 
la palabra estudiar» en 2 de 12 punts, eh!, en 2 de 12 punts, imagine-s’ho!. Després -com 
deia abans- si ens adonem, al final, els que han estat treballant, els mateixos grups que al 
final han possibilitat que en l’Ajuntament d’Alcoi puguem tindre un pressupost ambiciós, un 
pressupost que suposa 20 milions d’euros. I, què li ha sumat a açò el Partit Popular? Ja no 
de «Haces, que lo que hizo el Partido Popular». Podríem parlar molt, molt, molt extens de 
«lo que hizo el Partido Popular» i que està sofrint i ha sofrit el partit Socialista mentre ha 
estat al govern. Però..., eh!, no fa falta anar-se’n tan lluny: vostés mateixos, l’any passat, 
quan votaven en contra de l’aprovació de comptes, que no sabien ni el que estaven votant, 
perquè es pensaven que era la liquidació. Nosaltres déiem que no, que era un document 
tècnic, i hauria suposat que, enguany, hauríem perdut 20 milions d’euros, que es diu 
prompte! Però l’Ajuntament, sense aquest document, aprovat en un plenari, no hauria pogut 
acollir-se a subvencions en un moment en què precisament aquest govern que estàvem ara 
mateix criticant, el de Pedro Sánchez, doncs, precisament, gràcies als fons de resiliència 
que ha posat a l’abast de tots els ajuntaments, estem podent fer inversions per poder portar 
la dinamització econòmica a les nostres ciutats. 
I, després, que vostés no estiguen d’acord en el que està fent el govern, jo ho entenc, és a 
dir, que es posen impostos a la banca o a les grans energètiques. Jo sé que al Partit Popular 
no li agrada, però jo crec que ens pareixen unes mesures encertades. Al final, que uns 
sectors estan obtenint un gran benefici en aquests moments, que puguen aquests sectors 
que estan obtenint més beneficis, ajudar a aquells que no estan obtenint-ne tants. Jo crec 
que és el tipus de política que, precisament, sempre ha defés el Partit Socialista, i a 
nosaltres ens pareix bé, i ens pareix bé...

Sr. Alcalde:
Vaja acabant.

Sra. Moltó:
I a més a més, perquè, precisament -ja acabe-, simplement per la gran informació que té el 
Partit Popular, no? Per què eixia el senyor Feijóo l’altre dia parlant de la mala situació del 
nostre país en l'àmbit laboral? No sé si coneixia les dades de l’EPA, no? Perquè les dades 
que s’han publicat en l’EPA demostraven, al final, el que han suposat les mesures. I no cal 
anar-se’n molt lluny, només cal veure com ha gestionat el Partit Popular una crisi i com està 
gestionant-la el Partit Socialista.
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Sr. Alcalde:
Per acabar, senyor Ferrándiz.

Sr. Ferrándiz:
Gràcies, alcalde. 
Bé, a mi, el primer és que hi ha una cosa que lamente profundament, i és que hem perdut un 
bon costum que vam tindre en pandèmia i que era tractar les qüestions importants per a les 
famílies i per a la gent de la nostra ciutat i per a les xicotetes i mitjanes empreses sense, per 
dir-ho així, la llosa del partit de cadascun, i que ens va permetre arribar a consensos i on no 
vam sentir els discursos populistes que estem sentint avui, i ho lamente, no? Que hàgem 
perdut aquest esperit que sí que vam tindre durant la pandèmia. La senyora García, en 
algun moment, m’ha recordat Cuca Gamarra, qui, després que el president anunciara totes 
les propostes, deia que no s’havien presentat propostes. No sé... I, també, després diu que 
les propostes del govern són un desastre, però després hi vota a favor. Aquestes van en la 
mateixa línia que les que pren el govern de coalició: no sé si la gent els entendrà al carrer, 
sobretot mentre han estat votant en contra de totes i cada una de les mesures que ha 
proposat el govern de coalició per tal d’ajudar famílies, empreses, autònoms i, tot, doncs 
com no?, sense fer massa propostes. 
Parlava el senyor Abad que el que hem de fer és crear llocs de treball. Li contestava també 
la senyora Moltó que això és el que està fent el govern de coalició. No sé si vosté s’informa 
dels 20,5 milions de treballadors que hi ha, la xifra més alta des del 2008. Pensem, no?, que 
alguna cosa estarà fent bé el Ministeri de Treball, amb Yolanda Díaz al cap, i des del govern 
de coalició. 
Bé, reiterar el que he dit al principi: gràcies a tots els grups que han fet possible que aquesta 
proposta tire endavant; gràcies per les seues aportacions perquè, com he dit abans, el que 
pretén és només protegir les famílies, les xicotetes i mitjanes empreses, els comerços, els 
autònoms i totes les persones de la nostra ciutat en un context tan difícil com l’actual i tractar  
que, com passava quan governava la dreta, la crisi no la paguen els de sempre. 
Gràcies.

(Durante las intervenciones producidas en este punto, se ausenta de la sesión la Sra. Nuria 
Aparicio Galbis, Interventora de Fondos del Ayuntamiento de Alcoy.)

Sr. Alcalde:
Gràcies. 
Passem a votació la moció.

Sra. Secretaria:
¿Entonces se vota la moción incorporando la enmienda...?

Sr. Alcalde:
Sí, bé, ya la definitiva que ha comentado el Sr. Ivorra.

Seguidament se sotmet a votació la moció conjunta presentada pels grups municipals 
COMPROMÍS ALCOI, PODEM, GUANYAR ALCOI, CIUDADANOS i el regidor no adscrit el 
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Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma, que incorpora l’esmena presentada pel grup 
municipal SOCIALISTA.

El Ple de la Corporació, per majoria, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals 
SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), 
PODEM (1) i GUANYAR ALCOI(2) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), i l’abstenció del regidor del grup municipal VOX (1), aprova la moció conjunta 
modificada, que incorpora l’esmena del grup municipal Socialista, amb el següent text:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L'administració local és l’administració més propera als ciutadans, per tant és la que té més 
capacitats d’atenuar els impactes de les crisis. Ara per ara, la situació econòmica post Covid 
i els efectes del conflicte bèl·lic derivat de la invasió d’Ucraïna per part de Rússia, està 
derivant en pujades de preu de combustibles i cereals. Aquestes pujades acaben afectant 
els preus d’aliments, serveis bàsics, etc.

L’Ajuntament d’Alcoi s'ha d'avançar als possibles efectes de l’agreujament de la crisi 
econòmica que estem patint, durant els pròxims mesos, si la inflació segueix en uns nivells 
tant elevats i la crisi energètica empitjora davant de les noves mesures que es poden 
prendre fruit de la invasió russa a Ucraïna.

Per això, plantegem al govern municipal tota una sèrie de mesures a desenvolupar des de 
l'Ajuntament Alcoi, o reclamar a les administracions autonòmica i estatal, que s'haurien 
d'implementar amb la màxima agilitat a partir del mes de setembre per acompanyar les 
mesures que les administracions estatal i autonòmica estan aprovant per alleujar entre les 
famílies de les classes mitjanes i populars els efectes de la crisi.

Des de Compromís creiem que hem d'aprendre dels errors de les anteriors crisis i avançar 
cap a una eixida de la crisi justa que no augmente desigualtats socials, no es perden drets i 
on aporte més qui més puga aportar, dirigint les ajudes als sectors de la societat que més ho 
necessiten. Així mateix, aquesta eixida de la crisi no és possible afrontar-la sense donar 
resposta a l'adaptació de la nostra ciutat a l'agenda de la transició ecològica que puga fer 
front a l'emergència climàtica i la nostra pèrdua de confort ambiental, especialment els 
mesos d'estiu.

Per tot el que s’ha exposat, des del grup municipal Compromís proposem els següents punts 
d’acord

ACORDS

PRIMER: - Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie la possibilitat de que els bons socials 
alimentaris per a les famílies alcoianes que ho requereixen siguen utilitzats a 
qualsevol dels mercats municipals, i petits comerços locals potenciant així, l’accés a 
aliments frescs i saludables, i de quilòmetre zero.
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SEGON: - Que l’Ajuntament d’Alcoi realitze la coordinació per saber la capacitat d’ajuda i les 
necessitats de les entitats que gestionen ajudes d’emergència (aliments, pagament de 
factures d’aigua i llum...), i programe noves línies d’ajudes per si foren necessàries.

TERCER: -. Que l’Ajuntament d’Alcoi agilitze el Programa municipal de rehabilitació i 
promoció del lloguer a la ciutat “Rehabita». Programa que pretén donar seguretat jurídica i 
ajuts a la rehabilitació als propietaris perquè introduïsquen al mercat del lloguer els seus 
habitatges buits, amb un preu màxim controlat que permeta l’accés a joves i famílies 
monoparentals 

QUART:-. Creació de l’Oficina Municipal d’Assessorament Energètic per a: 
• Assessorament a la ciutadania i empreses de totes les línies d’ajudes socials i deficiència 
energètica de les administracions autonòmica i estatal.
• Impuls a la creació de comunitats energètiques locals i instal·lacions d’autoconsum.
• Anàlisi de les necessitats d’augment de les instal·lacions d’autoconsum energètic de la 
ciutat
• Estudi de la ciutat de les zones que poden albergar instal·lacions fotovoltaiques

CINQUÉ: -.Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite les línies d’ajuda oferides pel Ministeri 
que tenen la finalitat de finançar fins un 30% els bitllets de transport urbà 

SISÉ:-. Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a la Generalitat la gratuïtat del transport interurbà 
d’autobusos durant els mesos de setembre a desembre del 2022.

SETÈ: -.Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie reeditar el bo municipal d’ajuts per fomentar la 
mobilitat sostenible i barata, actualitzant els imports de les bases per a la compra de bicis 
elèctriques i patinets.

VUITÉ: -.Que l’Ajuntament impulse la connexió de carrils bici amb els polígons i 
instal·lació de pàrquings per a bicicletes

NOVÉ:-.Que l’Ajuntament d’Alcoi impulse, el més aviat possible, una línia extraordinària 
d’ajudes econòmiques directes destinades a PIMES, Micro PIMES, autònoms i el comerç 
local amb l’objectiu de pal·liar l’augment dels costos relatius als subministraments 
energètics, ampliant i complementant l’ajuda plantejada per a empreses que han vist reduïda 
la seua facturació.

DÈCIM:-. Que l’Ajuntament d’Alcoi monitoritze i impulse a la digitalització del comerç de 
proximitat, mitjançant ajudes als comerciants.

ONZÉ:- Que l’ajuntament inste al Ministeri per relaxar els requisits i criteris per poder 
optar al Bo social energètic ampliant així el nombre de famílies que poden ser beneficiàries 
per evitar que augmente el nombre de famílies vulnerables a la nostra ciutat.
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DOTZÉ:- Que l’Ajuntament d’Alcoi sol·licite a Conselleria la creació d’un pla renove per a 
electrodomèstics més eficients que els permeten reduir els costos de la factura elèctrica.“

9. 22145/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES I PREC SOBRE ELS PROGRAMES “MENJAR A CASA” I “MAJOR A 
CASA”
Sra. Payá:
Gracias Alcalde. Buenos días a todos. Mauro bienvenido. Y nada, desde aquí felicitar 
también a Cristian y a Naiara porque yo no he tenido la oportunidad de hacerlo, 
enhorabuena. Paso a leer las preguntas y el ruego.

La Sra. Payá, concejal del grupo municipal Partido Popular, lee las siguientes preguntas y 
ruego:

“El 13 de julio y el 9 de septiembre de 2021 la Dirección General de Personas Mayores 
remitió respectivas comunicaciones al Ayuntamiento de Alcoy indicando que la gestión de 
los programas “Menjar a Casa” y “Major a Casa” debía ser asumida por las entidades 
locales a partir del 1 de julio de 2022. 

La Dirección General informaba, además, de que para continuar con este servicio el 
ayuntamiento tendría que realizar una contratación con una empresa, con su 
correspondiente pliego de condiciones, y reservar una partida presupuestaria por el importe 
que le corresponde financiar al Ayuntamiento y a la subvención por Contrato Programa.

El pasado 1 de julio comenzaba la prestación del servicio con gestión directa desde el 
Ayuntamiento de Alcoy, sin haber adjudicado la contratación de los servicios. 

Al respecto formulamos las siguientes 

PREGUNTAS

Sobre el programa “Menjar a Casa”
 Dado que las personas destinatarias de estos programas son personas altamente 

vulnerables, que no pueden prescindir de estas prestaciones de un día para 
otro,¿por qué el Ayuntamiento no ha sacado a concurso el contrato del servicio, para 
que pudiese estar operativo el 1 de julio de 2022, de manera estable y continua, tal y 
como le advertía la comunicación de la Dirección General de Personas Mayores un 
año antes?”

Sra. De Gracia:
Gràcies, Senyor Alcalde. 
Bon dia a totes i a tots. Mauro, benvingut a aquesta Corporació. La meua felicitat a Naiara i 
a Cristian per la seua paternitat i maternitat i passaré a contestar les següents preguntes.
Els plecs i la memòria justificativa es van començar a treballar, a realitzar en març, d’acord, 
una vegada que Conselleria ens va enviar i ens va comunicar el preu que ells marcaven.
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Sra. Payá:
”

 ¿Qué empresa ha prestado el servicio de “Menjar a Casa” los primeros días de 
gestión del Ayuntamiento?”

Sra. De Gracia:
Eurest Colectividades, S.L. que és l’empresa que venia prestant el servei en la zona d’Alcoi 
per Conselleria. 

Sra. Payá:
“

 ¿Durante cuántos días exactamente ha prestado el servicio esta empresa?”

Sra. De Gracia:
De l’1 al 13 de juliol.

Sra. Payá:
”

 ¿Mediante qué procedimiento se le concedió a esta empresa la prestación del 
servicio?”

Sra. De Gracia:
Es va sol·licitar pressupost a la citada empresa per assegurar la correcta continuïtat del 
servei.

Sra. Payá:
”

 ¿Qué importe ha tenido este servicio durante los primeros días de julio?”

Sra. De Gracia:
Pressupostat en 1.770,06 (sense IVA).

Sra. Payá:
”

 ¿Qué empresa está prestando el servicio actualmente?”

Sra. De Gracia:
Eurest Colectividades, S.L.

Sra. Payá:
”

 ¿Mediante qué procedimiento se le ha concedido a esta empresa la prestación del 
servicio?”

Sra. De Gracia:

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613744716057105627 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

D’acord amb el protocol de contractes menors, es va tramitar en l’expedient la memòria, la 
justificació, indicant les característiques del servei. Es va invitar 7 empreses, dos d’àmbit 
nacional i 5 locals, d’acord? Davant la igualtat de puntuacions es va decidir per criteris de 
desempat establits en la llei de contractes del servei públic.

Sra. Payá:
”

 ¿Por qué importe?”

Sra. De Gracia:
Valor estimat del contracte menor 11.840, sense IVA.

Sra. Payá:
”

 ¿Hasta cuándo va a prestar el servicio?”

Sra. De Gracia:
La duració és del 14 de juliol al 5 de setembre.

Sra. Payá:
”

 ¿Cuándo tienen previsto publicar la licitación para la adjudicación del servicio?”

Sra. De Gracia:
L’expedient es troba actualment en la fase de proposta de resolució de fiscalització i ja està, 
una volta que es fiscalitze s’aprovarà i esperem que serà durant aquests propers dies, per 
decret d’Alcaldia.

Sra. Payá:
“Sobre el programa “Major a Casa”

 Dado que las personas destinatarias de estos programas son personas altamente 
vulnerables, que no pueden prescindir de estas prestaciones de un día para 
otro,¿por qué el Ayuntamiento no ha sacado a concurso el contrato del servicio, para 
que pudiese estar operativo el 1 de julio de 2022, de manera estable y continua, tal y 
como le advertía la comunicación de la Dirección General de Personas Mayores un 
año antes?”

Sra. De Gracia:
Els plecs i la memòria justificativa es van realitzar..., es van començar a realitzar en març, 
una vegada que Conselleria ens va proporcionar el preu que establia. 

Sra. Payá:
“

 ¿Durante cuántos días exactamente el Ayuntamiento no ofreció los servicios 
adscritos al programa?”
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Sra. De Gracia:
De l’1 al 6 de juliol. Es va informar prèviament a totes les persones usuàries, als familiars, 
per a poder previndre les alternatives.

Sra. Payá:
“

 ¿Qué empresa ha prestado el servicio de “Major a Casa” los primeros días de 
gestión del ayuntamiento?”, a partir del día 6

Sra. De Gracia:
Eurest Colectivades, S.L, que és l’empresa que estava prestant el servei  la zona d’Alcoi per 
Conselleria. 

Sra. Payá:
“

 ¿Mediante qué procedimiento se le ha concedido la prestación del servicio?”

Sra. De Gracia:
Es va sol·licitar el pressupost a la citada empresa per a assegurar la correcta continuïtat del 
servei. 

Sra. Payá:
“

 ¿Han abierto licitación para contrato menor?”

Sra. De Gracia:
Sí, d’acord amb el protocol de contractes menors, es va tramitar l’expedient, la memòria de 
justificacions, es va invitar a presentar l’oferta a 7 empreses, dues d’àmbit nacional, 5 locals, 
i del total 6 van declinar aquesta oferta. 

Sra. Payá:
“

 ¿A qué empresa han adjudicado el contrato menor?”

Sra. De Gracia:
Eurest Colectivades, S.L,

Sra. Payá:
“

 ¿Por qué importe?”

Sra. De Gracia:
12.953,18 (sense IVA).

Sra. Payá:
“
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 ¿Hasta qué día va a dar el servicio la empresa adjudicada por contrato menor?”

Sra. De Gracia:
Fins al 28 d’agost. 

Sra. Payá:
“

 ¿Cuándo tienen previsto publicar la licitación para la adjudicación del servicio?”

Sra. De Gracia:
L’expedient està actualment en fase de la proposta de resolució de fiscalització i en breu, 
d’ací a  pocs dies, s’aprovarà per Decret d’Alcaldia, per a poder publicar-lo com més aviat 
possible. 

La Sra. Payá, concejal del grupo municipal Partido Popular, lee el siguiente ruego:

“Al respecto formulamos también el siguiente

RUEGO

 Que el Gobierno municipal agilice los trámites para licitar la prestación del servicio de 
forma estable y continuada de los programas “Menjar a Casa” y “Major a Casa”.”

Sra. De Gracia:
Per descomptat, perquè és un servei molt necessari per a tota la ciutadania, per als alcoians 
i alcoianes, i està treballant-se en allò, no es deixarà de fer-se aquest servei, i estem..., en 
breu estarà ja tot licitat. Gràcies.

Sra. Payá:
Bueno, faltaría, faltaría más que no estuvieran trabajando en ello después de haberles 
avisado hace un año, yo aquí tengo las dos notificaciones, por cierto, dirigidas al Sr. Alcalde 
y bueno ya…, como he leído antes, en ellas hace referencia a que por todo lo expuesto y a 
sabiendas de que las personas destinatarias de estos programas son altamente vulnerables, 
que no pueden prescindir de estas prestaciones de un día para otro, bueno y dice: “continua 
avisando que a partir…, que hasta el 30-06-2022 es cuando dará el programa. Y esto es 
precisamente lo que ustedes han hecho, han dejado 24 personas, de un día para otro, 
personas altamente vulnerables, sin servicio durante 6 días, usted lo ha dicho ahora y lo ha 
dicho en varias ocasiones, que no han quedado desatendidos, que sus familiares se han 
hecho cargo de ellos, es que no les ha quedado más remedio, los familiares no han 
abandonado a sus mayores, personas altamente vulnerables como si ha hecho este 
gobierno. No se si usted se puede hacer una idea de lo que habrá supuesto este revés para 
los familiares de estos mayores, personas altamente vulnerables, y las dificultades con las 
que se habían encontrado, por que hablamos de personas, que hablamos de personas no 
de cosas, que se pueden aparcar, personas altamente vulnerables, que necesitan de unas 
atenciones y de unos cuidados que quizás pues sus familiares no les pueden dar, de hecho 
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pasados estos 2 días han vuelto todos al programa, esto solo significa que la dejadez del 
gobierno, de este gobierno, lo han vuelto a sufrir personas, en este caso personas altamente 
vulnerables y sus familiares. Para terminar, en las notificaciones también se ofrece, dice: 
“Rogamos nos indiquen en la respuesta si desea que pongamos a su disposición, un pliego 
de condiciones técnicas del contrato, yo desconozco si han aprovechado este ofrecimiento 
que ha brindado la Dirección General, pero bueno, sea como sea, aprovecharlo no lo han 
aprovechado mucho, porque ha pasado un año y el contrato sigue en el aire, porque han 
dado una solución improvisada e inextremis. Después de todo esto nosotros solo esperamos 
que no le echen la culpa  a los técnicos ni a los funcionarios porque usted es la única 
responsable, porqué usted es la que está al mando, a no ser que es que no haya nadie al 
mando. Gracias.

Sra. De Gracia:
Mire Sra. Payá, manipular información, dar información que no es correcta creo que no…, 
no, vamos, es un poco…., no se si esto va a llegar a la gente porque no es cierto, vale, ya lo 
explicamos, lo vuelvo a explicar, no se ha dejado desatendido ha nadie, vale, se informó de 
como iba a ser el proceso tanto a los usuarios como a los familiares. El ayuntamiento estaba 
dispuesto a hacerse cargo de todas estas personas, por diferentes motivos pues hay 
algunos motivos que dijeron o que se iban de vacaciones o motivos personales de ellos, 
incluso hay algunas que si que accedieron a esa ayuda que desde el departamento le 
ofreció para poder tener ese servicio así que, por favor, no manipule esos datos. Y en 
cuanto a dar responsabilidades vengo a decir que no es problema de unos o de otros o de 
técnicos, no, al contrario, el equipo técnico está día a día haciendo todo el esfuerzo para que 
todo esto pueda salir, porque nosotros trabajamos con personas, no trabajamos con 
números, ustedes dicen números, nosotros sabemos de que personas estamos hablando, 
por lo tanto, por favor, dejen de manipular datos y de dar información que no es correcta. Sí, 
la responsable soy yo y estoy al día de todo el proceso de como se está haciendo, y por eso 
estoy diciéndole que no manipule más datos ni diga más información que no es correcta, 
porque las personas estamos atendiendo a personas. Gracias.

10. 22145/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES I PREC SOBRE L'EVOLUCIÓ DE LA PEATONALITZACIÓ
El grupo municipal Partido Popular presenta las siguientes preguntas:

“PREGUNTAS

Sobre la calle Casablanca
 ¿De qué fecha son los últimos datos de intensidad de tráfico?
 ¿Cuantos coches pasaban al día antes de la peatonalización?
 ¿Cuántos coches pasan al día según el último dato?
 ¿De qué fecha son los últimos datos de contaminación atmosférica CO (μg/m³)?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día había 

antes de la peatonalización?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día hay según 

el último dato?
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Sobre la calle San Jaime
 ¿De qué fecha son los últimos datos de intensidad de tráfico?
 ¿Cuantos coches pasaban al día antes de la peatonalización?
 ¿Cuántos coches pasan al día según el último dato?
 ¿De qué fecha son los últimos datos de contaminación atmosférica CO (μg/m³)?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día había 

antes de la peatonalización?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día hay según 

el último dato?

Sobre la calle San Nicolás
 ¿De qué fecha son los últimos datos de intensidad de tráfico?
 ¿Cuantos coches pasaban al día antes de la peatonalización?
 ¿Cuántos coches pasan al día según el último dato?
 ¿De qué fecha son los últimos datos de contaminación atmosférica CO (μg/m³)?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día había 

antes de la peatonalización?
 ¿Qué media mensual de contaminación atmosférica por CO (μg/m³) al día hay según 

el último dato?

Sobre las infracciones en la zona de prioridad peatonal en el marco de la ordenanza 
de peatonalización de Alcoy

 ¿Cuántas infracciones, por tipología, se han detectado en 2021?
 ¿Cuántos expedientes de sanción, por tipología, se han iniciado en 2021?
 ¿Cuántas sanciones se han impuesto en 2021?
 ¿Cuántas infracciones, por tipología, se han detectado en 2022?
 ¿Cuántos expedientes de sanción, por tipología, se han iniciado en 2022?
 ¿Cuántas sanciones se han impuesto en 2022?”

Sr. Ruiz:
Gràcies de nou, Sr. Alcalde. 

El Sr. Ruiz, portaveu del Grup Municipal Partido Popular, llig les preguntes següents:

”
PREGUNTES

Comencem pel carrer Casablanca
 ¿Volíem saber de quina data són les últimes dades, les últimes xifres d’intensitat de 

transit en eixe carrer?”

Sr. Jordi Martínez:
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Moltes gràcies. De les preguntes no li podem facilitar cap de les qüestions fins la setmana 
que ve. Dilluns hem demanat fins i tot a SUMA la de les infraccions, per categories i per 
tipologia, i durant aquesta setmana que ve els facilitarem tota aquesta documentació.

Sr. Ruiz:
Per quin motiu?

Sr. Jordi Martínez:
Entre altres...,  perquè la funcionària que gestiona aquest tema està de vacances aquesta 
setmana. 

Sr. Ruiz:
A veure, vaig, amb el permís del Sr. Alcalde, a llegir els precs. 

El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal Partido Popular, llig els precs següents:

“PREC

 Que amb freqüència mensual el Govern municipal aporte les dades d'intensitat de 
trànsit i de contaminació per a fer una comparativa i poder conéixer l'evolució de la 
implantació de la peatonalització.

 Que s'elabore un informe tècnic sobre l'evolució de la implantació de la 
peatonalització des del seu inici.

 Que amb freqüència mensual puguen aportar les dades sobre les infraccions 
detectades, per tipologia, dels expedients de sanció iniciats i de les sancions 
definitives que s’han imposat en la zona de prioritat dins del marc de l’ordenança de 
la conversió del centre en zona de vianants.”

Sr. Jordi Martínez:
Bé, jo en aquests precs, el tercer jo crec que és fàcil de resoldre, perquè es pot demanar i 
facilitar; per tant en aquest no tenim cap problema, jo el que sí que voldria, li ho dic tant les 
dades que vosté demana, que la setmana que ve els facilitarem, el que serà evident és que 
pel carrer Sant Nicolau hi haurà menys trànsit, però pel carrer Casablanca i pel carrer Sant 
Jaume, hi haurà més, pel carrer Sant Llorenç hi haurà menys contaminació i pel carrer 
Casablanca i Sant Jaume hi haurà més, això està clar, el problema que tenim i vosté ho sap, 
bé, crec que deuen saber-ho, és que nosaltres als projectes de fons europeus de la zona de 
baixes emissions els presentem i un dels projectes és el monitoratge de tots els, no només 
del cas històric sinó de tota la ciutat en qüestió d’emissió, no?, ara, també, m’imagine que 
sabran vostés que només tenim dos, en el cas que..., en la zona de la conversió en zona de 
vianants un, un en la zona de país valencià i un en la zona del Cantó Pinyó de mesura de 
determinats elements contaminants, per tant, jo crec que, açò el que hauríem de fer, entenc, 
per això no li accepte el prec, és portar-ho a..., portar-ho quan aquesta..., aquest projecte 
que ja està elaborant-se per a licitar el monitoratge de les emissions en tota la ciutat, ací sí 
que podrem donar dades més fidedignes, per què està clar que sabrem les dades del Cantó 
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Pinyó i del País Valencià però en molts més punts de la ciutat, i com afecta la reducció que 
puga haver-hi allí, en l’increment d’altres carrers, per què actualment i no ha estat mai i en 
cap lloc que es convertisca en zona de vianants s’exigeix que estiga això mesurat, 
actualment ni en el carrer Casablanca ni en el carrer Sant Jaume hi ha mesures d’agents 
contaminants, per tant, li acceptaria l’últim prec que entenc que és el seu dret a tindre tota 
aquesta informació i en els altres li demanaria que s’esperaren a..., el que és la licitació i 
l’adjudicació d’aquest projecte de la zona de baixes emissions de monitoratge de totes les 
emissions contaminants.

Sr. Ruiz:
Bé, des del nostre punt de vista no sembla raonable que hi hagueren unes dades, uns 
paràmetres per a poder mesurar, amb mancances, però per a poder mesurar, en una 
primera instància, quina era la intensitat de trànsit en determinats carrers i quina era la 
mateixa contaminació, és a dir, no sembla raonable que tinguem dades d’alguns punts com 
el Cantó Pinyó o com el País Valencià abans de prendre una mesura tan important i que 
afecta tant als nostres ciutadans com la conversió en zona de vianants i no tindre’ls una 
vegada està en marxa la conversió en zona de vianants, per què en sembla irresponsable el 
no avaluar quina és l’evolució d’aquestes dades, unes dades que, per cert, la qüestió 
concreta del trànsit, vosté va presentar en roda de premsa amb una sèrie de previsions per 
veure si es complien o no es complien, si no continuem en quina és la sèrie i quina és la 
progressió, difícilment podrem saber si estan aconseguint-se objectius o no, i això és el que 
ens preocupa, i per això vam demanar les dades l’any passat, l'última dada que tenim 
respecte a contaminació,  va ser de paraula, però per escrit, en el..., pel que fa al trànsit va 
ser al maig de l’any passat i ja no hem tingut més informació i no en sembla raonable que 
puguem posar en marxa una mesura d’aquestes característiques i que no tinguem dades 
per a poder avaluar-la. En sembla molt bé que acudisquen als fons europeus per tal de 
millorar, d’ampliar els sensors, de poder tindre tota la programació que ens permeta llegir 
totes les dades. Però entenem que si teníem unes dades bàsiques al principi, aquestes 
dades hauríem de continuar tenint-les per a poder saber en quina situació estàvem abans i 
en quina situació estem ara, per què al final el que ens fa olorar és que hi ha una voluntat 
del govern municipal d’amargar-se darrere de la falta d’informació, com que no tenim els 
sensors per què hem anat a Europa a demanar aquesta ajuda, no tenim dades i no podem 
oferir-les, no sé, de veritat, és una situació, a mi em recorda molt al que fa fer l’Alcalde en la 
tragèdia del Domus VI, que no tenia la informació, no tenia la informació i després hem 
sabut que sí que tenia la informació, doncs tornem a estar en el mateix, si hi han unes dades 
bàsiques el que volem és que se'ns aporten i tenen tot el nostre suport per anar a Europa a 
demanar una complementació d’aquestes dades per a poder tindre aquest quadro de 
comandament i saber en quina situació es troba en cada moment, però després d’un any de 
demanar la informació, després d’un any en diferents fòrums de reclamar aquestes dades, 
que hagen d'estar la setmana que ve per què la funcionària en qüestió està de vacances, no 
sé, en sembla, en sembla que és irrisori, és irrisori, no per a nosaltres, no per a nosaltres, 
sinó per als ciutadans que volen saber quines són les intensitats de trànsit en determinats 
carrers, que sabem que incrementen, com vosté ha dit, i fins a quin volum està aconseguint-
se aquest objectiu que té la conversió del centre com a zona de prioritat de vianants, per 
reduir la contaminació, al final es tracta de dades i com les dades que fins ara hem tingut, 
sobretot respecte al comerç, veiem que no s’adjunten ni molt menys a la realitat, doncs ja 
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ens fan dubtar, ens fan dubtar, per què clavar com a nova apertura de comerç un pub del 
Parterre que fa anys en marxa, o una constructora de Sant Nicolau, a la que, per cert, vostés 
han treballat molt amb ella, com que acaba d’obrir ara, no sé, és que em sembla..., que no 
sé..., si que van ser valents a l’hora de posar en marxa la conversió en zona de vianants, 
siguen valents ara aportant les dades. Les dades reals. Moltes gràcies.

Sr. Jordi Martínez:
A veure, Sr. Ruiz, on posa que s’han de tindre les dades per a prendre una decisió de la 
conversió en zona de vianants?, i quines?, jo no he vist cap govern que diu: «no, és que és 
imprescindible tindre les dades de contaminació per a prendre la decisió de la conversió en 
zona de vianants, ací hi ha qüestions que no fan falta ni mesurar-les, al carrer Sant Llorenç 
hi ha menys trànsit, hi ha menys contaminació, segur, quan tinguem aquestes mesuracions 
que en cap ciutat d’Espanya estan i que es convertisquen en zona de vianants, sí que 
podrem analitzar-ho i seran dades que haurem de valorar tots, però vosté sap perfectament 
que al carrer Valencià hi ha menys trànsit, al carrer Casablanca i al carrer Sant Jaume hi ha 
més trànsit, encara que li dic una cosa, quan vosté fa el vídeo dient la gran quantitat de 
trànsit que passa pel carrer Casablanca, que casualitat, no en passa cap, que mala sort va 
tindre en l’edició d’aquest vídeo, cap, vosté fa el tall de 30 segons i en 30 segons no passa 
cap de cotxe, que miren que passen cotxes per allí, que és cert que s’ha incrementat 
moltíssim el trànsit en Casablanca i jo crec que les mesures que tenim pendents, pàrquing 
de la Riba, canvis de direcció en el trànsit, això ho millorarà, però vosté trau un vídeo on no 
passa cap cotxe i està parlant del gran trànsit que té el carrer Casablanca. Mire, les dades 
vostés les tenen a la seua disposició, també els costos pot demanar-los, perquè vostés fan 
tots els mesos 45.000 preguntes de la contractació de la publicitat en les comissions, que 
tampoc sabem per què aprofita això, però podríem demanar cada mes les dades aquestes, 
facen feina, vostés fan feina i nosaltres els donem les dades, jo no tinc..., és que açò no és 
un prec: «que con frecuencia mensual se aporten los datos sobre las infracciones 
detectadas», no, les demana vosté que és la seua obligació i la meua obligació és donar-li-
les tots els mesos, és tan simple com això, en l’Ajuntament vostés tenen a la seua disposició 
tota, tota la informació. I jo crec que l’altre ja és manipular, per què clar: «no, en el comerç 
vostés han dit...», jo crec que ho han vist totes, vosté en dirà 22 i jo en diré 15, vosté en dirà 
40 i jo en diré 27, però en el Centre s’han obert més comerços que han tancat, ací vostés 
van anunciar una allau de tancaments de comerços al Centre, en el saldo és podrem 
enganyar i vosté dirà: «és que vosté, l’empresa que treballen vostés en ella, treballen vostés 
en ella, no, participen en els concursos públics de l’Ajuntament, li han donat, i que el pub de 
no sé què sí, i les noves tendes que han obert, no està orgullós vostés d’això?, no està 
orgullós de què una tenda, que una persona jove o major tindrà la il·lusió d’obrir en el 
Centre?, no està vosté orgullós?, jo sí, de tots els comerços que obrin al Centre, un pub, una 
discoteca, el que òbriga, jo vull que i hi haja activitat el Centre, vostés van anunciar i altres 
grups també: «açò serà tot bar, tots bars, el botellòdromo", van anunciar una catàstrofe en 
entorn de la conversió en zona de vianants, no hi ha cap catàstrofe, els comerços que han 
obert, majoritàriament, poquets són d’hostaleria, poquets, que també tenen el seu dret, eh!, 
jo no sé quina llei es pot fer que en el Centre no hi haja hostaleria, però tots els que han 
obert, no estan vostés contents? Que la gent intente tindre una oportunitat al Centre i ho 
revitalitze?, no critiquen això perquè si jo estiguera obrint un comerç diria: «ostres, quin 
menyspreu estan fent-me», «no, en el Centre no, no, no», com a vegades diu vosté: «en les 
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qüestions d’estat, jo estaré ací», si vol en la conversió en zona de vianants també, estiga en 
açò, però no per nosaltres, sinó per la ciutat, perquè açò és el que ve. Ahir van estar vostés 
una estona en la Jornada de l’Agenda Urbana, i els ho van explicar a tots els que van passar 
per allí, tots, jo crec que no hi ha cap veu discordant en el fet que hem d'avançar cap a 
zones de baixes emissions, cap a unes ciutats més sostenibles, els únics que es veu que no 
ho veuen són vostés.

11. 22163/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTA PREC -BASSA DE DECANTACIÓ A7
El grup municipal Compromís Alcoi presenta les preguntes següents:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

A juliol de 2020, Compromís va presentar el següent prec:

 L'A7 és una de les carreteres més transitades de l’arc mediterrani. Per aquesta via no sols 
hi ha transport de persones, també hi ha un gran volum de mercaderies. Entre elles 
mercaderies amb productes perillosos i nocius, que en cas d’accident poden acabar filtrant 
al terreny.

Especialment sensible és la zona de la Canal, per ser una de les zones re recollida d’aigua 
dels aqüífers que donen aigua a les veïnes i veïns de la ciutat. Aquesta zona està 
especialment protegida hídricament per impedir la possible contaminació d’aquests aqüífers, 
de rellevant importància per a la ciutat.

L’autopista A7 al seu tram pel Barranc de La Batalla, no té cap mena de mesura contingent 
front a possibles vessaments de líquids perillosos davant un accident de tràfic i així evitar 
que aquests líquids filtren a l’aqüífer del Molinar.

Per evitar aquestes possibles desgràcies, a zones especialment sensibles, s’hi construeixen 
basses de decantació, que arrepleguen els líquids que surten de trams de carreteres per a 
emmagatzemar-les i per decantació poder separar les restes de combustible, olis, o 
productes químics producte de vessaments inesperats, i donar-los el tractament adequat 
evitant possibles filtracions al sol.

Amb aquestes infraestructures en els llocs adequats de la Canal, no sols estaríem preparats 
per a possibles vessaments accidentals, també estaríem protegint els nostres aqüífers de 
les deixalles de la mala combustió dels motors dels vehicles, que dia a dia passen a milers 
per la zona.

PREC
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Demanem al govern, realitze les accions pertinents per tal de sol·licitar al Ministeri de 
Fomento la projecció i construcció de basses de decantació a l'A7 a la zona  d'influència de 
l’aqüífer del Molinar.

A aquest prec el regidor Jordi Martínez ens va contestar:

«Acceptem el prec que traslladarem al Ministeri de Foment l’oportunitat o no d’aquest tipus. 
I, de tota manera, també, abans, internament també demanarem algun informe per saber de 
quins temes en concret estem parlant.»

Així que preguntem davant el ple de l’Ajuntament d’Alcoi:

Preguntes

 Quins passos s’ha realitzat en aquest sentit, dos anys després?

 S’ha sol·licitat aquest informe?, en cas afirmatiu volem còpia.»

Sra. Guillem:
Gràcies, Sr. Alcalde. Bon dia a tothom. Bé, enhorabona, i també donar l’enhorabona al Sr. 
Cristian Santiago i sobretot també a Naiara Davó, que és la mare. Si no us importa, com que 
és sobre un prec que ja es va fer sobre la bassa de decantació, aniré directament a les 
preguntes, d’acord?, sí?

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal Compromís Alcoi, llig les preguntes següents:

Sra. Guillem:
«

 Quins passos s’ha realitzat en aquest sentit, dos anys després?»

Sr. Jordi Martínez:
Li conteste jo.

Sra. Guillem:
Ah!, d’acord.

Sr. Jordi Martínez:
A veure, nosaltres hem esperat al final de l’estudi del perímetre del Molinar i encarregarem 
un treball conjunt d’arquitectura, bé, del Departament d’Arquitectura, de l’enginyer de camins 
i de Medi Ambient, per estudiar si és factible açò, perquè clar, en el projecte del Ministeri de 
Foment l’estrany si és necessari, és que no hi estiguera. Aleshores, intentarem a veure 
perquè una bassa de decantació d’aquestes potser cal instar-ho a ells, però estem treballant 
conjuntament amb Medi Ambient i amb Arquitectura.
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Sra. Guillem:
«

 S’ha sol·licitat aquest informe?»

Sr. Jordi Silvestre:
No.

Sra. Guillem:
No es va sol·licitar. Bé, doncs volem fer el prec:

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal Compromís Alcoi, llig el prec següent:

«PREC
En cas de no haver-hi, cap informe desaconsellant aquesta bassa de decantació, sol·licitem 
que l’Ajuntament d’Alcoi realitze les sol·licituds necessàries en compliment dels acords.»

Sr. Jordi Silvestre:
Sí, li l’accepte si els tècnics municipals valoren que la qüestió és factible. Si els tècnics 
municipals dels dos departaments valoren que l’opció és factible.

Sra. Guillem:
Bé, nosaltres considerem que demanar-li al Ministeri la construcció d’aquesta bassa de 
decantació en una zona, per tal de protegir el nostre aqüífer més important, hauria de ser 
una obligació i més encara quan s’ha aprovat fa un any en aquest plenari. No sé..., sembla 
que el lema «salvem l’aqüífer del Molinar», va diluint-se a poc a poc.

Sr. Jordi Silvestre:
Com al debat creia a la millor que anava el Sr. Silvestre, vosté ha dit allò de «Salvem 
l’Aqüífer», però jo no estava en aquesta entitat, no he estat en aquesta entitat mai. A veure, 
vosté el que ha d’entendre és que nosaltres podem fer ací un prec o una moció i després 
tindre un desenvolupament de si es podrà fer o no es podrà fer, perquè nosaltres ací diem: 
«un prec, una bassa de decantació, que pague el Ministeri» i després, els tècnics també 
pregunten per què no està al projecte, si és tan vital. I, aleshores, s’haurà de..., açò no serà 
un tema: «la demane i l'endemà», és veritat, el Ministeri ve i ens la posa. Jo crec que açò té 
un treball més rigorós; per tant, estem treballant amb els dos departaments per si hi ha la 
possibilitat que aquesta bassa de decantació siga obligatòria. De fet, jo crec que els donaria 
molta més força per anar al Ministeri.

12. 22168/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTA PREC -REPARACIÓ PASSEIG CERVANTES
Sr. Ivorra:
Gràcies Sr. Alcalde. 

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal Compromís Alcoi, llig les preguntes següents:
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«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Al passeig de Cervantes té una zona on les rajoles estan enfonsant-se cada vegada més. 
Som conscients que aquest clot ha estat objecte de reparacions en el passat. Malgrat i tot, 
aquest enfonsament continua produint-se, i de vegades hi han hagut caigudes per causa 
d’ell.

Així que preguntem davant el ple:

 Per què continua enfonsant-se aquesta zona?»

Sr. Ivorra:
Si tenim algun...

Sr. Jordi Martínez:
Bé, el que ens diuen els tècnics és que el Passeig de Cervantes està sobre un espai que no 
està massa ferm, que una part important està reomplit de restes de les antigues fundicions, 
que hi ha molta aportació d’aigua, que sí després veiem històricament, després veiem que 
van als tints, però no aigua canalitzada, sinó aigua en distintes capes de la ciutat, i damunt, 
si en algun període d’aigua, que hi ha molta aportació, qualsevol... Estan valorant si 
qualsevol camió que haja fet una intervenció allí, per exemple de canviar les fanals, o de fer 
alguna cosa amb un camió-grua, que tenim a l’Ajuntament, per fer alguna actuació, s’haja 
enfonsat el paviment.

Sr. Ivorra:
Realitzem el prec següent.

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal Compromís Alcoi, llig el prec següent:

«PREC

Sol·licitem que l’Ajuntament d’Alcoi realitze les reparacions necessàries per a evitar aquest 
enfonsament.»

Sr. Jordi Martínez:
Sí, acceptem el prec, ja estem elaborant una memòria per a fer la licitació d’un contracte per 
a resoldre-ho. Li dic tot açò perquè no és una intervenció de brigada que es puga fer 
ràpidament; si no, és una..., has de traure, retirar i tornar a recol·locar tot això.

Sr. Ivorra:
Gràcies per acceptar el prec. Som conscients de la dificultat i de la problemàtica que té, 
perquè ja ho vam viure fa uns anys quan es va enfonsar també per unes circumstàncies 
semblants. El que passa és que malauradament l’enfonsament, si hem anat seguint-lo els 
últims mesos, ha anat a més cada dia, cada setmana va a més, i el que sí que li 
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demanaríem al govern és celeritat en aquest aspecte perquè és una via fonamental de 
circulació dels veïns, i que no passe res.

Sr. Jordi Martínez:
Sí, un aclariment, només és que nosaltres ens devem a una contractació; per tant, el més 
ràpid possible, ja està encarregat i, per tant, en el temps que siga possible s’executarà.

13. 22170/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTA PREC - ILLES DE CONTENIDORS PART BAIXA PARC DE LA UXOLA
Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. Alcalde.

El Sr. Ivorra, portaveus del grup municipal Compromís Alcoi, llig la pregunta següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Hom observat que els treballadores i treballadors del CEMM i veïns del carrer Barranquet de 
Soler o els locals de la part baixa del Carrer Degà Miquel Julià han de fer un llarg camí per 
arribar als contenidors, carregats amb les borses de la brossa. Part d’aquest camí és en 
costera.

Així que preguntem:

 Hi ha pensat instal·lar alguna illa de contenidors a la part baixa del parc de la 
Uixola?»

Sr. Silvestre:
Sí, gràcies, Sr. Alcalde. Bon dia a totes i a tots els companys. Vull saludar també la gent que 
ens segueix per internet. Vull donar-li la benvinguda a Mauro Colomina i desitjar-li el millor i 
també l’enhorabona, evidentment, com no, a Naiara i a Cristian pel naixement del seu fill. 
Bé, en quan hem pensat instal·lar alguna illa de contenidors a la part baixa de la Uixola, no, 
no ho hem pensat.

Sr. Ivorra:
Realitzem el prec següent.

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal Compromís Alcoi, llig el prec següent:

«PREC

Sol·licitem que l’Ajuntament d’Alcoi que instal·le una illa de contenidors a la part baixa del 
carrer Barranquet de Soler o a la part baixa del Carrer Degà Miquel Julià.»

Sr. Silvestre:
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Sí, mire, no li acceptaré el prec perquè precisament el CEMM ja estem fent una recollida de 
porta a porta d’orgànica, d’envasos i de cartó al CEMM. Després el camió de càrrega lateral 
no cap per allí, i algun altre camionet té grans dificultats que aparquen als dos costats. Per 
tant, no ho veiem viable. De tota manera, hem de tindre en compte que les veïnes i veïns, 
primerament s’ha de traure el fem en l’horari que toca, quan ja no fa tanta calor, la qual cosa 
crec que això mitiga una miqueta també l’esforç que poden fer. I després cal tindre en 
compte que si alguna persona major o alguna persona amb alguna problemàtica no poguera 
dur el fem, doncs a través de Serveis Socials, del Servei d’Assistència a Domicili, doncs se li 
requeriria que si no pot ajudar-lo cap veí i no pot ajudar-lo cap familiar, doncs se l’atendria 
corresponentment, però fins ara no hem tingut cap demanda ni cap queixa per part del 
veïnat d’allí.

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. Alcalde. Entenc que el que està dient del porta a porta, entenc que per 
qüestions tècniques que no càpia el camió, la realitat és que els treballadors del CEMM 
contínuament estan pujant tota la costera amb volum, amb pes i estan traslladant-ho, s’està 
fent el porta a porta, em sembla perfecte, però haurien de veure què està fent, què està 
passant perquè un centre on generen prou de residus, un centre assistencial com és aquest, 
poguera tindre les necessitats cobertes a fi que aquests treballadors no hagen de desplaçar-
se fins allà dalt.

Sr. Silvestre:
A veure, primerament, respecte del CEMM, a veure, el CEMM és la Conselleria, igual que 
vostés demanen, vostés demanen que les empreses privades tinguen un pla, en aquest cas 
per a la calor, la Conselleria també haurà de dotar de recursos suficients aquests 
treballadors perquè porten el seu fem, en aquest cas, alerta, a 93 metres, 93 metres o 100 
metres des d'on estan, és a dir, igual que els veïns. Jo crec que estem parlant d’una 
distància assumible, que en molts llocs estan més lluny, fins i tot els contenidors, i amb 
major pendent, però és que, a més a més, cal tindre en compte que aquesta illa de 
contenidors està situada en un punt que no genera molèsties a ningú, no genera molèsties. 
Per què? Perquè és un punt accessible, és un punt que està apartat dels veïns, és un punt 
que no genera olors i si en genera un poc, està prou apartat, i a més és un punt on 
l’empresa pot accedir, pot netejar i pot fer, i així estem evitant problemes que sorgeixen en 
altres llocs; per tant, aquest és un poc el raonament de per què no hem acceptat aquest 
prec. Gràcies.

14. 22171/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTA PREC - ACTUALITZACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ AL WEB DEL TEATRE 
CALDERÓN
Sra. Guillem:
Gràcies de nou Sr. Alcalde. Bé.

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal Compromís Alcoi, llig les preguntes següents:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS
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Hem vist que a la pàgina web del teatre Calderón no es pengen els fullets de programació 
des de març de 2020.

En canvi si hem observat que existeixen dues obres programades per a setembre i 
desembre de 2022 

Així que preguntem davant el ple de l’Ajuntament:

Preguntes

 Perquè no consta cap altre espectacle per a la propera temporada a la pagina web 
del Calderón?»

Sr. Llopis:
Molt bon dia. Gràcies Sr. Alcalde. Si no l’importa, podria formular les tres preguntes i així li 
contestaré en conjunt?

Sra. Guillem:
D’acord.

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal Compromís Alcoi, llig la resta de preguntes:

«
 Quin és el criteri seguit per no penjar tota la programació a la vegada, i anunciar ara 

aquestes dues obres ?.
 Perquè no s’han pujat els fullets posteriors a març de 2020?»

Sr. Llopis:
Bé, primer que res donar-li l’enhorabona i la benvinguda a Mauro i donar també 
l’enhorabona a Cristian i Naiara per aquest nou veí que han portat a casa. Dir-li que aquest 
web va ser creat per l’anterior empresa que duia el teatre i que és un web que ells gestionen 
com consideren. Nosaltres anem facilitant-los material, sabem el contingut de programació, 
però desconeixem amb quins criteris han anat incloent-hi aquesta programació. També 
desconeixem per què no han publicat els programes de mà, però sí que és veritat que 
nosaltres el que ens hem centrat és en el mateix web que tenim com a agenda comuna 
d’activitats i espais culturals que és «Ticket Alcoi», on està penjada tota la programació, a 
més a més, dels programes de mà de cada trimestre.

Sra. Guillem:
Sí, perdó. 

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal Compromís Alcoi, llig el prec següent:

«PREC

Sol·licitem que l’Ajuntament d’Alcoi que actualitze la pagina web del teatre Calderón.»
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Sr. Llopis:
Acceptem el prec i el que ens comprometem i anem a fer és plantejar-los a l’empresa que 
ens traslladen claus d’aquest web per a dur un manteniment més constant, ja que ells no 
tenen cap mena d’obligació d’haver d'omplir aquest web, ho fan ells perquè ho volen fer, no 
està estipulat dins del contracte i no han de fer-ho. Aleshores, el que els demanarem són les 
claus per a poder accedir a aquest web i anar gestionant-lo nosaltres des del Departament.

Sra. Guillem:
Doncs, moltes gràcies. Bé sap el regidor que una de les coses que hem demanat ha sigut, 
precisament, la publicitat de les activitats culturals, perquè no podem tindre una deficient 
informació i sense la possibilitat de compra. Fins i tot, al web «Etiqueta Alcoi», apareixen 
només aquestes dos, quant al Calderón estic parlant, quant al Calderón apareixen només 
aquestes dues; per tant, sí que seria bastant interessant que les coses aparegueren amb 
bastant més temps per tal que les persones pogueren accedir i comprar, amb temps, i fer-se 
el seu calendari personal, perquè sobretot el que ens preocupa és que no es publicita la 
programació perquè no n’hi ha o perquè és escassa. I això és una de les coses que sí que 
ens preocuparia, que és precisament com el que està passant ara mateix a l’Estiu Festiu, 
que en el mes d’agost va estar més escàs que el mes de juliol i li donem les gràcies per 
acceptar el prec.

Sr. Llopis:
Vull dir-li que no, que no és perquè no hi haja programació, està tancant-se el programa 
d’aquest trimestre vinent i el que pretenen en les setmanes vinents és fer-ho públic. No ens 
adonem, però les programacions sembla que no, però és una cosa més laboriosa, ja que hi 
ha coses que fins a última hora cauen. Ara mateix estan ací al mateix plenari, hem 
incorporat una nova data i un nou espectacle dins de la programació i n’ha caigut un altre 
per raons personals dels mateixos actors i la mateixa gent de la cultura que anava a fer 
aquest espectable. Aleshores el que diem és això, que si és per difusió vosté també sap que 
nosaltres coincidim moltes vegades i diem que quanta més difusió es puga fer de tota la 
programació que fem cultural, doncs millor que millor.

15. 22320/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
DECLARACIÓ INSTITUCIONAL PER A LA POSADA EN MARXA DEL PROJECTE CODI 
N.E.S (No Estàs Sol)
Sr. Alcalde:
Una Declaració que llegirà la Sra. Garcia.

Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde. El código N.E.S (no estás solo)

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal Ciudadanos, lee la siguiente 
declaración institucional:
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“Las políticas sociales han evolucionado en base a la búsqueda de la cercanía a los 
ciudadanos, y a cubrir y gestionar sus necesidades básicas y otras circunstancias 
personales y familiares con el fin de promocionar su autonomía. 

La soledad no deseada o sobrevenida, es un aspecto psico-social que está creciendo y que 
afecta y afectará a personas de nuestro entorno, debido entre otras causas al modus 
vivendi, cambios que está sufriendo la sociedad y envejecimiento demográfico. 

Entendemos que es absolutamente necesario destinar recursos para afrontar desde un 
enfoque humanitario la atención a nuestros vecinos y vecinas para evitar con ello que la 
soledad pase a ser uno de nuestros mayores problemas. 

Las políticas de envejecimiento activo, pese a ser efectivas, lo que demuestra un claro 
esfuerzo en la atención a las personas mayores, no acaban de dar solución –con la eficacia 
que se requiere– a los graves problemas a los que nos enfrentamos en nuestra ciudad, con 
una pirámide poblacional constrictiva, debido a una disminución de efectivos en los rangos 
de edad más jóvenes y un incremento de la población de mayor edad, envejecimiento de la 
población y el problema de la soledad sobrevenida o no deseada, situación que se ha 
agravado por la crisis socio-sanitaria generada por la COVID 19. 

La situación socio-sanitaria y las medidas de contención de la propagación de la COVID-19 
y distanciamiento social por personas, que han sufrido y siguen sufriendo este problema. En 
muchos casos sus vías de socialización eran los centros sociales de personas mayores, 
establecimientos de restauración y otros espacios que –por las mencionadas circunstancias 
socio-sanitarias– se han mantenido cerrados durante un largo periodo de tiempo. 

Debido a ello, entendemos que es necesario abordar la problemática del colectivo de 
ancianos que viven solos, desde la perspectiva de colectivo de vulnerabilidad. Hasta la 
fecha no se ha desarrollado programa alguno que resuelva y unifique criterios y recursos 
para la prevención, alerta, vigilancia y actuación a todos los niveles con este colectivo. 

La soledad es un problema que aumenta el riesgo de dependencia y de mortalidad, hay 
datos alarmantes del número de pacientes que fallecen en su domicilio en nuestro país, lo 
cual se podría prevenir con la detección de casos y la estrategia de intervención que 
proponemos a través del PROYECTO NES. 

El proyecto No Estás Solo (NES) pretende disponer de manera actualizada de las 
necesidades sanitarias de las personas mayores de 65 años, de manera que dicho paciente 
encuentre cubiertas sus necesidades sanitarias y de control –tanto por su centro de salud, 
como por los servicios sociales– de manera rápida y eficaz, sobre todo que el paciente 
sienta que está protegido y no está solo es sus necesidades sanitarias. 
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Por todo ello, la Corporación municipal de Alcoy, acuerda en Pleno que se adopten los 
siguientes ACUERDOS: 

1.- Que el Ajuntament d’Alcoi realice un cribado poblacional para la detección del paciente 
mayor de 65 años en soledad, o menores pensionistas con necesidades especiales, para 
que junto con los profesionales de los Centros de Salud, se pueda cooperar en cuanto a la 
vigilancia y el seguimiento adecuado de dichos pacientes. 

2.- Que se inste a la Consellería de Sanidad para la inclusión del proyecto N.E.S. dentro del 
Sistema Abucasis estableciendo un Plan de actuación individualizado para cada paciente 
evitando situaciones de riesgo.“

16. 21745/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREGUNTA IMPACTE SENGLARS
Sra. Rosa María García:
Gracias de nuevo Sr. Alcalde. 

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal Ciudadanos, lee la siguiente 
pregunta:

“En periodo estival, el impacto y los riesgos asociados a la sobre abundancia del jabalí se 
hace más evidente que durante otras épocas del año.

Un ejemplo de ello es el destrozo que, justo arriba de la vía del tren, han hecho los jabalíes y 
que no solo se ha hecho muy evidente por haber destrozado la acequia que discurre por esa 
zona, sino que además supone un peligro, en este caso, de que el terreno se desmorone 
sobre la vía del tren.

Somos conscientes de que la obligación de reparar esta acequia no recae en el 
ayuntamiento, pero precisamente porque los problemas que pueden causar son 
imprevisibles, queremos conocer:

 ¿Cuál es la situación y directrices de gestión del jabalí en Alcoy para prevenir 
impactos de dicha especie sobre el medio natural y las actividades humanas?”

Sr. Silvestre:
Sí, bon dia de nou. Bé, normalment el que fem és que quan hi ha tota una sèrie de queixes, 
li ho traslladem a la Conselleria, que segons ha dit vosté, és la que té competència en fauna, 
que és la Conselleria de Transició Ecològica. No obstant això, no tenim queixes preocupants 
sobre el que serien els porcs senglars i, evidentment, sí que és veritat que algunes persones 
sí que prenen les seues mesures particularment si els afecta en alguna cosa concreta, però 
fins on nosaltres sabem, ni la Conselleria està fent una..., fa les batudes que fa normalment, 
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però no estan notant, o almenys la informació que tenim, un excessiu creixement de la 
població de porcs senglars.

Sra. Rosa María García:
Bueno, la pregunta venia a cuento porque..., claro, es que es pregunta, me daba la voz, 
pues si me la da yo sigo, vale..., ya me extrañaba. 

17. 21742/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREGUNTA SOBRE EL PREC DE L'ESTAT DEL FERM EN AVDA. JUAN GIL ALBERT
Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde. Bueno:

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal Ciudadanos, lee las siguientes 
preguntas:

“En el pleno del pasado mes de marzo, realizamos un Ruego, para que se repararan los 
numerosos problemas del firme de la Avda. Juan Gil Albert que muestra un deterioro muy 
evidente. 

El Sr. Martínez nos contestó que el planteamiento era incluir los trabajos en un proyecto que 
tiene que estar redactado este año, incluso licitado el del carril bici, del que va en las ayudas 
de los fondos europeos.

Teniendo en cuenta que este mes se cumple un año desde que el Ministerio de 
Transportes, Movilidad y Agenda Urbana cediese la travesía de la N-340 al Ayuntamiento de 
Alcoy, siendo desde entonces por tanto el titular de la misma.

Queremos conocer. 

 ¿Hay algún avance al respecto?

 ¿Cuándo podría empezarse a actuar en la zona?”

Sr. Jordi Martínez:
No hay ningún avance, la redacción del proyecto ya está casi terminada, y faltará la 
licitación, lo que si que es cierto es que vamos a hacer una intervención de reparación en los 
que estén más hundidos o que puedan ser más peligrosos, lo que es únicamente la tapa del 
registro. Bueno, y sobre cuándo podría empezar a actuarse en la zona?, después en 
septiembre, conel tramite que tengamos que hacer para, dependiendo del importe, la 
contratación del mismo.

Sra. Rosa María García:
Gracias.
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18. 22138/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTES – PREC COMISSIÓ DE SEGUIMENT CONVERSIÓ CENTRE EN ZONA 
VIANANTS
Sr. Ferrándiz:
Gràcies de nou. Bé, primer que res, vull fer una cosa que porte moltes intervencions 
pendents, que és donar-li l’enhorabona al meu company Cristian Santiago i a Naiara Davó, 
pel naixement del seu xiquet perquè em concentre en la propera intervenció i se m’oblida, 
abans que en passen més, que,  si no, al final seré l’últim. Bé.

El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal Podem, llig les preguntes següents:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
A la primera sessió de la Comissió de Seguiment de la conversió del Centre en zona de 
vianants, que es va celebrar al mes de gener, el govern es va comprometre a celebrar amb 
caràcter trimestral aquesta comissió. Amb aquest compromís, per tant, la segona sessió 
s’hauria d’haver celebrat al passat mes d’abril, i aquesta, encara pren més importància amb 
el pas d’aquesta zona de vianants a una Zona de Baixes Emissions.

Al mes d’octubre de 2020 s’aprovava la proposta del nostre grup per a crear la Comissió de 
Seguiment de la conversió del centre en zona de vianants, oferint un òrgan de participació 
directa al veïns i veïnes de la ciutat perquè puguen participar d’aquest procés davant la falta 
de participació prèvia.

Aquesta nova ordenança, suposa una oportunitat per a reconduir la proposta, per a resoldre 
possibles dificultats que haguen sorgit i, perquè no, per a pal·liar també possibles errors que 
s’haguen pogut cometre en el passat.»

Sr. Ferrándiz:
Realitze les dues preguntes juntes, d’acord?  

«-  Perquè no s’ha convocat aquesta segona sessió de la comissió?
-  El govern municipal es planteja fer algun tipus de consulta pública o procés participatiu a 
través d’aquesta comissió i d’altres canals de cara a aquest pas a Zona de Baixes 
Emissions, com si han fet altres municipis, com per exemple, València?»

Sr. Jordi Martínez:
Bé, no s’ha convocat perquè enteníem que tenim dues o tres qüestions per davant que era 
la modificació de l’ordenança, la viabilitat, la viabilitat, no, el tràmit propi del pàrquing de la 
Riba, que saben vostés que ha de tindre informe preceptiu de Cultura; i, per tant, no hem 
convocat perquè creiem que tampoc no aportava res més fins que tinguem aquestes dades 
que ens puguen fer decidir una qüestió o una altra. Sobre si ens plantegem fer algun tipus 
de consulta pública o procés participatiu per a la Zona de Baixes Emissions? El tema de la 
Zona de Baixes Emissions ja està concedit i està concedit en uns projectes que ja estan 
redactats. Per tant, no és que no s’haja volgut fer, si vostés atenen les ordres de cadascuna 
de les línies dels fons europeus, en algun temps, tens un temps súperajustat per a poder fer, 
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presentar el projecte. Per tant, afortunadament, en algun cas, teníem redactats aquests 
projectes, quasi, pràcticament, com puga ser el del carril bici i alguns més, però no podem..., 
no hem fet cap procés participatiu per a aquesta Zona de Baixes Emissions perquè teníem 
els projectes ja tancats.

Sr. Ferrándiz:
Bé, al segon prec, que li anava a plantejar, ja m`ha respost; per tant, no li’l torne a plantejar, 
el primer és que:

El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal Podem, llig el prec següent:

«- Que l’Ajuntament d’Alcoi convoque la segona sessió de la Comissió de Seguiment el més 
aviat possible.»

Sr. Ferrándiz:
Pensem al final que, com he dit abans, tindre aquest espai per a treballar conjuntament 
aquesta Zona de Baixes Emissions pot ser convenient. Com sap, nosaltres ja li hem passat 
un document d’aportacions sobre això, que, evidentment, hem treballat, per exemple, amb 
l’Associació de Veïns del Centre i, per tant, sí que comptarà amb aportacions de la 
ciutadania.

Sr. Jordi Martínez:
Sí, li acceptem el prec. Jo crec que abans de modificar l’ordenança que puguem aportar 
totes les qüestions que vegem interessants incloure i, per tant, si que li acceptem el prec.

19. 22139/2022 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTES SOBRE PROPOSTES APROVADES DE SEGURETAT VIÀRIA I TRÀNSIT
Sr. Ferrándiz:
Gràcies de nou, Alcalde.

El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal Podem, llig les preguntes següents:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

Des del nostre grup hem presentat diferents propostes per a la millora de la seguretat viària i 
per a l'organització del trànsit que han sigut aprovades, però que encara no han pogut veure 
la llum i volíem centrar l’atenció en tres d’elles, concretament:

 Una és una proposta que es va aprovar al mes de març de 2021 per a la instal·lació 
d’un semàfor al C/Alacant perquè els veïns i veïnes de la zona de Sant Pancraç 
pogueren creuar l'N-340 de forma segura.

 Després també al mes de desembre del mateix any, es va aprovar habilitar un pas de 
vianants abans del xicotet pont del Col·legi de les Paules, ja que la vorera acaba 
directament en una paret de terra, i no hi ha possibilitat de pas ni a l’altra part del 
pont i a l’altra part de la vorera.
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 I per últim, al mes de febrer d’aquest mateix any, es va aprovar realitzar una actuació 
a l’altura del Carrer Alacant 46, en la zona d’accés al Pont de Fernando Reig, per 
poder habilitar també ací un pas de vianants que garantira la seguretat viària.

Volíem preguntar, simplement:
- En quin punt es troben aquestes propostes?
- Saber si podran veure la llum abans que acabe l’any?»

Sr. Jordi Martínez:
Sí, en el cas del semàfor del barri de Sant Pancraç cap a l’N-340, ja està l’actuació licitada, 
començarà en breu, si jo no m’equivoque, estan fent obres un poc més amunt que ja 
pertanyen per a donar connexió a aquest semàfor. Sobre el col·legi Paüles, d’entrada no 
s’ha fet, teníem dubtes amb els tècnics si aconsellaven que en aquesta zona es poguera 
fer..., si era segur poder fer allí un pas de vianants en la situació en què està, davall d’un 
pont, no per res d’inseguretat, sinó pel mateix trànsit. De tota manera, ho consultaré. I sobre 
la tercera zona, si ens en recordem, tots vam quedar que primerament faríem el semàfor 
d’Alacant i que estudiarem, perquè la proposta que feien els veïns era creuar el Fernando 
Reig al final, quan ja has passat tot el barri de Santa Rosa, i enteníem que era un espai que 
cal estudiar i prendre-ho amb tranquil·litat perquè és una carretera que la gent ix del barri i 
han de veure de quina manera senyalitzar i, si cal fer algun tipus de semàfor també, 
d’oportunitat, d’aquests, però serà una inversió més forta, perquè no només serà el semàfor, 
serà intentar senyalitzar-ho tot molt més abans.

20. 22262/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREC AMB MESURES D’EMERGÈNCIA ENFRONT DE LES ALTES TEMPERATURES
El grup municipal Guanyar Alcoi presenta el prec següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Els efectes del canvi climàtic són innegables. Segons l’ONU els darrers sis anys han sigut 
els més càlids registrats des de 1880 i es prediu un increment de les temperatures acusat i 
constant en els anys que venen. Això fa que els estius siguen cada vegada més intensos, 
s’inicien abans i arriben a temperatures altíssimes i s’incrementen els efectes negatius sobre 
la salut de les persones. A banda s’empitjoren les condicions en que realitzem activitats 
quotidianes, sobretot en el cas d’alguns oficis (construcció, treballs a l’exterior, hivernacles, 
forns de pa...). 

La ciutat ha d’adaptar-se necessàriament a aquestes circumstàncies per tal de protegir a les 
persones. En juliol de 2020 ja es va aprovar a proposta nostra que s’elaborara un pla local 
contra la calor amb un estudi detallat del clima urbà i mesures i accions a curt i mitjà termini 
tant per a afavorir la reducció de les temperatures a la ciutat com per a prevenir i pal·liar els 
efectes de l'augment d'aquestes. Hem plantejat també un augment de les mesures de 
renaturalització de la ciutat i la protecció de la biodiversitat urbana front les altes 
temperatures.
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Sabem que des dels departaments es treballa de forma normal per a implantar mesures de 
prevenció per al personal municipal i que s’ha arribat a acords amb alguna empresa 
concessionària perquè es protegisca la plantilla dels efectes de les onades de calor.

Però encara resta molt per fer en l’objectiu de protegir a les persones d’aquesta ciutat de les 
altíssimes temperatures que estem patint i creiem que davant d’onades de calor s’ha 
d’actuar i prendre mesures urgents.

En aquest sentit plantegem els següents precs: 

PRIMER.- Que es definisca i es faça públic el pla d’emergència municipal per onada 
de calor a la ciutat d’Alcoi.

SEGON.- Mentrestant aquest pla no estiga completat ni vigent, que es treballe en les 
següents mesures que creiem indispensables i urgents:

a) Intensificar els controls del compliment de les condicions de treball de les 
empreses concessionàries i contractades per l’Ajuntament que fan gran part de la 
seua activitat a l’exterior i arribar a acords amb estes semblants a l’acordat amb 
la concessionària de la neteja: horaris adaptats a les altes temperatures, 
proporcionar elements de protecció de la insolació (gorres, roba lleugera, crema 
solar).

b) Intensificar l’assistència a domicili incloent-hi l’increment de les telefonades i 
visites presencials periòdiques a les persones més vulnerables, lliurament d’aigua 
i fruita i cessió d’aparells de climatització.

c) Habilitació de punts frescos en espais públics climatitzats de lliure accés i amb un 
ampli horari (de 9 a 14 h i de 15.30 h a 21 h, per exemple) per a que la ciutadania 
puga descansar i relacionar-se sense patir.

d) Ampliar el nombre de fonts d’aigua potable a la ciutat.
e) Organitzar activitats infantils amb aigua per a que es puguen refrescar. 

TERCER .- Que l’Ajuntament d’Alcoi inste al Ministeri de Treball i Economia Social a 
que amplie el nombre d’inspeccions laborals per a que totes les persones 
treballadores d’Alcoi no vegen empitjorades les seus condicions de treball durant 
estos episodis de calor.»

Sr. González:
Gràcies. Passe a llegir els punts d’acord perquè, al final, l’exposició de motius parla que hi 
ha una situació d’altes temperatures i que hem d’adaptar-nos i creiem necessàries unes 
certes mesures. 

El Sr. González, portaveu del grup municipal Guanyar Alcoi, llig els punts d’acord del prec.

Sr. Jordi Silvestre:
Sí, bon dia de nou, a veure, el primer i el segon vaig a fer-li una sèrie de matitzacions 
respecte del que serien els precs. Com bé sap, nosaltres, tots els anys, publicitem les 
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recomanacions que es fan a la ciutadania respecte de les ones de calor, perquè al final jo 
crec que és un aspecte que hem de recordar totes les temporades, perquè així la gent va 
assumir-ho, i després en la mesura del possible, tots els projectes en el que podem accedir, 
que sí que és veritat que són accions que algunes seran de futur, però estan ací, eh!, que és 
el projecte de solucions basades en la naturalesa i Alcoi Bio-up va en el sentit aquest de 
mitigar, d’alguna manera, les conseqüències aquestes del que seria el canvi climàtic. 
Respecte del segon, bé, intensificar els controls del compliment de les condicions de treball. 
Jo crec que això està fent-se, està fent-se, sabeu que tant dels treballadors que depenen 
directament de l’Ajuntament com a través de les diferents empreses, i també ho he dit en 
moltes ocasions, però no estava fent-se i a partir d’ara que estem quasi a l’agost, està fent-
se des de finals de juny o meitat de juny,, que és quan comença i ells han de complir tots 
aquests requisits i informar i tenen els seus protocols, d’acord? Intensificar l’assistència a 
domicili, això també està fent-se a través del que serien els Serveis Socials, el servei 
d’assistència a domicili i a través de Creu Roja. Habilitació dels punts frescos, ja sabeu que 
en aquest sentit tenim els punts que tenim i el personal, entre altres coses també perquè 
apleguem fins on podem aplegar i jo crec que la ciutadania aprofita en la mesura que pot 
tots aquests espais que tenen. Ara també és veritat que la mateixa ciutadania, moltes 
vegades, s’adapta, està adaptant-se i ens hem d'adaptar tots a aquestes circumstàncies. I, 
de vegades, el que fem és que en determinades hores no eixim de casa i ens quedem en 
casa, que és al final el més còmode que resulta. Sí que és veritat que sí un passa per un lloc 
i sap que ací necessita refrescar-se o en alguna situació entra en aquest lloc, com pot entrar 
a l’Ajuntament o altres espais públics. Ampliar el nombre de fons d’aigua en la ciutat, jo crec 
que no hi ha demanda, n’hi ha prou, suficient, es podria estudiar si en algun lloc concret no 
funcionaren o caldria implementar-ne, ho mirarem, i organitzar activitats infantils amb aigua, 
està fent-se, per exemple, ja sabeu que quan es va fer la cloenda d’Escoles Obertes, la 
diversió…, es va fer una activitat allí, després a la piscina també està fent-se gratuït, crec 
que és el dijous, si no recorde malament. I també per als xiquets i també per a les persones 
majors està ajudant-se al que seria, perquè puguen tindre l’entrada gratuïta i facilitar-los açò;  
és a dir, també s’estudiaran en la mesura del possible altres activitats que es puguen 
implementar, sempre que siguen viables des del punt de vista legal i sanitari. I quant a 
l'última, l'última sí que no li la puc acceptar, perquè jo crec que hi ha ací una normativa, una 
legislació que està complint-se, que s’ha de complir, i poc més.

Sr. González:
D’acord, gràcies, no..., això nosaltres..., vull dir, ja ho vam dir en comissió, tampoc no volem 
fer veure que no s’està fent res d’això i que no s’estan prenent mesures, no va per ací la 
intenció tampoc. Sabem que als departaments ací, internament s’informa i sabem que s’ha 
arribat a acords amb les empreses, però demanàvem això: que, per exemple, en la qüestió 
de les empreses que com veiem que era positiu l’acord al qual s’havia arribat, per exemple, 
amb l’empresa de la neteja, doncs enteníem que es podia fer amb altres empreses també. 
En la qüestió de la distància a domicili, també ho vam parlar en comissió, també sabem que 
es pot..., entenem que s’ha de plantejar i intensificar-ho, perquè es podria fer. Els punts 
frescos, clar, entenem el que hi ha i els recursos són els que són, però entenem que caldria 
prioritzar un poc açò, perquè al final sembla que l’alternativa és un poc..., i sabem també que 
al final les recomanacions són que en les hores de forta calor, que no s’isca de casa, però 
entenem també que l’alternativa sembla que vulguem que..., o que deixem la gent que 
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acabe, que la solució és anar al centre comercial o a bars o pagant diners, i al final entenem 
que es podrien habilitar llocs per a relacionar-se i estar frescos. I, després, les activitats 
infantils, veiem també que es fa en altres llocs i dona bons resultats. I el de les fonts, bé, 
també en algunes poblacions s’estan instal·lant fonts d’aquestes refrigerades que podrien 
plantejar-se també d’alguna forma; però bé, entenem que hi ha zones que potser vindrien 
bé, no vindrien malament més fonts. Allò d’instar el Ministeri, ja que creiem que això, que hi 
ha oficis, que tenen una exposició alta i que es podria demanar. Saben que les 
competències no són nostres, sabem que la delegació és la que és, però entenem que es 
podria fer força i mirar que… Vull dir, sense voler ser..., açò que parlem a vegades de 
partidisme, demanar al nostre, per dir-ho així, i intensificar les demandes i exigir-ho. 
Entenem que es fa la feina que es fa, però entenen també que les inspeccions sempre són 
positives i l’augment de les inspeccions en totes les qüestions sempre donen bon resultat. Sí 
algun es vol acceptar bé, no passa res. Vull dir, aquestes són les propostes, sí que hi ha 
algun punt que no s’accepta. Nosaltres, sí van avant algunes propostes, ací les deixem i 
encantats. Gràcies.

Sr. Silvestre:
Sí, a veure, jo simplement voldria afegir un poc..., tots sabem qui és la ministra de Treball i 
Economia i Economia Social, en això no vull dir-li res. Vull dir-li, que si hem de fer força, hem 
de fer força tots, i evidentment també a mi m’agradaria. Jo pense que totes les empreses, 
que és obligatori, que tenen un pla de prevenció de riscos laborals, on s’analitzen tots els 
perills, els tipus d’activitats que es poden fer i quan o no les poden executar, perquè 
dependrà, açò és veritat, clar, si hui ens ix un dia amb 15 graus, doncs els agranadors 
podran anar pel carrer i agranar a les 2 del migdia perquè possiblement no hi haurà… Però 
açò dic que les circumstàncies van canviant. Aleshores, sí que és veritat que la normativa 
detalla la temperatura màxima o mínima amb la qual es pot treballar en espais interiors, però 
no en espais exteriors. Caldrà demanar que aquesta normativa canvie, i que ho especifiquen 
a l’aire lliure, i que la calor es tinga en compte com un risc laboral específic, això és el que 
hem de demanar, i al final és treballar, han de fer les tasques sense riscos, i això ho ha de 
garantir el mateix empresari o les persones que n’estiguen al càrrec. Res, per això dic jo que 
aquest tercer prec jo no el veig, no li l’accepte, i els altres dos, en la mesura en què puguem, 
ho intentarem estudiar i implementar tot el que puguem.

21. 22263/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC RESPECTE A LES DEFICIÈNCIES DEL CENTRE CULTURAL 
MARIO SILVESTRE
Sr. González:
Sí, faig totes les preguntes juntes i així.

El Sr. González, portaveu del grup municipal Guanyar Alcoi, llig les preguntes següents:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Respecte al Centre Cultural volíem preguntar:
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 Des de quan existeixen les deficiències de funcionament en la refrigeració de l'espai?
 En quin punt es troba la resolució del mal funcionament de l'equip de refrigeració?
 Quins terminis hi ha previstos per a la seua reparació?
 Quines mesures s'han introduït per a pal·liar els efectes de les altes temperatures 

entre el personal treballador?
 Quines són les estadístiques d'ús de la biblioteca en els darrers mesos (persones 

usuàries per tipus de servei: lectura, treball, només préstec, activitats infantils).
 Tal com se’ns ha respost a preguntes formulades anteriorment el sostre del centre 

cultural ha sigut reparat en nombroses ocasions. Volem conéixer el nombre de 
reparacions, dates i cost de cadascuna de les intervencions.»

Sr. Llopis:
Gràcies una altra vegada, Sr. Alcalde. A la primera pregunta vull dir que les primeres 
deficiències es produeixen al final del 2019. Hem tingut diverses avaries com ja els he 
comentat, amb múltiples reparacions que han anat donant una continuïtat de funcionament 
fins a finals de juny on van deixar de funcionar concretament les dues màquines de 
refrigeració, d’acord?. A la segona pregunta, vull dir que es va intentar veure de continuar 
poder operar amb alguna de les dues màquines refrigeradores, posar-la en funcionament o 
intentar veure de quina forma podrien forçar que anara per a poder intentar abaixar un poc 
les temperatures de l’edifici, però malauradament no han pogut continuar amb aquesta 
reparació. Tot implica adquirir una nova màquina refrigeradora i sí que és veritat que caldrà 
una sèrie de correccions en les instal·lacions, no serà únicament i exclusivament la 
reparació de..., vull dir el canvi de la màquina, d’acord? Respecte dels terminis, vull dir-li que 
ja tenim 3 propostes, tenim 3 pressupostos, 3 solucions diferents amb 3 màquines 
refrigeradores diferents i aquestes podrien ser les futures solucions. Estem també pensant 
en la preparació dels plecs per s l’adquisició d’aquesta futura instal·lació. Respecte de 
mesures que s’han produït per a pal·liar els efectes de la temperatura, doncs per les que 
s’ha optat és la ventilació, s’han obert tots els ventanals i finestres per a intentar que córrega 
l’aire el màxim possible per tot l’edifici, intentar pal·liar així un poc la temperatura. I respecte 
de les 2 últimes preguntes que em reclama, que està demanant-me tant dades estadístiques 
com també les dades de reparacions, etc., a la primera vull dir-li que hem reclamat al 
director de la xarxa de biblioteques que ens faça un informe comparatiu de totes les 
biblioteques en diversos anys, per a poder d’aquesta forma fer una comparativa en les 
variacions estadístiques que hagen pogut produir aquests fets. I a la següent vull dir-li que 
com estem en uns moments estivals en els quals molts dels funcionaris estan agafant 
vacances, recopilarem totes les diferents reparacions que s’han produït, no únicament en la 
climatització sinó també en els sostres, repintats, etc., per a facilitar-los-ho al més prompte i 
com més aviat millor.

Sr. González:
Plantege els precs.

El Sr. González, portaveu del grup municipal Guanyar Alcoi, llig els precs següents:

«PRIMER.- Que s'implementen accions per a pal·liar els efectes de les altes temperatures 
entre les persones treballadores i usuàries.
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SEGON.- Que es prioritze solucionar immediatament les condicions deficients del centre 
cultural perquè com més temps passe més mal es fa a les dinàmiques d'ús de l'espai.»

Sr. Llopis:
Bé, acceptem els dos precs. Al primer vull dir-li que mirarem diverses opcions per veure si 
podem fer alguna qüestió per a rebaixar temperatura en l’edifici, temporalment, en els llocs 
on més estiguen patint més calor, i a la segona vull dir-li que clar, que sí, anem a treballar de 
valent per a poder solucionar com més aviat millor tots els inconvenients que té ara el tema 
de fer una licitació per a adquirir aquesta instal·lació com més aviat millor.

Sr. González:
No, simplement això, vull dir que és una situació que ve de fa temps, que els treballadors, 
treballen aquests mesos que no tenen refrigeració, tenen unes condicions un poc 
inacceptables. Veiem hui que estem ací en el plenari sense refrigeració, jo tinc la camiseta 
xopada de suor, imaginat açò durant tota la jornada i de continu, durant més temps. Ens han 
fet saber també, crec que algun sistema de refrigeració que solta aigua i encara hi ha 
humitat i fa olors i encara augmenta la sensació de calor, i pensem també en la biblioteca 
infantil del Tirisiti que entenem que tampoc siguen condicions per a activitats programades 
de xiquets. Bé, i respecte del que preguntàvem, el que deia vosté, coses..., despeses com..., 
quantes vegades ha repintat perquè al final entenem que podrien haver-se solucionat abans 
i haver-se estalviat diners. Simplement això, esperem que es resolga com més prompte 
millor,i ja està. Gràcies.

Sr. Llopis:
Respecte precisament del que està comentant vosté de les filtracions per aquestes 
canonades, precisament és per les canonades que s’hauran de reemplaçar per a la 
instal·lació de la màquina d’aire i per això és perquè estan produint-se també filtracions, etc.

Sr. Alcalde:
Ara sí.

22. 22264/2022 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREC PER A EVITAR L’OCUPACIÓ EXCESSIVA D’ESPAI DE TERRASSES
Sr. González:
Torne. Bé, com que aquest és curt, el llig.

El Sr. González, portaveu del grup municipal Guanyar Alcoi, llig el prec següent:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Al llarg de tot l'any, però de manera més intensa durant els mesos de més calor augmenta 
l’ús de les terrasses dels establiments hostalers i podem veure com en alguns casos 
algunes terrasses excedeixen l'ocupació de l'espai assignat ocupant espai públic que no els 
pertoca i dificultant sovint el pas dels vianants. A més a més aquesta situació provoca un 
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greuge comparatiu amb altres establiments que s'adapten a la norma aprovada per aquest 
consistori i l'afebleix.

Per eixe motiu, plantegem els següents precs:

PRIMER.- Que s'incrementen els controls per part de l'Ajuntament d'Alcoi perquè 
s'acomplisca amb l'ordenança reguladora de l'ocupació del domini públic.

SEGON.- Que s'apliquen les sancions corresponents quan pertoque les vegades 
necessàries.

TERCER.- Que s'estudie la utilització, en els casos que es crega necessari, d'alguna classe 
de separadors que marque i definisca clarament l'espai utilitzable i impedisca o dificulte més 
els incompliments.»

Sr. Jordi Segura:
Sí, gràcies, Sr. Alcalde. Bon dia a tots. Benvingut Mauro i molts ànims. Bé, sí que és cert 
que l’augment de terrasses d’espai públic pot provocar aquest tipus de situacions, estem 
treballant contínuament per fer compatible més espai públic.

Sr. Alcalde:
Acoste’s, Sr. Segura, acoste’s un poc més al micro perquè, si no, es perd.

Sr. Segura:
Sí, sí, vaig a, m'acostarré més. El que li comentava, l’augment de terrasses pot provocar 
aquest tipus de situacions i estem treballant contínuament per fer compatible l’ús de l’espai 
públic per part dels hostalers i afavorir aquest sector econòmic i al mateix temps que els 
ciutadans puguen també gaudir del mateix espai públic. Per això fan falta límits, els límits 
estan en l’ordenança de vetladors i de terrasses. Des del Departament de Llicències i 
Obertures estan tramitant-se totes les actes d’inspecció realitzades a les terrasses que han 
augmentat des de la primavera. Per a l’augment d’aquest tipus d’espai no estan i per afavorir 
la coordinació, el passat dilluns 18 de juliol van fer una reunió amb el Departament de 
Llicències i Obertures i la Policia Local per a optimitzar i planificar les inspeccions a les 
zones, entre cometes, un poc més conflictives. Respecte dels precs, doncs el primer prec 
s’accepta perquè estan incrementant-se els controls com he comentat i estan venint més 
actes d’inspecció, estan entrant més actes d’inspecció al departament. Respecte del segon, 
«que s’apliquen les accions corresponents», està fent-se, quan es presenta el cas, però no 
puc acceptar-li el prec, com a tal, perquè totes les actes que arriben al departament i 
comporten una infracció, es tramiten, i el contrari seria incomplir la normativa. Per tant, està 
fent-se, no pot ser d’una altra manera. I respecte del tercer prec, doncs sí, ens pareix una 
bona idea, ja ho he comentat amb els tècnics del departament i anem a estudiar-ho.

Sr. González:
Gràcies. Sabem que aquest tema ja s’ha tractat moltes vegades a les reunions, a la 
comissió d’Arbitratge de vetladors, i repetim, però el problema, el problema no es resol en 
alguns punts, tens l’exemple en el que passa a l’avinguda de la Hispanitat on hi ha un espai 

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613744716057105627 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

per a terrasses i un altre per a vianants i moltes vegades se superen els límits marcats per 
les terrasses i encara que s’insistisca, no es canvia res. Jo no vull plantejar que s’augmenten 
les sancions i que semble que anem en contra dels hostalers, però hi ha hostalers que 
acaben dient que els ix rendible, parle de sancions, contunuar superant l’espai, i haurem de 
buscar una altra fórmula per fer que açò no passe. No sabem si la solució seria posar una 
separació o fer més inspeccions, entenc que seria, potser excessiu, no ho sé, plantejar que 
es lleve l’espai de cotxes per a posar terrasses i no es lleve espai de vianants, però bé. 
Creiem que cal fer alguna cosa perquè..., com estem fent-ho sembla que les queixes 
continuen, durant anys, i no canvia, i al final això, el que parlàvem, que l’espai públic ha de 
tindre, ha de tindre límits i la privatització d’aquest espai ha de tindre límits i no es pot 
supeditar tot al fet que, com que és una activitat econòmica, com dona feina, dona servei, 
que facen, que ocupen l’espai que vulguen i que facen el que siga, i més encara per damunt 
de l’espai dels vianants on entenem que aquests límits estan marcats, s’han de respectar i 
s’han de normalitzar. El que deia que s’apliquen les sancions corresponents com (....) les 
vegades necessàries, no és que vulguem..., entenem que es fa i entenem que no es pot fer, 
ens plantegem que cal complir-ho, està clar que cal complir-ho. I res més, això, evidenciar 
que s’ha de..., que entenem que l’Ajuntament ha de posar-se de part dels drets de la 
majoria, en aquest cas, que serien els vianants, perquè l’espai és públic per a ells, i no 
només dels que paguen en aquest cas. Això era, simplement.

Sr. Segura:
Estic d’acord amb vosté, com li he comentat, buscarem un equilibri, també apel·le a la 
responsabilitat dels hostalers, que la gran majoria compleixen, cal tindre en compte que 
aquest tipus d’activitat conflueixen els dos, els hostalers i els ciutadans, també fan ús de les 
terrasses. Aleshores, ja li dic, és buscar un poc l’equilibri i sempre la normativa.

23. 22174/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A LA REMODELACIÓ DE L'ÀREA ESPORTIVA DEL CAMÍ EN UNA NOVA 
PISTA MULTIESPORT
Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde. 

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal Vox, lee el siguiente ruego:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

El Área deportiva del Camí, desde su construcción a día de hoy, ha tenido modificaciones 
que para bien o para mal, han reducido su uso, con lo que ha pasado a ser una zona en 
desuso por la juventud de la zona alta del centro de Alcoy, tanto del barrio de San Vicente 
como del Camí, donde rara vez se puede ver a ciudadanos utilizando las instalaciones.
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Como se puede ver en la fotografía, de lo que era a lo que es actualmente, ha variado 
bastante.

Esta iniciativa revalorizó la zona y le dio mas vida a estos barrios, pero la zona a perdido su 
atractivo por lo que una nueva y moderna pista multideporte daría una nueva imagen al área 
deportiva del Camí.

Con esta pista multideporte, la segunda que se instalaría en el municipio, los niños y jóvenes 
encontrarán su espacio de entretenimiento porque la nueva pista deportiva ofrecería 
múltiples posibilidades para la práctica de diferentes deportes como fútbol, baloncesto o 
voleibol, entre otros.

Por lo expongo el siguiente ruego,

 Que la Concejalía de Deportes, estudie su viabilidad e inicie los tramites necesarios 
para la remodelación del área deportiva del Camí en una nueva y moderna pista 
multideporte.”

Sr. Belda:
Gràcies, Sr. Alcalde. Bon dia a totes i a tots. Vull donar la benvinguda al company Mauro a 
aquesta Corporació, i per a tranquil·litat d’Aaron, felicitar perquè no siga l’últim, ho seré jo, 
felicitar Cristian i Naiara per la seua maternitat. Quant al prec, principalment, estem 
totalment en desacord en l’exposició de motius, és a dir, no hi ha cap dada que ens diga que 
hi ha més desús ara que hi havia abans; de fet no és així. Jo no ho compartisc..., jo conec 
moltíssima gent que ara mateix fa ús d’aquesta zona esportiva, tal com està; per tant, no 
tenim dades que ens indiquen que hi ha més o menys ús que hi havia abans; per tant, 
havent hagut una remodelació fa poc, relativament poc, d’aquesta instal·lació, entenem que 
no ve al cas tornar a canviar aquest model per una pista poliesportiva perquè pensem que el 
model que hi ha ara està bé.

Sr. Abad:
Bien, no es una propuesta que trasladamos nosotros, por iniciativa propia sino porque hay 
vecinos de la zona que no tienen el aliciente de acercarse a la zona, bien porque está muy 
soleada y no tiene techado ni sombra para poder practicar algún deporte, pero que  dicen 
que si pusiera un nuevo tipo de pista como esta de multideporte pues igual si que intentarían 
acercarse más a la zona, además también se hizo estas remodelaciones para…, como el 
verjado y tal para suprimir los actos vandálicos que habían, no se está cerrando la zona 
tampoco, la zona está llena también de pintadas, sobre todo el parque de arriba y demás, 
entonces, entiendo que hacer una actuación allí de estas medidas no es necesariamente 
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que sea ahora, pero si que llamaría mucho la atención y muchos familiares, familias que 
viven en la zona, si que me han trasmitido que realizar esta actuación pues daría una 
actividad mucho mayor a esta zona. También decirle que en el área de deporte, de la página 
del Ayuntamiento, está publicitada esta zona con una pista de césped de fútbol sala y 
demás, estaría bien también que la actualizaran para que la gente supiera que estas 
modificaciones han sido realizadas y demás. Vale.

Sr. Belda:
Molt bé, sí, revisarem la pàgina web, desconec si està així o no, però el que li he dit abans, 
vull dir, jo puc entendre que al final, quan donem la veu als veïns i deu haver-hi veïns que 
diran que els agrada més aquest model i deu haver-hi veïns i veïnes que li diran que els 
agrada més el model anterior, quan es va fer l’actuació en aquell moment, es va fer també 
per l’autorització que es feia de la pista i el problema que teníem en la utilització, doncs el 
que passa, sol passar en aquestes pistes que al final va i és el més fort el que acaba jugant i 
acaba desplaçant molta altra gent i acabava també donant pas al fet que hi haguera un 
col·lectiu que la utilitzava i la utilitzava malament, i per això jo crec que es va posar aquesta 
nova zona que estan utilitzant col·lectius, que està utilitzant la gent i que, de moment, ho 
deixarem així. Això no vol dir que no estiguem sempre mirant a veure què podem millorar i 
estudiant si en un futur açò pot canviar, i evidentment també mirant les prioritats, ara mateix 
no crec que siga la major prioritat per al Departament d’Esports per aquesta pista 
poliesportiva, però estarem estudiant-ho, per a un futur, per si de cas...

Sr. Abad:
Sí, entiendo que no es una…, ¿ya está?

24. 22174/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A CONDICIONAMENT I INVENTARI DEL MATERIAL D'OBRA, MOBILIARI 
URBÀ I ESPAIS DE MAGATZEMATGE
Sr. Abad:
Gracias.

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal Vox, lee el siguiente ruego:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Frente a la crisis, vemos necesario optimizar y reciclar recursos, aprovechando mobiliario 
urbano en desuso que se acumula en los almacenes municipales, convertidos en auténtico 
baúl de los recuerdos, donde todavía se conservan piezas de museo.

En línea de aprovechar el material no utilizado como el retirado de la vía pública, supone 
reparar y acondicionar el material almacenado a la intemperie como varios bancos, 
papeleras, columnas de iluminación, material de construcción, barreras viales, etc.

Este material se encuentra principalmente ubicado en los solares con entrada por la calle del 
Mossén Vivent Albors y en el de la calle del Músic Gonçal Blanes, solares cuya orden, 
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limpieza y mantenimiento no se realiza desde hace bastante tiempo como se puede apreciar 
en las fotografías adjuntas.

En la Ordenanza de Higiene Urbana; en el capítulo dos, Limpieza y mantenimiento de 
inmuebles y solares, en el Artículo catorce, Limpieza y mantenimiento, dispone: “ Los 
propietarios de solares y terrenos deberán mantenerlos libres de desechos y residuos 
(incluyendo el desbroce) y en las debidas condiciones de higiene, salubridad y seguridad, 
incluyendo las tareas de desinsectación, desratización y desinfección”.

Estos solares son utilizados y propiedad del ayuntamiento de Alcoy por lo que, mejor forma 
de dar ejemplo es actuar.

Por lo expuesto realizamos el siguiente ruego,

 Relación e inventario al detalle de todo el material y mobiliario urbano almacenado, 
clasificación, estado, cantidad, fecha de adquisición, fecha ultima utilización y fecha 
de almacenamiento, como tantos datos relevantes sean necesarios.

 Que se adecúen las zonas mencionadas, se organice y clasifique el material de obra 
y el mobiliario urbano almacenado.

 Reparar y acondicionar el material almacenado y la eliminación del no recuperable.
 La redacción de un inventario digitalizado del mobiliario urbano en la ciudad de 

Alcoy.”

Sr. Jordi Martínez:
Gràcies. Bé, Sr. Abad, jo en aquesta qüestió, totalment d’acord, encara que ho considere 
que és el punt 3, netejar els solars, no podem demanar-los als ciutadans que tinguen els 
solars nets i nosaltres tindre herbes i això totalment d’acord i així ho traslladaré perquè 
estiguen en aquestes condicions. Sobre el que diu vosté de qüestions que són antigues, allò 
de «el baúl de los recuerdos», ací, si vosté, crec que han fet visita, vam girar visita tant a 
Mossén Vicent Albors com a la nau de l’Enramada, i a la nau, la que es coneix com a «Kiko 
l’Alt», en el Camí, i allí sí que està tot catalogat. Si vostés ho van veure, tots tenen la seua 
fitxa, està a disponibilitat que puguen ser útils en algun dia per a algun tipus museístic o de 
coneixement o de només com a patrimoni municipal. I el tema de l’inventari, normalment 
l’inventari de tot el que hi ha està inventariat, és a dir, fins i tot quan nosaltres fem una 
actuació des de la Brigada, jo al final firme les baixes de patrimoni municipal d’un palet de 
rajoles que es posen, vull dir, això està molt, molt controlat i molt inventariat. Sí que és cert 
que estaria bé veure de digitalitzar tot el que siga l’inventari per saber sempre..., que tots 
puguem accedir a saber cada cosa d’aquestes on està i la disposició que té. I, per tant, li 
accepte el prec en aquest sentit, en el sentit de dir..., el que puguem millorar tant en el solar 
com el que és el manteniment de l’inventari, però per una altra part sí que és cert que està 
tot inventariat i està tot a disposició de tots vostés.

Sr. Abad:
Vale, pues como en ese sentido de digitalizar si que seria interesante tenerlo controlado, 
pues entiendo que se acepta el ruego en ese sentido como el de mantenimiento y la 
recuperación de los solares, limpieza, desbroce, etc. Muchas gracias.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613744716057105627 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

25. 22174/2022 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A LA RECUPERACIÓ DE SENYALÍSTICA DE TRÀNSIT
El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal Vox, lee el siguiente ruego:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

En muchas ocasiones nos encontramos con que las señales verticales de tráfico, están 
deterioradas, ocultas por el enramado de los árboles, vegetación o por mobiliario urbano, 
pintadas e incluso caídas sobre la vía, y en algunos casos con una inadecuada colocación y 
por ello, los vecinos de Alcoy en general, y usuarios de la vía publica, corren un continuo 
peligro puesto que existen muchas señales que no son visibles y suponen un riesgo para 
conductores y viandantes.

Por eso insistimos en los peligros que pueden ocasionar las señales de tráfico que están en 
mal estado, o que tienen mala visibilidad, para conductores o peatones, y sobre la 
importancia de la correcta señalización vertical y horizontal. 

Pues bien, al respecto, no hay que olvidar el artículo 139 del Decreto 1428/2003, de 21 de 
noviembre, por el que se aprueba el Reglamento General de Circulación para la aplicación y 
desarrollo del texto articulado de la Ley sobre tráfico, circulación de vehículos a motor y 
seguridad vial, aprobado por el Real Decreto Legislativo 339/1990, de 2 de marzo el cual 
establece que “corresponde al titular de la vía la responsabilidad de su mantenimiento en las 
mejores condiciones posibles de seguridad para la circulación y la instalación y 
conservación en ella de las adecuadas señales y marcas viales”.
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Por todo lo anteriormente expuesto y las imágenes aportadas, realizamos el siguiente 
ruego,

 Revisión y recolocación o reubicación de las diversas señales de tráfico existentes 
en las calles de la Ciudad de Alcoy, para su restauración y mayor visibilidad.”

Sr. Llopis:
Moltes gràcies. Acceptem el prec com no pot ser d’una altra manera, ja es treballa des del 
departament en aquesta millora o canvi de senyalització.  De tota manera, el que els 
emplace a tots els companys de la Corporació és que habitualment també féiem, bé en 
comissions o bé personalment amb una telefonada, si observen qualsevol senyal que puga 
estar en condicions o que puga estar en males condicions, puga propiciar algun fet que puga 
dur perill a la ciutadania, que ens ho diguen per a traslladar-ho al departament i que com  
més prompte possible puguen canviar-ho o millorar aquesta visibilitat o restaurar aquestes 
plaques.

Sr. Abad:
Si, gracias por aceptar el ruego. La intención de este ruego era pues que la Brigada que se 
dedica a este tipo de actuaciones, pues que pegara una vuelta por la ciudad y que fuera 
controlando y revisando pues estas zonas, por donde hay contenedores que obstaculizan la 
visión, pasos de peatones, la señales que indican que hay próximo un paso de peatones, 
incluso semáforos que están cubiertos por el ramaje de árboles, etc., todo esto pues 
conjuntamente con el departamento de IGS pues intentar limpiar estas zonas y adecuarlas 
para que la visibilidad de las señales sea la mejor posible. Agradezco que acepten el ruego. 

Sr. Llopis:
De tota manera, vull reforçar el que ha dit abans i donar les gràcies a aquells professionals 
que treballen per a revisar totes aquestes plaques, fins i tot algunes d’elles que ha posat en 
les fotografies no són únicament i exclusivament de senyalització viària, hi ha també de 
senyalització de polígons, etc., etc., que haurem de revisar per a fer aquest canvi.
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26. 22116/2022 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREC GRONXADORS CADIRA RODES
Sr. Marcos Martínez:
Gràcies, Sr. Alcalde.

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, formula el prec següent:

«En passat mes de març s'aprovava un prec sobre açò mateixa, de la col·locació de 
gronxadors per a cadires de rodes a Alcoi, que es demanara que s’estudiara una ubicació 
possible per a posar-los, ja que són d’una circumstància especial per evitar actes vandàlics i 
altres i bé, considere que pròxim curs seria un bon moment per començar el curs en aquest 
tipus d’iniciatives i seria, doncs bé, un al·licient més per als nostres veïns, no?, poder 
comptar amb aquest tipus d’instal·lacions, i el PREC que presente és que:
- S'instal·le per a iniciar el nou curs almenys un gronxador adaptat per a cadira de rodes en 
el lloc que es considere més oportú i més segur per a tindre’l.»

Sr. Jordi Martínez:
Sí, acceptem el prec, ja li vaig comentar que estem treballant al departament per buscar una 
solució. És cert que actualment, açò, en unes altres circumstàncies o en altres temps, 
anaves, veies, compraves i l’instal·laves, ara depenem també d’una licitació més complicada 
que jo crec que també ajuda que tot això millore, però sí que estem treballant en aquest 
sentit en el tema dels gronxadors de cadires de rodes.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies.  

27. 22116/2022 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREC CANVI SENTIT CARRER LA CORDETA
Sr. Marcos Martínez:
Gràcies de nou.

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, formula el prec següent:

«El passat 1 d’octubre de 2021 es presentava un prec per a estudiar la viabilitat d'invertir el 
sentit del trànsit del carrer La Cordeta, amb la finalitat de disminuir els vehicles que circulen 
pel carrer Casablanca actualment.

En aquella data, es plantejava el problema del tram ascendent del carrer Sant Nicolau que 
podria portar algun problema quant a d’açò. Intentem que la peatonalització, o siga la 
tancada del carrer Sant Nicolau, amb motiu accedent, no es faça al final, doncs aleshores sí 
que agrairia i faig el següent PREC:
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- Que s'invertisca el sentit del carrer La Cordeta durant aquest estiu per a anar assumint el 
canvi per part de la població, poder llevar tràfic del carrer Casablanca i així quan la gent 
torne a començar l’època normal doncs ja tinguem un poc assumit aquest canvi.»

Sr. Llopis:
Gràcies una altra vegada. Acceptarem el prec, ara, sí que li direm una cosa, no sabem la 
data concreta en la qual podrem fer la modificació, atés que van a fer-se les obres de la 
millora d’empedrat i del ferm del carrer Sant Nicolau i, per tant, no sabem si serà doncs a 
final de l’estiu, a primers de setembre. La intenció és clara, tal com ja vam dir en l’altra 
ocasió, d’invertir aquest carrer que pensem que pot donar una opció a recircular aquests 
cotxes que pogueren entrar pel carrer Torre de les Maçanes i carrer Casablanca i que 
puguen donar una eixida també per a la zona del Camí.

Sr. Marcos Martínez:
S’agraeix, gràcies per acceptar el prec, sí. I, a més, en un futur pàrquing de la Riba operatiu, 
doncs és una manera de tindre una altra via de descongestió i que no tots els vehicles 
hagen d'anar pel carrer Casablanca. Gràcies.

28. 22116/2022 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREC DISPOSICIÓ DE LLOC ASSIGNAT A LA MANTINENÇA I PLAÇA PER A 
VEHICLES DE L'EMPRESA VAERSA
El Sr. Marcos Martínez, concejal no adscrito, presenta el siguiente ruego:

"EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

VAERSA es una empresa pública de la Generalitat Valenciana que presta todo tipo de 
servicios relacionados con la gestión medioambiental, incluido el desarrollo de servicios de 
gestión medioambiental eficientes y respetuosos con las nuevas tecnologías. VAERSA 
ofrece a las instituciones públicas y compañías privadas todo el soporte técnico y la 
experiencia administrativa necesarios para lograr el desarrollo sostenible de las actividades 
teniendo una amplia experiencia en gestión ambiental y forestal. Proporciona soporte 
técnico al Servicio de Ordenación y Gestión Forestal de la GVA.

VAERSA también desarrolla tareas relacionadas con la gestión de viveros públicos de la 
Generalitat Valenciana, la gestión del material forestal de reproducción y la producción de 
plantas autóctonas para reforestación. Considerando nuestra relación con la misma, 
necesaria y vital tanto en nuestra ciudad como en zonas colindantes.

Dado nuestro entorno privilegiado, extenso en cantidad de parques naturales que lindan con 
nuestras comarcas vecinas, de alto contenido y valor medio ambiental, la empresa dedica a 
nuestra zona una gran cantidad de medios, personal y servicios, así como una flota de 
vehículos para cumplir con su finalidad. 

En la actualidad la empresa carece de sede, de garaje o bien de plazas asignadas para que 
sus vehículos pernocten o que bien puedan realizar un mantenimiento concreto y puntual. 
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La conservación de los mismos es necesaria, Estos vehículos necesitan de un cuidado 
especial, son públicos y no nos podemos permitir la exposición de los mismos a la 
intemperie y a posibles actos vandálicos al estar en nuestras vías urbanas y no tener un 
lugar asignado.

Como podrán apreciar en la siguiente exposición gráfica, en la actualidad estos vehículos 
aparcan donde realmente pueden. Debido a su considerable tamaño y muchas veces bajo la 
responsabilidad del personal que los utiliza, nos vemos en la obligación de designarles un 
lugar apto para que de manera segura estos vehículos se conserven y se cuiden. 
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Por lo anteriormente expuesto y las fotografías adjuntas, realizo el siguiente Ruego

 Que en colaboración con la Generalitat Valenciana, y por lo tanto con la propia 
empresa citada VAERSA, por parte del ayuntamiento de Alcoy se proponga, se 
estudie y se facilite sobre estos vehículos la disposición de una sede neurálgica y 
estratégica en sus intervenciones, de un garaje o bien una plaza asignada 
resguardada en un vallado y techado que preserve a los mismos de todo acto, 
situación o posibilidad que los pueda dañar en el momento no presenten en jornada 
laboral su servicio. 

 Que se contacte con la Generalitat Valenciana y como iniciativa propuesta por parte 
del ayuntamiento de Alcoy, previo estudio técnico, dar todas las facilidades posibles 
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para habilitar y ceder zonas para éste fin, y evitar de este modo que estos vehículos 
se encuentren esparcidos por toda la población.”

Sr. Marcos Martínez:
Sí, gràcies de nou. Per no fer-ho llarg i acabar prompte, no vaig a llegir tota l’exposició, vaig 
a llegir els punts d’acord, bé, els precs.

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, llig els precs següents:

“
 Que en col·laboració amb la Generalitat Valenciana, i per tant amb la mateixa  

empresa  VAERSA, per part de l'Ajuntament d'Alcoi es propose i s'estudie i es facilite 
si fa falta, sobre aquests vehicles, la disposició d'una seu neuràlgica i estratègica en 
les seues intervencions, d'un garatge o una plaça assignada resguardada amb una 
tanca i teulada, segons es veja convenient, per a preservar els vehicles i sobretot 
perquè no estiguen escampats per tota l’orografia d’Alcoi.  

 Que es contacte amb la Generalitat Valenciana i com a iniciativa proposada per part 
de l'Ajuntament d'Alcoi, després de l’estudi tècnic previ, si fera falta, donar totes les 
facilitats possibles per a habilitar alguna zona o cedir alguna zona i evitar que 
aquests vehicles estiguen aparcats per tots els llocs.“

Sr. Silvestre:
Primer Marcos, Amb el teu permís, si en deixes que per al·lusions abans no he pogut 
contestar a Compromís, ràpidament, eh!, simplement recordar-li a Compromís que, a veure, 
que jo sé que es molesta la meua trajectòria en defensa de l’aqüífer del Molinar, però també 
recorde que a principi de legislatura, aquest govern, el Partit Socialista, un servidor, va 
presentar una proposta, l'única, de moment, que hi ha, i que hi ha hagut sempre, de limitació 
de perímetre de protecció i ha demanat el perímetre de protecció a la Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer, simplement. Bé, quant a la proposta, Marcos, disculpa, ho 
estudiarem, ho traslladarem, perquè sí que és veritat que estan disseminats, jo el que..., 
t’acceptaria el prec en el sentit que anem a parlar-ho amb ells, els ho direm, sabem que ells 
tenen una instal·lació molt bona, que és la planta de transferència, que a la millor podrien 
utilitzar-la mentre s’aclareix un poc aquest tema i ací podrien estar a més amb seguretat, 
perquè, clar, de tota la resta podem parlar de..., o que ells mateixos decidiren concentrar-ho 
en el cementeri o en el recinte firal i nosaltres acotaríem un lloc concret; per tant, els ho 
traslladarem a la Conselleria i ho parlarem per veure si d’alguna manera podem regular i 
millorar en aquest sentit, d’acord.

Sr. Marcos Martínez:
Sí, jo agraïsc que s’aprove el prec en aquest aspecte, perquè realment és un poc orientatiu 
el que pose, la idea és aquesta, que estiguen agrupats i que estiguen en un punt concret 
que tinguen assignat i evitar que tinguen problemes per a tots. Gràcies.
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DESPATXOS EXTRAORDINARIS
Sra. Secretaria:
En el siguiente punto hay un…, se ha presentado un punto para incluir por razón de 
urgencia que es “APROBACIÓN DE LA ESTRUCTURA DE COSTES, ESTUDIO DE 
VIABILIDAD ECONÓMICO-FINANCIERA Y El ANTEPROYECTO DE CONSTRUCCIÓN Y 
EXPLOTACIÓN DE LAS OBRAS DE ABASTECIMIENTO Y SANEAMIENTO DE AGUAS 
DEL MUNICIPIO DE ALCOY”. Se debe votar primero la inclusión o no del asunto, en el 
orden del día, por razón de urgencia.

Sr. Alcalde:
Votem primer la urgència i la inclusió en l’ordre del dia:

A continuación y a propuesta verbal del Sr. Presidente, por unanimidad de los señores 
asistentes, con el voto a favor de los grupos municipales SOCIALISTA (12), PARTIDO 
POPULAR (3), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI 
(2) y VOX (1), y el Concejal No Adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), y por 
tanto con el quórum de la mayoría legal prevista en los artículos 51 del Texto Refundido de 
las disposiciones vigentes en materia de régimen local, de 18 de abril de 1986 y el 82.3 del 
Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, 
de 28 de noviembre de 1986, se acuerda incluir en el orden del día el siguiente punto por 
razón de urgencia:

29. 22336/2022 I.G.S. 
APROVACIÓ DE L'ESTRUCTURA DE COSTOS, ESTUDI DE VIABILITAT 
ECONOMICOFINANCERA I L'AVANTPROJECTE DE CONSTRUCCIÓ I EXPLOTACIÓ DE 
LES OBRES DE PROVEÏMENT I SANEJAMENT D’AIGÜES DEL MUNICIPI D’ALCOI

El Pleno del Ayuntamiento en sesión de 7 de enero de 2022 adoptó el acuerdo 
relativo a la “Aprobación de las condiciones previas al inicio del contrato contempladas en el 
artículo 284.2 de la Ley de Contratos del Sector Público (LCSP) y la determinada en el 
artículo 9.7 del Real Decreto 55/2017, de 3 de febrero por el que se desarrolla la  Ley 
2/2015, de 30 de marzo, de desindexación de la economía española.

Los tres primeros acuerdos de la propuesta a la que se ha hecho mención (la 
adoptada por el Pleno del Ayuntamiento con fecha 7 de enero de 2002) hacían referencia a 
los aspectos regulados en el artículo 284.2 de la LCSP (necesariedad de la prestación 
servicio, régimen jurídico de la prestación y determinación del alcance de las prestaciones 
del servicio).

El acuerdo cuarto hacia referencia al determinante inicial establecido en el antes 
mencionado artículo 9.7 del Real Decreto 55/2017, de 3 de febrero, por lo que se acordó 
iniciar el procedimiento en él regulado y en su consecuencia fueron solicitadas a cinco 
empresas del sector la remisión de su estructura de costes.

Respecto a este último procedimiento se solicitaron su estructura de costes a las 
siguientes empresas: HIDRAQUA, Global Ominium, Medio Ambiente, FACSA, FCC 
AQUALIA y Pavagua Ambiental S.L.U.
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De las empresas de las que solicitó dicha información sobre sus costes contestaron 
las cuatro primeras mencionadas, no haciéndolo la mercantil Pavagua Ambiental S.L.U.

La tabla resumen de los porcentajes de la estructura de costes es la siguiente:

Empresa Personal
Mto y 
conservac
ión 

Gestón 
admva y 
varios

Costes de 
lectura, 
facturación 
y cobro

Control 
analítico

Compra 
de agua

Energía 
eléctrica

Tratamient
os 
(reactivos)

Otros 
costes 
indirecto
s

Amortiza
ciones

TOTAL

HIDRAQUA
40,00 % 25,00 % 7,00 % 5,00 % 6,00 % 3,00 % 6,00 % 2,00 % 3,00 % 3,00 % 100,00 %

GLOBAL 
OMINIUM, 
M.A.

21,00 % 40,30 % 4,80 % 4,50 % 3,70 % 8,20 % 10,30 % 0,70 % 0,90 % 5,60 % 100,00 %

FACSA
31,00 % 23,00 % 5,00 % 3,00 % 2,00 % --- 20,00 % 4,00 % 8,00 % 4,00 % 100,00 %

AQUALIA
46,00 % 15,00 % 9,00 % 3,00 % 3,00 % 2,00 % 6,00 % 1,00 % 1,00 % 13,00 % 99,00 %

Por lo que ahora respecta y siguiendo lo dispuesto en el tantas veces mencionado 
artículo 9.7 del  Real Decreto 55/2017, se deberá proceder a aprobar una estructura de 
costes (informe-propuesta valorativo preceptivo, dice el mencionado precepto), someterla a 
exposición pública por el plazo de 20 días. Si se presentarán alegaciones el órgano de 
contratación (el Pleno del Ayuntamiento) deberá aceptarlas o rechazarlas de forma 
motivada). Elevada a definitiva la propuesta de la estructura de costes se remitirá a la 
Comisión de Precios de la Comunidad Valenciana (Este trámite debe estar incluido en el 
expediente de contratación).

Igualmente una vez que han sido adoptados los requisitos previos (acuerdos primero, 
segundo y tercero del Pleno del Ayuntamiento de 7 de enero) de  se debe proceder a 
acordar lo dispuesto en el artículo 285.2 de la LCSP como actuaciones preparatorias (antes 
de la tramitación del expediente de contratación dice el precitado artículo). En concreto dice 
la norma última citada:

- Se deberá redactar y aprobar un estudio de viabilidad o estudio de viabilidad 
económica financiera.

- Si el contrato comprende la ejecución de obras (como es el caso) se deberá 
elaborar y aprobar el Anteproyecto de construcción y explotación de las obras.

Constan en el expediente:

1. La remisión de la estructura de costes realizadas por las empresas HIDRAQUA, 
Global Ominium, Medio Ambiente, FACSA, FCC AQUALIA.
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2. Estudio de viabilidad económico financiera (redactado por la consultora AYMED, 
S.L. contratada  al efecto).

3. Informe de la Inspección General de Servicios al Estudio de viabilidad 
económico financiera.

4.  Anteproyecto de construcción y explotación de las obras (redactado por la 
consultora AYMED, S.L. contratada a  al efecto).

5. Informe de la Inspección General de Servicios al Anteproyecto de construcción y 
explotación de las obras. 

6. Informe de la Intervención municipal.

A la vista de lo anterior así como del dictamen favorable de la Comisión Informativa 
de Patrimonio, Obras y Servicios, el Pleno de la Corporación, por mayoría, con los 
votos a favor de los concejales de los grupos municipales SOCIALISTA (12), 
PARTIDO POPULAR (4), CIUDADANOS (1) y VOX (1) y el concejal no adscrito el 
Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), y el voto en contra de los concejales de 
los grupos municipales COMPROMÍS ALCOI (2), PODEM (1) y GUANYAR ALCOI 
(2), adopta los siguientes acuerdos:

Primero: Aprobar la estructura de costes que figura en el estudio de viabilidad 
económica financiera del servicio de abastecimiento y saneamiento de aguas del municipio 
de Alcoy, referida al año 1 de explotación del servicio (según tabla adjunta), que a 
continuación se expresa:
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ESTRUCTURA DE COSTES

Concepto  % sobre el total

Personal 42.91 %

Mantenimiento y conservación 12,28 %

Gestión administrativa y varios 9,47 %

Lectura, facturación y cobro 3,47 %

Control analítico 2,60 %

Compra de agua 2,27 %
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Energía eléctrica 5,13 %

Tratamiento 1,58 %

Otros costes indirectos 17,19 %

Amortizaciones 3,10 %

Segundo: Someter a exposición pública la estructura de costes aprobada en el 
acuerdo anterior por un plazo de 20 días durante los cuales podrán presentarse cuantas 
alegaciones se consideren y que, en su caso, deberán aceptarse o rechazarse por el órgano 
de contratación antes de su remisión a la Comisión de Precios de la Comunidad Valenciana.

Tercero: Aprobar el estudio de viabilidad Económica-financiera del servicio de 
abastecimiento y saneamiento  del municipio de Alcoy incorporado al expediente.

Cuarto: Aprobar el Anteproyecto de construcción y explotación de las obras 
comprendidas en el contrato de concesión previsto.

Sr. Alcalde:
Supose que hi deuen haver intervencions?

Sr. González:
Gràcies. Canviarem el nostre vot a no als punts d’acord. L’estudi de viabilitat, com sabem, 
no recull la possibilitat de recuperar el servei per a la gestió pública i creiem que en lloc de 
recuperar el servei s’ha vist que el camí és complicat, però que s’obtenen beneficis per a la 
ciutadania i entenem que seguint per aquest camí de buscar, si no es vol seguir aquest camí 
de buscar la fórmula que beneficie la ciutadania, doncs no ens tindrà el govern al seu costat. 
Respecte de les inversions, unes inversions que moltes ja es marcaven en el contracte de 
l’any 2000, però que no s’han fet, doncs podem creure que les que s’han triat com a 
inversions obligatòries són més o menys prioritàries, però s’ha pactat amb els grups, es diu 
que s’ha pactat amb els grups municipals, però a nosaltres no se'ns ha consultat res per a 
prendre cap decisió. El govern ha decidit negociar i pactar amb altres, cadascú ja sap al 
costat de..., qui va, els socis, el que parlàvem l’altre dia, al servei… Partim d’un rendiment de 
la xarxa molt millorable, no es van complir els terminis que es marcaven en l’anterior 
contracte i no ha passat res i en aquest tema creiem que no hi ha hagut massa serietat, en 
l’informe de l’empresa externa contractada per l’Ajuntament que mirava de justificar la bona 
gestió d’Aqualia, es deia primerament, carregaven el 76% del rendiment, 6 mesos després la 
mateixa empresa presentava un altre informe on indicava que el rendiment era molt més 
baix, 10 punts més baix, i és perquè al primer informe s’havien gastat les dades falsejades 
que presentava Aqualia per a maquillar la seua gestió deficient. Tampoc no se li ha reclamat 
res a ningú per açò. Parlàvem abans..., sembla que ens done igual, ara es promet arribar al 
80% de rendiment de la xarxa, en 7 anys, i entenem que..., ens preguntem què farem. Si 
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continuem, continuarem creient les dades de l’empresa o controlem millor ara o millor que fa 
20 anys o millor que altres governs o millor que aquests, no ho sabem. Creiem que és 
important, més en un moment com aquest, que no es desaprofite aigua i estarem tots 
d’acord i hauríem d’estar d’acord que no es deixe açò en mans d’una empresa que de 
moment ens ha enganyat. I per a la millora de la xarxa, renovació de la xarxa de fibrociment 
i per a la millora del clavegueram, per a totes es destinaran també 160.000 euros anuals i 
sabem tots com de costoses són aquestes obres i també, potser seran... Ja havien parlat 
que seran insuficients per a solucionar tots els problemes en el període del contracte. Al final 
sembla que es vulga fer que el nou contracte torque un poc els incompliments de l’anterior. I 
creiem que és una cosa greu o pot ser s’espera que es concedisca a la mateixa empresa i 
servisca el servei la mateixa empresa o pot ser que una empresa nova pague la mala gestió 
de l’anterior. Al final, aquest acord i el nou contracte es vendrà com un nou canvi, com una 
millora respecte de l’anterior, es prometran les inversions necessàries i tot com fa 20 anys 
també, que creiem que és tot un exercici un poc de gatopardisme per a fer veure que canvia 
tot sense que canvie res. Com hem dit, votarem en contra d’avaluar aquesta gestió que no 
crea beneficis per als interessos de la ciutadania. Gràcies.

Sr. Aaron:
Sí, molt ràpidament, per no reiterar algunes coses que ja ha comentat el company i també 
uns altres que hem comentat en el primer punt, que hem parlat d’aquestes qüestions, bé, ja 
ho hem dit abans, no és aquest el model que a nosaltres ens agrada, pensem que ve a 
perpetuar un model que és obsolet, només faltava que, evidentment, que després de 20 
anys de l’altre contracte, ara no plantejàrem inversions que vingueren a millorar 
sensiblement la nostra xarxa, pensem que és el lògic, però com he dit abans i com reitere 
ara, no donarem suport a un projecte i un model que no creiem que siga el millor per als 
interessos de la ciutadania. 
  
Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde. En el Pleno del pasado mes de enero la Corporación aprobó que el 
nuevo servicio de aguas se gestione de forma indirecta, como ustedes saben nuestro voto 
fue abstención, porque entendemos que el kit de la cuestión no era si el servicios es público 
o privado, incluso mixto, sino conseguir el mejor servicio para la ciudad de Alcoy. No 
obstante y pese a esa primera abstención, vamos a dar hoy un voto favorable a la 
aprobación inicial de la estructura de costes y viabilidad económica del que será el nuevo 
contrato de la concesión del servicio de aguas municipales de Alcoy, con la intención de que 
la compleja tramitación previa a la aprobación de un nuevo contrato de prestación de 
servicio de abastecimiento de aguas que mejore al que actualmente se encuentre en vigor, 
culmine lo antes posible. En cuanto a nuestra valoración de la documentación aportada, 
lamentamos que la legislación vigente no exija para la aprobación de estos documentos 
preparatorios, informes al respecto de Secretaria e Intervención y que estos organismos solo 
entren a fiscalizar cuando se trate de un proyecto firme, porque si fuera así, resultaría de 
gran ayuda a los grupos de la oposición para adoptar un voto mejor fundamentado. Una vez 
más nos presentan con solo 2 días de antelación para ser sometido a votación un informe 
bastante profuso y extremadamente técnico, para cuya valoración consideramos que se 
necesita más tiempo y posiblemente recurrir a expertos en la materia, por tanto si se tratase 
de un documento final, no podríamos aprobarlo ni con la mejor voluntad posible. Dicho esto, 
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como se trata de un documento al que le queda el proceso de exposición pública, hay 
alegaciones y de cuya lectura se desprenden aspectos que valoramos de forma positiva, 
como he adelantado, votaremos a favor basándonos en lo siguiente, el estudio de viabilidad 
económica está redactado sobre estructuras de costes de 4 empresas concesionarias 
distintas. Recoge una de nuestras propuestas, que la plantilla actual tuviera continuidad, de 
hecho la plantilla se ve incrementada con 4 operarios y se amplia a jornada completa el 
puesto de jefe de explotación, se mantiene las tarifas, según ordenanza municipal de 2018, 
por lo que en base a este estudio, el agua no será más cara para los alcoyanos y se 
proyectan una serie de inversiones obligatorias para la mejora del servicio según 
necesidades y prioridades marcadas por los técnicos y funcionarios del Ayuntamiento de 
Alcoy, que en nuestra opinión merecen toda la credibilidad, por lo que quisiera finalizar esta 
intervención agradeciéndoles el trabajo y si me lo permite el Sr. Alcalde, deseándoles un 
feliz verano así como también a todos los compañeros. Gracias.

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. Alcalde. Nosaltres canviarem el nostre vot d’abstenció a no, no reiteraré els 
motius, ja els han explicat els companys de Guanyar i els companys de Podem. Entenem 
que hi ha una bona voluntat en el document, que es plantegen en l’estudi de viabilitat 
financera, però tenim els nostres dubtes sobre això, sobretot el de reaprofitament de l’aigua, 
aplegar a aquest 80% que ja estava en el document actual i al qual no hem aplegat i tampoc 
no ha tingut cap conseqüència respecte de l’empresa. Ens agradaria que dins del document 
establiren responsabilitats a les empreses si no apleguen al (.…). Aleshores, no hi ha més, 
reiterar el que han dit els meus companys i el nostre vot negatiu.

Sr. Ruiz:
Gràcies, Sr. Alcalde. Un dels objectius d’aquesta legislatura era desbloquejar els serveis que 
són bàsics i fonamentals perquè la ciutat puga funcionar d’una forma correcta i entenem que 
hui fem un pas important per tal de desbloquejar un dels grans serveis que ofereix 
l’Ajuntament als nostres veïns i és l’abastiment de l’aigua, i en aquest cas, una de les 
novetats del contracte, també el sanejament. Entenem que en aquestes qüestions hem de 
pensar en els veïns perquè puguen tindre el millor servei possible i el dia de hui no estem 
oferint-los aquest servei que mereixen perquè tenim el contracte en pròrrogues des de fa 
uns anys i ens veiem en l’obligació d’acabar en aquesta interinitat, en aquesta provisionalitat 
d’aquest tipus de serveis i que comencem a mirar al futur, perquè el projecte que està 
treballant-se busca donar uns beneficis als nostres ciutadans: en primer lloc, poder implantar 
un sistema de telelectura en tota la ciutat que permeta controlar al màxim quin és el consum 
de cadascuna de les cases dels nostres veïns. Ara, per exemple, molts, segurament, s’han 
emportat moltes sorpreses quan els ha arribat la factura, perquè s’ha disparat perquè hi ha 
hagut una fuga de la qual no s’han adonat durant determinats mesos. Doncs bé, gràcies a 
aquesta telelectura, en lloc d'emportar-se l’esglai en la factura, li podran telefonar des de 
l’empresa concessionària per tal de preguntar que és el que està passant perquè puga 
resoldre aquest problema, o fins i tot aplicacions vinculades a Serveis Socials, com per 
exemple quan en el domicili d’una persona major, pel que siga, el consum baixe, Serveis 
Socials podrà posar-se en contacte amb els familiars per a poder informar que alguna cosa 
està passant en aquesta casa, perquè unes persones majors han deixat de consumir aigua. 
Per tant, són unes aplicacions dins del projecte de ciutat intel·ligent que tenen una aplicació 
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molt efectiva i molt pràctica, perquè ens permetran, gràcies a aquest control, poder reduir el 
nombre de fuites i, per tant, la pèrdua d’aigua que actualment estem abocant directament al 
riu. Recordem, la quarta part de tot el que extraiem dels nostres pous acaba en el riu i 
pensem que en aquesta situació de falta d’aigua en la qual ens podem veure sotmesos en 
els pròxims anys. De fet altres zones d’Espanya estan patint aquesta situació, no estem com 
per a poder tirar aquesta aigua; per tant, desbloquegem els grans contractes, desbloquegem 
els serveis perquè no siguen provisionals i perquè puguem pensar en el futur, millorem la 
xarxa, li donem una sèrie d’inversions a la ciutat que puguen millorar el servei pel qual 
paguen els alcoians i, cal dir-ho, sense un increment tarifari en els primers anys, és a dir, 
que tindre molt millor servei pagant el mateix que ara i això és una qüestió de la qual hem de 
prendre nota i que ens ha de fer córrer el més possible per a poder tindre el nou contracte 
com més aviat millor. El nostre suport al govern el té, ho hem dit en moltes ocasions, la mà 
estesa, que no oberta, la mà estesa, per a poder treballar en aquestes qüestions que són 
fonamentals i que són bàsiques. Ara, de la mateixa forma que volem treballar conjuntament 
per tal de poder definir el projecte d’abastiment i sanejament d’aigua, el que també volem és, 
dins de la nostra funció democràtica de control, garantir que tot el procediment d’adjudicació 
serà net, transparent i honest, garantint els interessos dels ciutadans i garantint la igualtat 
d’oportunitats de totes les empreses. Per tant, el nostre vot serà favorable.

Sr. Jordi Martínez:
Moltes gràcies, Sr. Alcalde. Bé, matisar algunes qüestions que s’han dit en el debat. Al Sr. 
González vull dir-li, vosté pacta i acorda amb qui vol en aquest saló de plens amb la dreta, 
amb l’extrema dreta i en algunes ocasions han votat a favor tots junts i s’han agarrat per a 
una iniciativa contra el govern, o siga, ací cadascú busca les aliances que té per a tirar 
endavant aquests projectes. Sobre el tema del rendiment, es va explicar en el seu dia, jo no 
tornaré a intervindre, ja tindrem més temps avant, si era als 67, als 76 o..., els rendiments 
tenen dues lectures i saben que hi han dues fórmules de llegir-les, si sobre 67 després anem 
a millor, anirem a millor. L’altre dia, el Sr. Ruiz, en un debat amb nosaltres, parlava del 92% 
que diu que es té en Benidorm, això ho sap qualsevol empresa de distribució d’aigües que 
és impossible, això ho sap qualsevol, però bé, les dades són les que són, les dades es 
poden utilitzar en un sentit o en un altre. Jo el que m’agradaria és que en aquestes 
qüestions vostés ens digueren de tant en tant com és més transparent, jo sé que vostés no 
estan d’acord amb aquesta fórmula de gestió, probablement n’hi haja de millors, jo no ho sé, 
jo això no ho sé, però quan treballem, treballem de la mà, digue’m com potser més 
transparent aquest procés que hem iniciat?, de quina manera?, quines aportacions fan 
vostés perquè un procés d’adjudicació d’un servei d’aigua siga més transparent i més 
beneficiós per als ciutadans?, encara que no ens agrade la fórmula de gestió, i li faig una 
crida que en aquest procés que s’obri ara, perquè cal recordar que açò és un pas més d’una 
licitació posterior on podrem incloure moltes coses de les quals la ciutadania i nosaltres 
puguem arribar a discutir ací, i torne a dir-ho com dic sempre, recorde-se’n vostés que fent 
processos participatius i vostés voten el que volen, fem processos participatius que després 
vostés elegeixen el que volen; per tant, quan jo arribe ací a aprovar aquest projecte he de 
buscar-me les aliances oportunes perquè tire endavant, si el considere adequat per a la 
ciutadania. Vull dir-li al Sr. Ferrándiz que el format de la concessió obsolet no és, si vosté 
agafa dades, està en la majoria d’ajuntaments de la Comunitat Valenciana, d’Espanya i de 
qualsevol comunitat autònoma que en tinga, que hi ha processos de municipalització?, sí, 
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que hi han empreses mixtes?, també. Actualment el sistema més utilitzat, amb els seus pros 
i amb les seues contres, intentem que nosaltres posem els màxims pros per a un servei que 
al final ha de ser millor per a tots els alcoians. A la Sra. García de Ciudadanos, jo, si no estic 
equivocat, un informe d’Intervenció sí que existeix, ací sí que no, no és, crec que ara no és 
pertinent l’informe de Secretaria i dir-los que el document, la base del document amb  
actualitzacions de preus de conveni i d’un altre tema d’estudi econòmic, el document ja el 
teníem tots des de fa temps perquè l’hem traslladat en les comissions de grans contractes 
que hem tingut amb tots. Jo crec que aquest document l’hem de posar i aportar mesures 
entre tots, i això és el que els demane a vostés. El Sr. Ruiz, que m’ha agradat la seua 
intervenció, una part de la seua intervenció, hui parlava de..., estem en un tema de 
pròrrogues, si vosté, i jo no m’equivoque, el servei que aprovarem serà de 10 anys amb 5 
anys més de pròrroga, o siga, les pròrrogues són normals i seran la meitat del contracte, és 
com si nosaltres tinguérem un contracte ara i férem 10 anys de pròrroga, doncs són 
modalitats administratives que es poden..., seran més bones o més roïnes, però que ens 
poden donar o li poden donar a l’administració que estiga al seu dia un marge per a redactar 
i per a actualitzar qüestions, no posem sempre..., pareix que les pròrrogues siguen dolentes, 
les pròrrogues estan incloses en els contractes administratius i en alguns casos, i més en 
aquestes legislatures de 4 anys en les que comencem tots de nou, doncs ens poden vindre,  
jo crec que molt bé, sobretot pel que deia vosté, ací el principal interessat que açò siga un 
procés net, jo crec que és el govern, i vostés i nosaltres som els que hem de dir quina és la 
millor forma que açò siga un procés transparent, clar, net, on tots puguen aportar i després 
que la gent s’adjudique com no potser d’altra manera. I parla vosté i en això estic d’acord de 
millorar la ciutat. L’altre dia ho vaig dir, però jo vull tornar-ho a recordar, crec que en tota la 
democràcia, que en portem molts anys, cap regidor li han coincidit tots aquests contractes 
per a licitar, o tots aquests serveis per a executar, i sobretot en un govern en minoria, el de 
recollida de residus, el de neteja viària, el de sanejament del clavegueram, el de l’autobús 
per dues vegades, el de l’aigua i el de neteja d’edificis públics, per dir-ne uns quants. Vull dir, 
jo crec que el treball que està fent-se en aquesta legislatura és prou important i és…, crec 
que de molt pes, perquè en aquests últims quatre anys hem fet molts canvis que afecten els 
ciutadans, i en això jo voldria que tots vostés estiguen d’acord en la fórmula de gestió o no, 
facen la seua aportació per a millorar la vida dels alcoians. Per tant, vull agrair-los als que 
voten a favor la seua confiança en aquest procés, continuem treballant i jo crec que ja 
entrem en una recta final, guanyem temps i com més abans ho traguem, jo crec que serà 
més beneficiós per al servei dels alcoians.

Sr. Alcalde:
Segon torn.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies. No, és que..., ací repetim i pareix que sempre estem votant si açò serà públic o 
privat, no, aquest tren ja ha passat, o siga, ja hem decidit un model de gestió per a açò, i 
després doncs veure que hi ha gent que com no ha eixit el seu model o el model que a ell li 
agrada, «ya no te ajunto», o siga, ja no vull que es facen millores per a la població, no vull 
que es faça açò, tot en contra. A veure, el model de gestió ja s’ha decidit i em pareix bé que 
hi ha gent que estiga en contra i que li agrade més municipalitzar l’aigua, però una vegada 
dit açò, les millores que s’hagen de fer o la redacció del plec de condicions o el que hàgem 
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de portar avant, està a part del model de gestió, o siga, no podem vincular sempre si votem 
5 passos per a fer una contractació, els 5 estem votant si és públic o privat, no, això es va 
votar al seu dia i jo crec que ara hauríem de ser un poc conseqüents i el que diem, posar-se 
a treballar tots perquè siga el millor contracte, siga el que siga, de concessió pública o privat, 
però que siga el millor contracte per a la ciutadania, perquè l’altre ja està decidit. Gràcies.

Sr. Abad:
Si, únicamente afirmar que no vamos a votar a favor de este proyecto, de estos puntos, y 
reitero lo mismo que se ha dicho, no porque las cosas que se lleven a pleno nos favorezcan 
o ideológicamente o de otro tipo o forma de pensar, vamos a votar a favor o en contra, 
nosotros siempre intentaremos favorecer a la ciudadanía aunque otros digan que…, por 
ejemplo la moción de hoy que no lo hemos hecho, pero en este caso nosotros vamos a 
hacerlo, así le vamos a dar pie a los demás para que puedan hacer sus videos en las redes 
sociales y montar su circo. Gracias.

Sr. González:
Gràcies. Bé, a nosaltres no ens trobarà arribant a acords o sent socis o com vulga dir-li per a 
mantindre privatitzacions de serveis, no ens trobarà sent soci de la dreta per a continuar 
amb models de la dreta, i podrà tornar a repetir coses que fa els anys que vulga i vora de qui 
eren socis en el govern o quina era la part del govern que no volia la recuperació de serveis, 
però bé, al final es discuteix molt de forma molt vehement el PSOE i el PP, per exemple, 
però després en les coses importants sembla que segueixen els mateixos models. Hi ha 
hagut tots aquests contractes que ha coincidit entre la renovació d’aquests contractes i tots 
aquests serveis, per a renovar-los i en tots s’està optant per pactar amb la dreta i seguir el 
mateix model de privatitzacions i no és que nosaltres no vulguem que es facen millores, però 
voldríem que se’n pogueren fer més i voldríem, vull dir, que no es diga que no volem millores 
o que no fem millores quan el que es fa primer és anar a pactar directament amb altres. Jo 
crec que ha quedat clar el model de serveis, que està clar que el model de servei ja està 
decidit, però nosaltres, crec que ha quedat clar, hem de dir que aquesta fórmula de gestió 
porta darrere el que porta, i l’exemple és el que ha passat, no repetiré tots els incompliments 
que en els millors dels escenaris diria que no podem controlar, no li diré que no han volgut 
controlar, però diria que no han pogut controlar aquest model, podíem llegir les 
argumentacions que es feien fa 20 anys o fa 22 anys i és que serien calcades, teníem més 
inversions, tenim un millor servei, resoldrem els problemes i després passa el que passa, 
veurem el que passa. Jo desitge que passe el millor, òbviament, i que es resolguen tots els 
problemes que hi ha, però entenem que en aquesta proposta en inversions insuficients 
tampoc es farà. Votem el que considerem, el que és més just per a la ciutadania i ho 
argumentem i crec que no se’ns pot reprotxar res d’això, però bé. Gràcies.

Sr. Ferrándiz:
Bé, aquest model, no hi ha dubte, serà legítim, però no considerem que siga el que més 
interessa als ciutadans; de fet, ací, en aquest mateix saló de plens, vosté mateix ha 
reconegut moltes vegades que l’administració i l’ajuntament té molts problemes per a 
controlar totes aquestes empreses que assoleixen aquests contractes, vosté mateix ha 
comentat en diverses ocasions que no és molt positiu tindre contractes molt llargs, perquè al 
final en molt poquet temps, la vida canvia molt i això, al final, després, ens dificulta poder fer 
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millores. L’altre dia provàvem 7+3 fins a 10 per al Bus, i ací 10+5 fins a 15, no per a l’aigua, 
doncs no, no ho entenem molt bé, i jo crec que nosaltres no som gens sospitosos de no fer 
aportacions, de no treballar conjuntament, fins i tot quan no ha sigut el nostre model, com, 
per exemple, hem fet aportacions a l’autobús. El que sí que ens permetran, sobretot ho dic 
pel que comentava el Sr. Martínez, que definim nosaltres quin és el plantejament i el 
posicionament que creiem que és el més oportú, perquè com comprendran, el que no anem 
a fer el que fan altres grups que és continuar donant suport a un projecte que nosaltres 
pensem que no és el millor i que no és el que millor defensa els interessos de la ciutadania- 
Nosaltres pensem que si una cosa no és positiva, no votarem a favor, com sí que han fet 
altres aquest matí.

Sr. Ruiz:
Gràcies, Sr. Alcalde. Simplement vull donar a conéixer als nostres veïns dues qüestions que 
poden ser que no acaben d’entendre. De fet hi ha hagut alguna referència a perquè 15 anys 
de contracte, és a dir, 10 inicials amb la possibilitat de 5 sencers de pròrroga i el que ens 
agradaria explicar és que aquesta era la durada mínima que feia possible amortitzar una 
sèrie d’inversions per valor de 7 milions d’euros que necessiten les xarxes d’abastiment 
d’aigua i de sanejament d’aigua; per tant era el termini mínim perquè es pogueren fer 
aquestes inversions que necessita la nostra ciutat i li vam suggerir al govern municipal que 
aquesta pròrroga fora sencera, de tacà de 5 anys perquè es pogueren planificar les restes 
d’inversió que puguen quedar, perquè no passe el que ha passat ara amb unes pròrrogues 
anuals que han dificultat poder arribar a un acord amb la concessionària i tindre el vistiplau 
dels funcionaris per què era de dubtosa legalitat poder planificar una sèrie d’inversions més 
enllà del termini de la pròrroga, per això que la gent entenga que la qüestió dels 15 anys no 
és una qüestió baladí, amortitzar les inversions que necessita Alcoi i fer-ho d’una forma 
planificada i programada. Unes inversions que han plantejat els serveis tècnics d’aquest 
ajuntament i que contribuiran a millorar el servei pel qual estan pagant ja els nostres veïns, 
els alcoians. Moltes gràcies.

Sr. Jordi Martínez:
Sr. González, li ho torne a dir, vosté ha trobat moltes coincidències amb el PP i amb Vox i 
amb informes en contra de funcionaris de la casa per a tirar enrere ací unes factures 
totalment legals?, ha coincidit molt amb ells?, jo no li qüestione, vosté ha coincidit i vosté 
articula la seua estratègia política amb total llibertat i jo no li la critique, la podria criticar, e!, 
per què si veiem totes les vegades que han alçat el braç junts, això li ho explicarà vosté als 
seus votants?, no, jo, és que coincidisc molt amb informes en contra, coincidisc molt amb 
Vox, això, al final, a cadascú ens passa la factura que ens passa, jo en això no li ho 
qüestionaré jo a vosté, l’únic que si tot això que vosté diu que no vol que passe, hi havia un 
això que diu.... «aporte o aparta», aporte, aporte, aporte, li demane, en castellà es diu: 
«encarecidamente» que aporte en aquest procés, perquè així tots ajudarem, encara que no 
ens agrade el model, que els ciutadans tinguen un model millor, encara que no ens agrade 
el model, perquè l'altre és el fàcil, vull dir, no és que, jo no..., com no va en mi aquest model 
jo ja no aporte res, i ho dic perquè el Sr. Ferrándiz també en deia el mateix, és que..., no, 
paregut, sí, però és que al final sap què passa, que jo vinc ací i si jo porte demà un contracte 
de 4 anys amb el seu suport, vosté em dirà que no perquè vosté està contra l'externalització 
del servei, contra la gestió indirecta del servei, vosté s’adona que per a anar traient projectes 
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endavant ací hi ha postures que són intransigents i que hem de buscar cada vegada el 
consens amb algú? A veure, vosté portaria una gestió indirecta ací perquè tinguera 4 anys 
de servei? Digueu, sí o no, si això és fàcil, vosté està per la gestió indirecta? A no..., vosté 
no està per la gestió indirecta, aleshores em lleva totes les possibilitats de pactar amb  
vosté. Bé, m’equivocaré, però ací al final els vots de cada grup polític és el que és, i vostés 
estan contra l'externalització del servei. Aleshores jo he de buscar portar al Ple, perquè he 
de tindre una majoria suficient i he de pactar qüestions amb cada grup polític. Bé, però 
vostés tampoc volien l’autobús que fora una gestió indirecta..., sí, i dic altra vegada. El Sr. 
Ruiz ha explicat per què són els 15 anys, però d’ací a 10 anys quan..., si algú de vostés està 
ací, recorde-se’n del discurs de hui, perquè clar, és molt fàcil dir, d’ací a 10 anys, la 
pròrroga, perquè l’ús que ha fet durant tots aquests temps el Partit Popular de les pròrrogues 
del contracte, ha sigut com si foren falta de treball. No!, si estem acordant-les, al seu dia..., 
perquè es va acordar 20 anys de servei i crec, si jo no m’equivoque, fins a 50 anys més de 
servei prorrogable any a any? Els nostres avantpassats del PP, del Partit Socialista, del 
Partit Comunista, pensaven distint?, la pròrroga és un sistema tan normal en tots els 
contractes com passa en altres, ni ara ho posem allí dalt ni durant tots aquests 3 anys ho 
posem allí baix, i m’agradaria que si tenen ocasió, vostés saben quins són els..., si no 
m’equivoque, no sé si és fill predilecte o fill de la ciutat, medalla d’honor de la ciutat, és 
l’Institut Geològic i Miner, que jo vaig dir: "Ostres, per què?". Doncs perquè, si vostés tenen 
ocasió de repassar-ho, és una història molt..., jo crec que és molt il·lustrativa de tota la 
polèmica que hi havia quan en Alcoi no teníem..., obríem l’aixeta de l’aigua, obríem l’aixeta i 
no eixia l’aigua, o no hi havia pressió suficient, us conten la història i lligen la història perquè 
al final jo crec que ve a repetir-se, hi havia qui estava en contra d’aquests avanços, que crec 
que són els mateixos, que ara estan en contra d’una gestió més eficient; per tant, si tenen 
ocasió en aquest estiu, li peguen una mirada a això i veuran com al final, jo crec que amb la 
carrera llarga encertem.

PRECS I PREGUNTES:
Sr. Alcalde:
Passem a precs i preguntes. N’hi ha algun? Ja que no hi ha res, vull desitjar-vos a tots 
bones vacances, que descanseu, que desconnecteu, aneu per l'ombra que al setembre ens 
ve una bona.
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Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidencia cierra la sesión a las 12:44 horas, de 
lo cual, como Secretaria, lo confirmo, extiendo esta acta, que firmo yo y el Sr. Presidente, en 
prueba de conformidad.

Vº Bº
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